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Пренаселването на край-
речните райони и строителство
на неправилно оразмерени
диги са сред предпоставките,
многократно повишаващи опас-
ността от наводнения. За това
предупреди международната
природозащитна организация
WWF.

Според еколозите повече-

Дигите у нас били
стари и много опасни
Строителство на неправилно оразмерени диги е сред
предпоставките, многократно повишаващи опасността

то диги в България са постро-
ени в средата на миналия век
по начин, който изкуствено ог-
раничава реките и намалява
тяхната проводимост при висо-
ки води. Проблемът бил, че
съоръженията се поставят
прекалено близко до реката и
стеснявали речното легло.
Тези остарели концепции

създавали условия за покач-
ване на налягането на водата
и наводнения.

От WWF смятат, че непра-
вилният начин, по който се
строят дигите, не бил спомен,
останал в миналото. Пресен
пример за подобен тип строи-
телство е проектът за бетонна
стена на река Луда Камчия.

“Ако той бъде реализиран, ос-
вен че ще доведе до изсича-
нето на много гори по поречи-
ето на реката, до унищожава-
не на ценни местообитания за
животните, но и няма да оси-
гури адекватна защита на ме-
стното население от наводне-
ния”, категорични са те. 6
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Официалното превръщане на Цветан Цветанов в обвиняем
за неупражнен контрол при употреба на СРС отново го превърна

в обект на засилен интерес от страна на журналистите

НЯКОЛКО
ДУМИ

Павлета
ДАВИДОВА

КОГАТО ГРЪМ УДАРИ...
Съдии и адвокати обикно-

вено са вечните заподозрени
за разхождащите се на сво-
бода престъпници. Почти вина-
ги следователите и прокурори-
те остават незасегнати от об-
ществените оценки, а точно
без тях няма как да се стигне
до присъди. Защото ако никой
не събере достатъчно доказа-
телства за дадено престъпле-
ние, няма смисъл от дело. Ако
прокуратурата не подготви
издържани обвинения, няма
как да очакваме съдиите да
вкарат някого в затвора.

Заека ще лежи зад решет-
ките 25 г., Пилето е оправдан,
а Цветан Цветанов се разхож-
да. Това е кратката равносмет-
ка от вчерашния съдебен ден.
Ако за хората с прякори има
някаква яснота какво ги очак-
ва, това не важи за бившия
вътрешен министър. И точно
тук опираме до въпроса дали
някой се е впрегнал да прове-
рява качествено скандала с
подслушванията, или имаме
поредния кьорфишек за заблу-
да на общественото внимание.

Безцелната разходка на

Цветанов първо до Спецпро-
куратурата, а след това в СГП
изглежда подозрителна. Още
по-странно е, че прокуратура-
та не си е направила труда
да привика и останалите об-
виняеми. Изглежда несери-
озно.

В България всяко дело
срещу обществено известна
личност започва с фанфари и
дъжд от медийни изяви, а по-
сле тихомълком всички биват
оправдани. Гръм удари и сре-
щу Цветанов, а ехото дали
заглъхва?

Ансамбъл
„Филип Кутев”
с премиера
в НДК
и национално
турне

Спецполицаи
пазят
черешите в
Кюстендилско

5

1 3

3

Политическата
конкуренция
ще се увеличава

Политическата
конкуренция
ще се увеличава

Политическата
конкуренция
ще се увеличава

Политическата
конкуренция
ще се увеличава

Политическата
конкуренция
ще се увеличава

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА



ÁÚËÃÀÐÈß

ЧЕТВЪРТЪК 13 ЮНИ 2013

www.duma.bg 22222

Е

Председателят на комисията, която
разследва полетите на предишната
власт, Венцислав Лаков съобщи, че ще
даде случая с пътуването на отбора на
“Бистришките тигри” с правителствения
самолет на прокуратурата.

“Когато получа официално документи-
те, ще сезирам главния прокурор за слу-
чая с “Бистришките тигри”. Според мен в
този случай има нарушения и аз ги спо-
делих пред комисията какви са. Едното е,
че правителственият авиоотряд вози хора,
които нямат право да ползват самолетите
на правителствения авиоотряд. Второто е,

Борисов възмутен, не бил поканен
на откриването на Дунав мост 2
До всички бивши премиери и министри на
транспорта от времето на Иван Костов са
изпратени покани, опровергаха от кабинета

Премиерът Пламен Орешарски обяви началото на подготовката
за българското председателство на ЕС през 2018 г.

Експремиерът Бойко Борисов де-
монстрира възмущение и обида, като
обяви, че не е поканен на церемонията
по откриването на Дунав мост 2. В петък
са се нагласили да ходят хора, които
нямат нищо общо с Дунав мост 2, да го
откриват. Аз съм летял поне 10-15 пъти
да го проверявам, за да може за три
години да стане това, което е в момен-
та, а иначе първите копки са правени
2000 г., заяви лидерът на ГЕРБ.

Оказа се обаче, че на церемонията са
поканени всички бивши министър-пред-
седатели от времето на първите стъпки
на проектирането и строежа на обекта.
На церемонията на 14 юни са поканени и
всички министри на транспорта, както и
президентът Росен Плевнелиев, преми-
ерът Пламен Орешарски, председателят
на НС Михаил Миков, премиерът на Румъ-
ния Виктор Понта, представители на Ев-

Кметът на Стара Загора Живко Тодо-
ров не иска да е областен лидер на пар-
тията, но Изпълнителната комисия на
ГЕРБ все още не се е събрала, за да
обсъди оставката му. От партийния пре-
сцентър заявиха, че той е подал заявле-

равителството започва подготовка за българското председателство
на ЕС през 2018 г. Вече дори сме закъснели, тъй като е нужна
много работа и предвиждане на сериозна сума пари, заяви преми-
ерът Пламен Орешарски. Разходите трябва да се включат в бюдже-
та за следващия програмен период. Ще бъде създадена работна
група по въпроса, която ще се ръководи от министрите на правосъ-
дието Зинаида Златанова и на външните работи Кристиан Вигенин.
Нямам идея колко ще струва подготовката, защото досега нищо не
е направено, коментира още Орешарски.

Снимка БГНЕС

ропейската комисия, инженери и работ-
ници на съоръжението.

Лентата, която ще бъде прерязана от
работници, ще държат българче и
румънче, уточни министърът на транспор-
та Данаил Папазов. Той съобщи, че
мостът ще се обслужва от българо-
румънско смесено дружество, регистри-
рано в България. Преминаването за леки
коли ще струва 6 евро, а до края на
месеца България ще предложи свобод-
но преминаване. До три месеца ще на-
правим и предложение за намаляване
на таксите, заяви Папазов. Безплатно ще
бъде преминаването и на пешеходци и
велосипедисти. Засега интересът към
трафика по моста не е малък, защото
таксите са много по-ниски от ферибота,
каза Данаил Папазов. На вчерашното
заседание правителството е решило да
се открие ГКПП между Видин и Калафат.
Очакваше се до края на вчерашния ра-
ботен ден Дунав мост 2 да получи акт 16.

Имената на новите об-
ластни управители и на
зам.-министрите ще станат
ясни до края на седмицата.
Темата не е обсъждана на
вчерашното редовно засе-
дание на МС, съобщи пре-

ЗАПОЧВА ПОДГОТОВКА ЗА
БЪЛГАРСКОТО ПРЕДСЕДАТЕЛСТВО
НА ЕС ПРЕЗ 2018 Г.

Деси ВЕЛЕВА

Областните управители
ясни до края на седмицата

ПППППмиерът Пламен Орешарски.
Той аргументира забавяне-
то с нуждата от съгласува-
не с парламентарните гру-
пи и с министрите. Самият
той предлагал имена, при-
емал и предложения на

членовете на кабинета.
Според Пламен Орешарски
при избора на заместници
се използва същият подход
като при правителството -
първо се разглеждат про-
фесионалните им качества.

ГЕРБ бави приемането на партийната оставка на кмета на Стара Загора
ние за напускане на партийния пост от-
давна, но не е ясно защо то не е прието.
Очаква се да има събиране на местната
организация на партията, за да се излъ-
чат номинации за негов заместник.

 Продължавам да настоявам, че пора-

ди ангажиментите ми като кмет трябва да
има друг областен координатор на ГЕРБ,
коментира на брифинг Тодоров. Той
допълни, че сред обсъжданите имена за
нов областен шеф е бил и вече бившият
старозагорски областен управител Недял-
ко Недялков, който бе изключен от ГЕРБ.

“Ние сме работили толкова време
заедно, няма да ме чуете да кажа нищо
лошо срещу него”, добави Тодоров. Са-
мият Недялко Недялков каза, че ще ста-
не отново член на ГЕРБ, ако от ръко-
водството на партията отсъства Цветан
Цветанов. Романтичният период на
ГЕРБ приключи, сега в партията се

настаниха черен пиар, доносници и
нагаждачи, обясни Недялков.

Междувременно стана ясно, че във
вторник вечерта лидерът на ГЕРБ Бойко
Борисов е събрал всички партийни кме-
тове, общински и областни координато-
ри, както и парламентарната група, в
зала 6 на НДК. “Най-големият враг на
ГЕРБ е самият ГЕРБ. Имахме грешки в
управлението, но и в кадровата полити-
ка”, казал пред хората си Борисов. Той
бил спокоен за единството на парла-
ментарната група, но признал, че се
притеснява за кметовете - можело да се
огънат, ако ги натиснат много силно.

Орешарски приел оставката
на директора на Авиоотряд 28
Деси ВИОЛЕТОВА

Министър-председа-
телят Пламен Орешар-
ски е приел оставката на
директора на правител-
ствения Авиоотряд 28
Пенчо Пенчев, потвърди
самият той след вчераш-
ното заседание на Ми-
нистерския съвет. Търсим
промяна в начина на уп-
равление, а решението
за оставката е по взаим-
но съгласие на двете

страни, допълни Оре-
шарски.

По-рано вчера стана
ясно, че Пенчо Пенчев е
подал оставка. Той не
обясни какви са мотивите
за това. Постът директор
на Авиоотряд 28 времен-
но ще заеме зам.-дирек-
торът на отряда Ангел
Балджиев.

ДУМА припомня, че
скандалите с полетите на
правителствения авиоот-
ряд започнаха още през

миналата година, когато
стана ясно, че той е пре-
возвал футболния отбор
“Бистришките тигри”. Ока-
за се, че по времето на
правителството на Бойко
Борисов той се е ползвал
за различни и странни
превози. На 5 юни депу-
татите решиха да се сфор-
мира временна парла-
ментарна комисия за про-
верка на Авиоотряд 28,
както и на самолетите и
вертолетите на МО.

Лаков дава полета на „Бистришките
тигри” на прокуратурата

че заявката за полета е направена след
самия полет. Полетът е на 28 юли 2012
година, а заявката за излитане на само-
лета е направена на 1 август. Всички
полетни документи са от 28 юли, а всички
документи, които трябва да предшестват
полета според правилника на Авиоотряд
28 - полети се правят при предварителна
заявка. Тук става дума за следварителна
заявка. Другото, което прави впечатление,
е, че този полет е извършен, без да са
ясни пътниците на борда, което пак е
нарушение. Представете си, че самолетът
беше паднал”, заяви Лаков.
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БОЙКО БОРИСОВ „ЕКСПЕРТНО” ОБЯСНЯВА ПОЛЕТИТЕ СИ
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Цветан Цветанов официално

бе привлечен от Софийската
градска прокуратура като обви-
няем. Обвинението към зам.-пред-
седателя на ГЕРБ е за престъпле-
ние по служба “допустителство” -
за това, че като министър на
вътрешните работи съзнателно е
допуснал подчинени нему лица
да извършат престъпления по
служба. Става въпрос за четири-
мата служители на СДОТО Цве-
тан Иванов, Камен Костов, Сер-
гей Кацаров и Радко Димитров,
за които има подозрения, че са
замесени в скандала за незакон-
но подслушване. За неупражнен
контрол от длъжностно лице На-
казателният кодекс предвижда от
1 до 8 г. затвор. Срещу Цветанов
няма обвинения за разпорежда-
не на незаконни действия и осъ-
ществяване на нерегламентира-
но подслушване, подчерта адво-
катът му Менко Менков.

След оповестяването на про-
верката по сигнала на лидера
на БСП Сергей Станишев за
незаконно използване на СРС
срещу политици и журналисти

Цветанов официално се сдоби
с прокурорско обвинение

Бившият вътрешен министър е обвиняем
заради неупражнен контрол над подчинените си,
отърва се с мярка „подписка”

Павлета ДАВИДОВА прокуратурата обяви, че повдига
обвинения срещу директорите на
СДОТО в МВР Цветан Иванов,
Камен Костов и Сергей Кацаров
и служителя Радко Димитров.
Беше ясно, че като пряко носещ
отговорност за контрола при упо-
треба на разузнавателни сред-
ства най-вероятно като обвиня-
ем ще бъде привлечен и бивши-
ят вътрешен министър. Делото бе
отложено заради кандидатдепу-
татския имунитет на Цветанов.

В 10 ч. Цветанов и адвокатът
му се явиха в Специализираната
прокуратура. Само 5 мин. по-
късно те бяха пренасочени към
Софийската градска прокуратура,
защото мястото на призоваване-
то му било променено. В СГП по-
следва обикаляне от зала в зала.
Цветанов е посрещнат от 5 про-
курори, стана ясно от думите на
адвоката му. Оттам двамата са
изпратени при съдия Мина Мум-
джиева, за да може Цветанов да
бъде разпитан. Липсата на други-
те 4 обвиняеми по делото и тех-
ните защитници обаче стана при-
чина минути по-късно изслушва-
нето да бъде прекратено и Цве-
танов да се върне в прокуратура-

та. Последва близо едночасово
забавяне на обвиняемия, което
адвокатът обясни с “остарялата
техника, лошия софтуер и нещо
зацикли флашката”.

“Обвинението е такова, че
други хора от МВР, които са на
ръководни длъжности, са из-
вършили престъпление и той се
е съгласил съзнателно с това
нещо, допуснал го е. Не може да
съществува такава конструкция
на обвинението, защото обвине-
нията, в които са обвинени оста-
налите четирима по делото, аз
не можах да разбера точно как-
во са извършили”, коментира ад-
вокат Менков. Според него при-
чината за обвинението срещу
Цветанов са “някакви очаквания
и наслоила се информация в
медиите”. Менков подчерта, че
няма установено нерегламенти-
рано използване на СРС.

“Нищо особено не се е слу-
чило освен това, че според нас
от прокуратурата нямат ясно из-
разен план как да водят нещата.
Можеше да минат и по-кротко”,
коментира адвокатът. Цветанов
получи най-леката мярка за не-
отклонение “подписка”.

Цветан Цветанов отрече да се е запознал с материалите по
делото, адвокат Менко Менков му бил препоръчан от приятели

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Цветан Цветанов обяви, че ще се
въздържи да дава обяснения в рамките
на досъдебното производство. Това оз-
начава, че той няма да дава никакви
обяснения и на прокурорите.

Ексминистърът подчерта, че не е чел
папките по делото в секретното дело-
водство на парламента, защото е на
мнение, че е редно да го направи с ад-
воката си. “Всичко, което започва, е тен-
денциозно”, коментира той започващата
нова проверка за имотното му състояние.
Цветанов отрече да е запознат с подроб-
ности за новото разследване . Той опре-
дели и като несериозни твърденията на
лидера на “Атака” Волен Сидеров, че е

двокатът Менко Менков, който е бил защитник по редица знакови дела, поема
защитата на бившия вътрешен министър. Юристът е защитавал братя Галеви,
както и бизнесмена Марио Николов, подсъдим по делото “Сапард”, по което
всички обвинени бяха оправдани. Менков е адвокат и на основния свидетел
по делото “Октопод” срещу Алексей Петров, Георги Цветанов. Менков защи-
тава и Николай Бареков по дело за клевета, заведено срещу него от хасков-
ския кмет Георги Иванов.

Зам.-председателят на ГЕРБ отказа да коментира как се чувства като клиент
на адвокат след изказванията си по адрес на съсловието. ДУМА припомня, че
Цветанов скандализира гилдията, когато заяви, че престъпниците се чувстват
защитени от адвокатите, които всъщност получават хонорарите си от извършена
престъпна дейност. Бившият министър заяви, че не знае по какви дела се е
явявал Менков, но го избрал за свой защитник, тъй като е много добър юрист.
Той определи като личен избор решението си Менков да го защитава. Цветанов
добави, че се е допитал до колеги и приятели и въз основа на това е преценил,
че Менков е един от най-добрите. Адвокатът е категоричен, че няма никакъв
конфликт на интереси в това, че е поел защитата на Цветанов.

Прокуратурата официално потвърди,
че Цветан Цветанов е привлечен като
обвиняем за извършено престъпление
по чл.285 във връзка с чл.387 от На-
казателния кодекс. Според обвинени-
ето в периода 2010-2013 г. като мини-
стър на вътрешните работи той не е
изпълнил задълженията си, произтича-
щи от разпоредбата от ЗМВР за прав-
ното осигуряване на дейността за из-
ползване на специализирано оборуд-
ване. С това той съзнателно е допус-
нал подчинените му лица - директори-
те на СДОТО в МВР обвиняемите
Иванов, Костов и Кацаров да извър-

EКСМИНИСТЪРЪТ ОТКАЗВА
ДА ДАВА ОБЯСНЕНИЯ

поръчал убийството на Мишо Бирата.
Защитата на Цветанов пък се опла-

ка, че от прокуратурата така и не са им
предоставили никакви материали от
досъдебното производство и никакви до-
казателства за обвинението. “Не можем
да гадаем какво има в делото, но е ка-
тегорично, че това деяние е несъставо-
мерно и не може да съставлява
престъпление въобще”, ожали се адво-
кат Менков.

“Някои хора в държавата са много
силни и въпреки че не са на определе-
ни възлови позиции, имат ресурс”, ана-
лизира Цветанов на излизане от Съдеб-
ната палата.

ЗНАКОВ АДВОКАТ ПОЕ ЗАЩИТАТА

А

Обвиняемият нямало да се укрие
шат длъжностно престъпление по
чл.387, ал.2 във връзка с ал.1 от НК.
Държавното обвинение обясни причи-
ната за налагането на най-леката
възможна мярка “подписка”. Според
наблюдаващите прокурори няма ре-
ална опасност обвиняемият да се ук-
рие. От прокуратурата обясняват, че
Цветанов е бил призован за предявя-
ване на обвинението в сградата на
Спецпрокуратурата, където е разпо-
ложен разследващият екип. Решение-
то той да бъде разпитан пред съдия
от СГС е наложило Цветанов да се
яви в сградата на Съдебната палата.
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ОБЩИНА БРЕГОВО
Брегово 3790; обл.Видин;
/09312/98-21; Факс: 0882923300;
e-mail: ob_bregovo@b-trust.org

         ОБЯВА

ОБЩИНА БРЕГОВО, обл. Видин, пл. “Централен”, на
основание Заповед №109/10.06.2013 г. на Кмета на об-
щина Брегово

ОТКРИВАМ:
Процедура за провеждане на публичен явен търг за

продажба на имоти частна общинска собственост - гори,
описани по-долу, и 10% стъпка на наддаване.

Предложения за участие се подават в деловодство-
то на общината до 09:00 часа на деня на търга.

Оглед на имотите, предмет на търга, всеки работен
ден от 08:00 ч. до 16:00 ч., след предварителна заявка
на тел: 09312/98-21, до деня, предхождащ търга.

Документация за участие в търга на стойност 100,00
/сто/ лв. може да се закупува всеки работен ден от 08:30
ч. до 17:00 ч.

Депозит в размер на 20% от началната обявена цена
анблок по населени места, описани в приложение №1,
се внасят до 09:00 часа на деня на търга по банкова
сметка:

IBAN: BG 40 STSA 9300 8473 21 03 00
BIC: STSABGSF
БАНКА ДСК ЕАД БРЕГОВО
1. Ракитница - 53,875 дка., депозит 20% в размер на

3532,20 лв.
2. Тияновци - 30,162 дка., депозит 20% в размер на

1960,60 лв.
3. Делейна - 134,449 дка., депозит 20% в размер на

8933,00 лв.
4. Косово - 150 033 дка., депозит 20% в размер на

9302,20 лв.
Или общо за всички населени места - депозит 20%

в размер на 23 728,00 лв.
Търгът да се проведе от 10:00 часа на първия рабо-

тен ден след изтичане на 30 /тридесетия/ ден от публи-
куване на обявата и втора дата след 14 /четиринадесет/
дневен срок от датата за провеждане на търга при същите
условия.

За справки - на тел: 09312/98-21.

Гонят депутат от залата,
ако упражни насилие в НС
Парламентарните комисии се увеличават, народните
представители ограничиха част от привилегиите си

П
редседателят на НС
може да отстрани за
повече от едно засе-
дание, но не повече
от три заседания де-

Юлия КУЛИНСКА

путат, който призовава към или
упражнява насилие в залата или
в сградата на парламента, ре-
шиха народните представители
вчера, които приеха окончател-
но Правилника за дейността на
парламента. Същата мярка се
прилага и към депутат, който
оскърбява НС или държавния
глава или повторно е гласувал с
чужда карта. Отстраненият на-
роден представител не получа-

ва възнаграждение за заседа-
нията, от които е бил изгонен.

Правилникът предвижда в
следващия парламент да има 22
постоянни комисии, с четири по-
вече, отколкото в миналия. Ще
има две отделни комисии - за
енергетиката и за икономичес-
ката политика, независимо че
министерството остана едно, за
да не се губи време по прест-
руктурирането му. Две са и зве-
ната, които ще контролират Ми-
нистерството на регионалното
развитие и ведомството за инве-
стиционно проектиране. Нова е
комисията за взаимодействие с
граждански организации и дви-
жения, която ще разглежда под-

писките с искане за референду-
ми, а НПО-тата ще й предоста-
вят становища по всички зако-
нопроекти. Запазва се и коми-
сията по вероизповеданията,
жалбите и петициите на граж-
даните. Мегакомисия ще следи
службите за сигурност, използ-
ването и прилагането на СРС-
та и достъпа до данните по
Закона за електронните съоб-
щения. В миналия парламент
за тези теми отговаряха две
подкомисии - за СРС и за
службите за сигурност, както и
постоянната комисия за кон-
трол над ДАНС. Новата мегако-
мисия ще включва по равен
брой, трима, представители от

всяка парламентарна група.
 Депутатите ще продължават

да пътуват безплатно с държав-
ния и общинския транспорт, же-
лезопътния, автомобилния и
водния транспорт - първа класа,
и спално място за цялата
вътрешна транспортна мрежа.
Признават им се разходите по
частни автобусни линии, ако
пътуването е свързано с дей-
ността им като депутати. НС ще
изплаща и парите за пътуване
до избирателните райони, до
които има самолет.

Парламентаристите си запа-
зиха сумите, които получават за
представителни разходи, които
са до 2/3 от заплатата, но въве-
доха задължение всеки депутат
да информира групата си за
какво е харчил парите. Досега
сумите бяха напълно безотчет-

ни. Не беше прието предложе-
нието на Мая Манолова от БСП
разходите да се отбелязват на
сайта на НС, но тя самата се
зарече да публикува своя отчет
с  надеждата примерът й да
бъде последван. За сметка на
това народните избраници при-
еха с мнозинство предложение-
то й стойността на подаръците,
които депутатите могат да полу-
чават, да стане от 1/5 на 1/10 от
месечното им възнаграждение.
Подаръците над тази стойност
се предават в Народното събра-
ние.

Съгласно правилника вече
преди да внесе законопроект
или да направи изказване в
пленарната зала или в комисия,
депутатът с частен бизнес, зася-
гащ обсъжданата сфера, ще
трябва да го декларира.

Отменят поправката „Янев” в закона за публичност на имуществото

Снимка Мариета ТОМОВА

Необходима е промяна в закона за публичност на имуществото на лица, заемащи
висши държавни длъжности, заяви председателят на НС Михаил Миков след среща

с национално представителните работодателски организации

Изменението в закона за публичност на имуществото на
лица, заемащи висши държавни длъжности, известно като
поправката “Янев”, вероятно ще бъде отменено, обяви
председателят на НС Михаил Миков вчера след среща с

Юлия КУЛИНСКА

работодателски организации. Той благодари на социалния ми-
нистър Хасан Адемов, който е проявил интерес и е присъствал
на разговорите.  ДУМА припомня, че в края на мандата си де-
путатите от 41 НС по предложение на лидера на РЗС Яне Янев
задължиха работодатели, директори на ЕРП-та, на ВиК и на
енергийни дружества да декларират пред Сметната палата
имуществото си. В последния момент от поправката отпаднаха
НПО-тата. В знак на протест срещу текстовете и като сигнал за
неразумни законодателни решения работодателите напуснаха
Националния съвет за тристранно сътрудничество.

 Миков напомни, че поправката “Янев” бе приета за около
6-7 дни в условия на силен предизборен популизъм. Той бе кате-
горичен, че е необходима промяна в закона, и то не само по
отношение на работодателските организации, които членуват в
Тристранния съвет. Парламентарният председател уточни, че до-
кументът трябва да се приведе спешно в рамките на разумното.
И отбеляза, че с решението на 41 НС силно е била затруднена
работата на Сметната палата. Миков съобщи, че още идната
седмица започват консултации между политическите сили по
закона. Той бе категоричен, че законът трябва да се преразгледа
не само по отношение на работодателите, но отказа да влезе в
детайли и да заяви лично мнение дали от имотния регистър тряб-
ва да отпаднат и шефовете на ЕРП-тата и енергийните дружества.

Според Васил Велев, председател на Асоциацията на инду-
стриалния капитал в България, поправките в закона са силно
популистки. По думите му не само в ЕС, но и никъде в света
няма такава практика.

Николай Методиев - Пилето напусна
Софийския градски съд вчера с оправ-
дателна присъда. Бизнесменът бе обви-
няем по дело за контрабанда, основно
на китайски стоки, на стойност 3.5 млн.
долара, извършвана между 2002 и 2004
г. Освен Методиев пълни оправдателни
присъди получиха и останалите 18 обви-
няеми в процеса.

Повдигнати бяха обвинения за четири
отделни престъпления на фирма МГС, на
която Методиев е бил управител. Обвине-
нието твърдеше, че Пилето и останалите
заподозрени са внесли контрабанда за
милиони долари. Каргото било обмитява-
но като строителни материали и внесено
през ГКПП-Калотина и Кулата.

Прокуратурата обяви, че ще протести-
ра присъдата, след като се запознае с
мотивите на съда. Тогава ще стане ясно
дали решението на магистратите се ос-
новава на липса на достатъчно доказа-
телства или на неправилна правна конст-
рукция на обвинението. Присъдата може
да бъде обжалвана пред Софийския апе-
лативен съд в 15-дневен срок. Съдът от-
мени и паричната гаранция на четирима
от обвиняемите. Най-голямата парична
гаранция  от 15 хил. лв. беше на Николай
Методиев.

Общият брой свидетели по делото е
128. Процесът бе отлаган неколкократно
по различни причини, на определен етап
делото дори беше върнато на прокурату-
рата заради грешки в обвинителния акт.

ОПРАВДАХА НИКОЛАЙ
МЕТОДИЕВ - ПИЛЕТО

Павлета ДАВИДОВА

Завел съм дела срещу Сиде-
ров, Лаков и вече не знам още
кой за клевета, заяви председа-
телят на ПГ на ГЕРБ Бойко Бо-
рисов пред журналисти в парла-
мента вчера. Искам им по 50 000
лева и в следващите месеци и
години, когато приключат про-
цесите, очаквам пари в чували и
да ги занеса до накой детски
или старчески дом, поясни той.
Борисов посочи парламентарна-
та зала и отсече,че те са богати
хора и ще вземе доста пари от
тях. Подписал съм пълномощни
на адвокат Марковски, обърне-
те се към него, за да не объркам
някой юридически термин, по-
шегува се дебелашки Борисов и

БОРИСОВ ЗАВЕЛ ДЕЛА СРЕЩУ
СИДЕРОВ, ЧАКА ПАРИ В ЧУВАЛИ

От началото на годината до края на май 197 работодатели от
страната са поискали разрешение от инспекциите по труда за рабо-
та на деца. Това съобщиха за ДУМА от Главната инспекция по труда
(ГИТ). От инспекциите обаче са дадени 176 разрешения. Мотивите за
отказ са, че дейностите, за които щели да бъдат наети тийнейджъ-
рите, не са подходящи за възрастта и здравето им - тежък физически
труд, нощни смени и пр., работодателят не е предвидил специални
мерки за закрила при изготвянето на оценката на риска и не са
осигурени ефективни мерки за защита на детския труд. По-голямата
част от издадените до момента разрешения са за работа в сферата
на хотелиерството, ресторантьорството, търговията, услугите.

РАЗРЕШИХА НА 176 ДЕЦА ДА РАБОТЯТ

Аида ПАНИКЯН

Юлия ИВАНОВА прескочи на други актуални теми.
Никога не съм използвал воен-
ната авиация, а военно-транс-
портните хеликоптери, които са
много и ненужни, са пригодени
единствено и само за транспорт.
Всеки наш полет с тях е бил по
работа, увери Борисов, но се
направи, че не чува въпрос на
медия дали ходенето на ловен
излет е работа.

Прокуратурата не търси нито
равновесие, нито реванш към
когото и да било, ядоса се Бори-
сов на журналистическо питане
как ще коментира обвинението
срещу Цветанов. Той определи
като нормално на депутати и на
бивши управляващи да им се
искат имунитети и да им бъдат
предявявани обвинения.
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Снимка Мариета ТОМОВА

ренаселването на
крайречните райони
и строителство на не-
правилно оразмере-
ни диги са сред пред-

Имах среща с членове на НЗОК и те са много при-
теснени, че в следващите 3 месеца касата може да не
издържи и да не може да плаща нищо. Това заяви д-р
Таня Андреева по повод изчерпаните лимити за направ-
ления. Обещанието на д-р Пламен Цеков е, че ще се
отвори лимитираният резерв на НЗОК, но и това няма да
е достатъчно, прогнозира министърката.

Хората имат правото да бъдат недоволни, защото
техните здравни осигуровки са в тази каса. Незаконно е
в тази ситуация пациентът да плаща. Още днес минис-
терството ще се намеси и ще извикам д-р Пламен Цеков.
Попитана дали ще уволни д-р Цеков, тя заяви, че е го-
това да обсъди варианта той да бъде освободен, и при-
помни, че управителят на НЗОК се избира от Народното
събрание.

Министър Андреева припомни, че предишното пра-
вителство си позволи грубо да отклонява средства от
касата, което е законово нарушение и трябва да бъде
прекратено веднага. Когато се плаща едно лечение, то
трябва да се контролира дали е целесъобразно, колко е
качествено и за какво точно се плаща, смята министърка-
та. Андреева се надява да не бъде затворена нито една
болница повече. “Ще изготвим списък от здравни заве-
дения, които не могат да функционират без помощ от
държавата. Връщаме субсидията за малките болници в
труднодостъпните места”, обеща Андреева. Тя е катего-
рична, че болницата в Девин ще заработи през есента,
но дейността й няма да е в същия обем.

“Проблемът в Спешната помощ е много по-сериозен,
отколкото мислех. Има малко хора и взимат малко пари.
Основният проблем е, че не могат да специализират”,
каза Андреева. Тя заяви, че ще има трима заместници,
но не знае още кои ще са те.

Писателят и сценарист Анжел Вагенщайн и председателят на организацията на евреите “Шалом” у нас
Максим Бенвенисти бяха отличени с държавното отличие на Руската федерация медал “Пушкин”. Те го

получиха за големия си принос в укрепването и развитието на приятелството с Русия. Отличията им бяха
връчени от руския посланик у нас Юрий Исаков

НЗОК МОЖЕ ДА СПРЕ
ДА ПЛАЩА, АНДРЕЕВА
ПОДКРЕПЯ СМЯНАТА
НА ПЛАМЕН ЦЕКОВ

Дигите у нас били
стари и много опасни

П

Пренаселването на крайречните
райони увеличава риска от
наводнения и жертви, твърдят
от природозащитна организация

поставките, многократно пови-
шаващи опасността от навод-
нения, предупреждава между-
народната природозащитна ор-
ганизация WWF.

Повечето диги в България са
построени в средата на мина-
лия век по начин, който  изку-
ствено ограничава реките и на-
малява тяхната проводимост
при високи води. Проблемът

бил, че съоръженията се поста-
вят прекалено близко до река-
та и стеснявали речното легло.
Тези остарели концепции
създавали условия за покачва-
не на налягането на водата и
наводнения.

“Най-добрата превенция
против наводненията е да се
ползват алтернативите, които
природата сама ни дава. Затова
трябва да се опазват крайреч-
ните заливаеми ивици, които да
поемат високите води или т.нар.
ретензионни обеми”, коментира
Любомир Костадинов, експерт

програма “Води” на WWF.
Парадоксът според него е,

че неправилният начин, по кой-
то се строят дигите, не бил спо-
мен, останал в миналото. Пре-
сен пример за подобен тип
строителство е проектът за бе-
тонна стена на река Луда Кам-
чия, твърди Костадинов.

“Ако той бъде реализиран,
освен че ще доведе до изсича-
нето на много гори по поречи-
ето на реката и до унищожава-
не на ценни местообитания за
животните, но и няма да осигу-
ри адекватна защита на мест-
ното население от наводнения.
Проектът реално би насочил
водите към част от къщите в
близост до реката”, убедени са
еколозите. Пример за непра-
вилно построени диги в мина-
лото пък е случаят с дигите на

река Русенски Лом при Иванов-
ските скални манастири, изгра-
дени през 50-те години на ХХ
век. Асфалтираният път, водещ
до манастира, често се навод-
нявал, а посетителската инфра-
структура била унищожавана
именно заради защитната дига.

Сега високите води се раз-
ливали в крайречните зони и
по-късно се връщали спокойно
в коритото си, без да оставят
наводнени земи. Заливаемата
тераса на реката пък осигуря-
вала условия за хранене на
черни щъркели, размножаване
на риби и развитие на влаголю-
биви видове.

“Влажните зони и крайреч-
ните гори осигуряват защита и
значително ограничаване на
щетите от наводненията. Всич-
ки те представляват естествени

ретензионни обеми, които
задържат определени водни
количества и позволяват ниво-
то на водите да се покачва
бавно и умерено, без да се
образуват високи вълни. Освен
това те спомагат и за естестве-
ното пречистване на водите”,
допълни Костадинов.

Еколозите смятат, че възста-
новяването на реките, влажни-
те зони и крайречните гори е
от ключово значение не само
по отношение на биоразнооб-
разието, но и за предпазване
на населението от наводнения.
Тяхното значение обаче често
остава недооценено и трябва
сериозно да бъдат разгледани
при обсъжданите в момента
Планове за управление на ри-
ска от наводнения от басейно-
вите дирекции.

Софийската районна прокуратура е образувала досъ-
дебно производство срещу неизвестен извършител по
повод инцидента с Драгалевския лифт на Витоша, при
който в неделя пострадаха три деца. Разследва се не-
знание или немарливост, които са причинили средна
телесна повреда. Назначени са експертизи и вече са
започнали разпити на свидетели, обявиха от Софийска-
та районна прокуратура.

Основната версия за инцидента на собственика на
съоръжението “Витоша ски” е саботаж, което обаче бе
определено като несъстоятелна теза от природозащит-
ници. Проверката на съоръжението от страна на Държав-
ната агенция за метрологичен и технически надзор е
приключила в понеделник и е установено, че инцидентът
е станал заради разхлабено съединение на устройство-
то, което придържа седалките към въжето - т.нар. хва-
щач. Досега подобна техническа неизправност не се е
случвала, коментира Юлиан Иванов от агенцията. Тези
съединения подлежат на контрол в началото на всеки
сезон и такъв е правен в началото на зимата преди ски
сезона. Освен това хващачите се наблюдавали ежеднев-
но от обслужващия персонал. По тази линия “Витоша
ски” не може да бъде обвинена, че е извършила нару-
шение, смята експертът.

Според Тома Белев, бивш директор на Природен
парк “Витоша” и настоящ председател на Асоциацията
на парковете в България,  Драгалевският лифт е силно
амортизиран и трябва да се подмени с ново съоръжение
от концесионера “Витоша ски”. Същото трябвало да ста-
не и с неработещия Княжески лифт. Според Тома Белев
е трудно да се приеме версията за саботаж, тъй като
няма логика това да прави служител на фирмата, а ос-
новният конкурент за туристите по тази дестинация е
Столичната компания за градски транспорт, но двете
фирми нямат практическо съревнование.

оенните складове
за боеприпаси и
бойни отровни ве-
щества ще се ох-

РАЗСЛЕДВАТ ИНЦИДЕНТА
С ДРАГАЛЕВСКИЯ ЛИФТ

ВОЕННИТЕ СКЛАДОВЕ ЗА БОЕПРИПАСИ С НОВА ОХРАНА

55-годишният Райчо Иванов, който влачи
кучето си с автомобил край асеновградското
село Тополово, е бил арестуван. Това заяви
говорителят на Районната прокуратура в
Пловдив Атанас Илиев.

Прокуратурата установила, че кучето е
починало и Иванов го е заровил. След оглед
на местопроизшествието трупът на животно-
то е изпратен за извършването на ветери-
нарна експертиза, с която да се установи
причината за смъртта му, кога е настъпила,
какви увреждания и по какъв механизъм са
му били причинени.

След депозиране на заключението по на-
значената ветеринарна експертиза предстои
да се прецизира правната квалификация на
обвинението, поясни Илиев. В случай че
Иванов  бъде признат за виновен, законът
предвижда лишаване от свобода от една до
три години и глоба от 2000 до 5000 лв.

„Задача на Светата православна църква е да пази неотклон-
но евангелските принципи, както и моралните, и етични норми,
върху които се основават установените от Бога обществени
морал и ред. Наш дълг е да порицаем най-остро фестивал на
кинофилми, които възхваляват порока и пропагандират развала-
та на семейството”. Това се казва в изявление на Пловдивския
митрополит Николай, разпространено до медиите във връзка с
организирането на филмов фестивал в града, посветен на гей-
тематиката. “Светият синод, клириците и миряните - членове на
Светата българска православна църква, категорично се проти-
вопоставят на тази публична, безцеремонна и срамна демонст-
рация на содомския грях, изявата на който нарушава правата
им. Той има гибелни последици за физическото и духовното
здраве на хората, руши традиционните устои и ценности на
българския народ и внася съблазън в мирогледа на нашите
деца и младежи”, продължава владиката Николай. От името
на Светия синод той призовава властимащите да забранят
провеждането на това “Содомско сборище”, а гражданите - да
не участват в тази “мерзост на запустението, която си позволява
да се противопостави на реда, вложен в нас и света от Бога”.

В
Деси ВЕЛЕВА

раняват от сили на бри-
гада “Логистика”, съоб-
щи вчера военният ми-
нистър Ангел Найденов.

Това се налага, тъй като
на 10 юни е изтекъл до-
говорът с охранителната
фирма “Моба”. Промяна-
та ще наложи и назна-
чаването на хора на тру-
дови договори извън
утвърдената численост
на МО. Бригада “Логис-
тика” ще пази военните

обекти до назначаване-
то на 800 охранители.
Договорът с “Моба” е в
размер на 6,2 млн. лв.,
като остатъкът до края
на годината, в размер на
малко над 3 млн. лв., е
разчетен по бюджета на
Министерство на отбра-
ната и няма да има нуж-

да от допълнителни
средства, обясни Найде-
нов. Според него в ре-
зултат на преминаване-
то към преназначаване
на охранители към съв-
местното командване на
силите ще се реализира
икономия в размер на
297 000 лв.

ЗАДЪРЖАХА
МЪЖА, ВЛАЧИЛ
КУЧЕТО СИ С КОЛА

ПЛОВДИВСКИЯТ ВЛАДИКА
ОСТРО ЗАКЛЕЙМИ ПОДГОТВЯН
ФЕСТИВАЛ НА ГЕЙФИЛМИ
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Няма опасност за финансовата
сигурност на страната заради не-
обслужваните кредити. Това заяви
пред журналисти в парламента
управителят на БНБ Иван Искров.
По думите му е важно, когато се
говори за размер на необслужва-
ните кредити, да се има предвид
какви буфери стоят срещу тях.

България е една от малкото
страни в ЕС, в която има много се-
риозно класифициране на риско-
вите експозиции, достатъчно обез-
печения и достатъчно покритие с
капитал, посочи той. По думите му
капиталовият излишък в системата
за покриване на нови рискове е от
порядъка на над 2-2,5 милиарда
лева.

“Когато гледате какъвто и да е
показател на системата на търгов-
ските банки като цяло, в това чис-
ло т.нар. необслужвани кредити, те
говорят, но не казват всичко.
Първо, защото в тях една значи-
телна част са преструктурираните
кредити, което не означава, че са
необслужвани. Второ - много е

Дефлация от 0.1% през май отчете днес НСИ. В резултат
годишната инфлация се е забавила до 2%.

Данните отразяват застоя на икономиката на страната. При
свитото вътреш-
но търсене и на-
маляващите до-
ходи компаниите
са принудени да
ограничат ръста
на цените и съ-
ответно печалби-
те си. В резултат
обаче намаляват
и инвестициите и
новите работни
места. През май
потребителските
цени падат за
трети пореден
месец, припомня
Дарик.

Понижението на потребителските цени засяга най-вече мал-
ките и средни предприятия, тъй като те имат ограничени
възможности да компенсират ценовите рискове със собствен
ресурс и преструктуриране.

През май спрямо предходния месец са поевтинели с 0.2%
хранителни продукти и безалкохолни напитки. С 0.1% са пад-
нали режийните разходи, а с 0.2% цените на домакинските
уреди и обзавеждане. В цените на транспорта има застой.
Спад с 0.5% има на бензина A95H, а високооктановият A98H
е поевтинял с 0.4%.

За май 2013 г. е регистрирано намаление при цените на
лекарствата и другите фармацевтични продукти с 0.6%.

Хармонизираната по методологията на Евростат инфлация
за май 2013 г. спрямо април 2013 г. е 0%, заради по-малката
тежест на хранителните продукти и горивата. Но от началото
на годината има дефлация от 0.5%, а годишната инфлация -
май 2013 г. спрямо май 2012 г., е само 1.0%.

Наличие на салмонела в пи-
лешко месо установиха инспек-
торите от Агенцията по храни-
те. Заразената храна е открита
при рутинна проверка. При нея
са взети проби за лабораторно
изпитване в преработвателно
предприятие, в които е устано-
вена заразата. То е закупувало

ИВАН ИСКРОВ:

Имаме капиталов излишък
от 2,5 млрд. лв.
Необслужваните кредити не са проблем, щом има буфери
срещу тях, увери управителят на БНБ

важно, когато се говори за размер
на необслужваните кредити, вина-
ги да се има предвид насреща
какви буфери седят срещу тях”,
посочи Искров.

“Винаги когато говорим за по-
казател на банките, трябва да има-
ме предвид какво се крие зад този
показател. Много е важно съответ-
ният кредит как е покрит, с какви
обезпечения, от какво идват за-
трудненията и т.н.”, посочи той.

“Щастлив съм, че г-н Гунев беше
избран с подкрепата на всички пар-
ламентарни групи и по стар обичай
минах да благодаря и на четирите
парламентарни групи” - така Искров
коментира избора на Цветан Гунев
вчера за подуправител на БНБ,
предложен от него самия.

Новоизбраният подуправител е
с мандат 6 години, ще е с ресор
“Банков надзор” и ще следи за ре-
гулаторната рамка. Той ще заеме
мястото на Румен Симеонов, чийто
мандат изтича на 15 юни.

Гунев е роден на 2 февруари
1959 г. в София. Завършил е УНСС

и има придобити квалификации по
централно банкиране в САЩ и от
водещи надзорни органи на стра-
ните от ЕС.

Започнал е кариерата си като
кредитен инспектор в ДСК през
1982 г. От 1992 г. е на работа в
БНБ. Преди да бъде избран за по-
дуправител на централната банка,
той е директор на дирекция “Над-
зорно наблюдение на кредитните
институции” в БНБ. .

 “Цялата криза се дължи на за-
губата на доверие и този въпрос
трябва да се реши, като се възста-
нови доверието между субектите
на банковия пазар”, каза в изявле-
нието си пред депутатите Гунев. “По
въпроса за защитата на потреби-
телите по Закона за БНБ банката
има правата и задълженията да
опазва банковата система в инте-
рес на потребителите”, припомни
той. “Философията на банковия
надзор е - ако има проблем, той
трябва да бъде адресиран до ак-
ционера, а не до вложителя”, под-
черта Гунев.

седмица се включват в охраната на черешо-
вата продукция. Това съобщи на среща с ме-
диите временно изпълняващият длъжността
директор на областната дирекция на МВР-
Кюстендил комисар Елиан Стамболийски,
предаде “Фокус”. “Смесените наряди из-
пълняват своите задачи по опазването на
селскостопанската продукция”, каза комисар
Стамболийски. Към момента не са постъпи-
ли сигнали за посегателства и кражби на
череши. Изграждат се временни контролно-
пропускателни пунктове, които са на раз-
лични места. Първоначално охраната на
черешовите масиви се поема около село
Коняво, като в зависимост от узряването на
черешите контролните пунктове се премест-
ват и на други места.

били милиард и четиристотин
хиляди, след това паднаха на
680 млн. Какво - два пъти сме
намалили пушенето ли? Това
запита пред БНТ депутатът от
КБ Петър Кънев.

Сложихме касови апарати
на рибарските лодки, на кафе-
машините. Последните 4 го-
дини убиха малкия и среден
бизнес, категоричен е той.

За мен големият проблем е
потреблението, което замръз-

Дефлация за трети пореден
месец отчете НСИ

ПОСЛЕДНИТЕ 4 ГОДИНИ
УБИЛИ МАЛКИЯ
И СРЕДЕН БИЗНЕС

на. А в банките има пари. Спо-
ред Кънев от икономическите
ни емигранти годишно влизат
близо милиард, милиард и по-
ловина лева, а потребление
няма. Това според депутата
убива производителите.

Имаме нужда от министър
на финансите, който говори
веднъж седмично, не си сменя
по три пъти на ден мнението,
каза Кънев. За повишаване на
доходите съм, не за рязко, но
за повишаване. Синдикатите
трябва да разберат, че всички
сме в една лодка - и работо-
дателите, и работниците.

Спецполицаи пазят
черешите в
КюстендилскоЕлектропотреблението в България през 2050 г.

ще е между 35 и 45 хиляди гигаватчаса. Това
каза по време на “Енергиен форум 2013” край
Варна началникът на отдел “Енергийни режими” в
Електроенергийния системен оператор Стефан
Сулаков. Той уточни, че първата цифра се отнася
за минималния сценарий за електропотреблението,
а втората е максималният.

Специалистът посочи, че ЕС си е поставил за
цел намаляването на парниковите газове до 80
процента до 2050 година. По думите му това ще
се постигне с висока енергийна ефективност,
която трябва да доведе до намаление на електро-
потреблението с 41 процента през 2050 г. спрямо
2005-2006 г., както и с други мерки. Сулаков
посочи, че разработката е направена на база на
актуалната прогноза за развитието на населението
/брой, структура и т.н./. Според него в правените
до момента прогнози е бил игнориран потребите-
лят, който е основен фактор за развитието на
енергетиката. По думите му е липсвал и детайлен
анализ на структурата на електропотреблението.

При битовото електропотребление тенденцията
е то трайно да нараства. При индустрията през
последните 15 години електропотреблението е
спаднало с 37 на сто, което се дължи на различни
причини, но най-вече на закриването на мощности.

о данни на Агенция
“Митници” преди вдига-
нето на акциза на ци-
гарите приходите са

суровината от голям производи-
тел на пилешко месо. В момен-
та се извършват проверки и на
двете фирми, съобщиха от Аген-
цията.

Към момента няма данни в
търговската мрежа да има от
заразеното месо. Установени са
два серотипа салмонела, които

са нископатогенни.
Очакват се резултатите от

обследването на случая, като
има вероятност да става дума
за вторично замърсяване. На
фирмата преработвател са на-
ложени административни
санкции съгласно Закона за
храните.

Българските сортове пшени-
ца “Аглика” и “Ивета” са претен-
денти да спечелят приза “Златен
клас” в Турция. Това съобщи в
Деня на отворените врати в До-
бруджанския земеделски инсти-
тут Кемал Мехмед, търговски
директор на дружеството “Тарар
ун вегда”, предаде БТА.

В голяма конкуренция с френ-
ски, италиански, унгарски и руски
сортове пшениците, селектирани
в Добруджанския земеделски ин-

Наши сортове пшеница претенденти
за приза „Златен клас” в Турция

ПРЕЗ 2050 Г.
ПОТРЕБЛЕНИЕТО
НА ТОК ЩЕ Е ДО 45
ХИЛЯДИ ГИГАВАТЧАСА

ститут, дават високи добиви в Тур-
ция. В опитни полета в областта
Коня при поливни условия от “Аг-
лика” са ожънати по 1050 кило-
грама от декар, посочи Мехмед.
По думите му при стандартни из-
питвания “Аглика” и “Ивета” са
дали между 780-830 килограма от
декар, а при масово производст-
во не по-малко от 550 килограма
от декар. Българските сортове са
устойчиви на болести, на суша и
ниски температури и успешно се

адаптират и в Анадола, и в Тра-
кийската низина, коментира Ке-
мал Мехмед. Той добави, че до
пет години български пшеници
ще се сеят във всички географски
области на Турция и ще бъдат от-
глеждани на милиони декари.

България от своя страна може
да почерпи опит от Турция в от-
глеждането на нахут, който е
богат на протеини и се смята за
храната на бъдещето, каза Ке-
мал Мехмед.

Иван Искров (на заден план) представи новия
подуправител на БНБ Цветан Гунев

Свитото
потребление

принуди много
от компаниите

да свалят цените

СССССС пециализирани полицейски сили са
пристигнали в Кюстендил и от тази
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рез последните две седми-
ци от месец май пазарът на
зърно в страната продължа-
ва да е без съществени

В очакване на новата
реколта

Износът на маслодаен слънчоглед
продължи и през изминалите две сед-
мици, което допринесе за задържане
на цените.

При рапицата също няма никакви
промени, последните налични количе-
ства запазват изкупни нива от края на
април - 800-820 лв./т.

Напусналите количества зърно и
зърнени продукти от страната за пери-
ода 20.05. - 3.06.2013 г. възлизат на 128
409 т при 69 704 т за периода 13-
20.05.2013 г., което е с 58 705 т повече
от предходната седмица. По основни
видове зърно и зърнени продукти коли-

промени спрямо предходните. Влияние
върху това състояние оказват както ме-
теорологичната обстановка, така и тен-
денциите на международните пазари.
В очакване на новата реколта зърнени-
ят пазар е слаб, като търгуването е пре-
димно в страната на изкупни цени почти
без промяна от предходните седмици.

Ечемикът и фуражната пшеница ос-
тават без промяна в изкупните цени,
тъй като търсенето е слабо.

чествата са, както следва: 30 367 т
пшеница; 29 817 т черен маслодаен
слънчоглед; 29 581 т царевица; ечемик
- 242 т; кориандър - 159 т; пшеничено
брашно - 221 т; бял слънчоглед - 8 т;
оризова арпа - 933 т; просо - 14 т; шарен
слънчоглед - 726 т; рапица - 35 287 т;

овес - 30 т; слънчогледово брашно -
451 т и ориз - 573 т.

Общо от началото на настоящата ре-
колтна година са напуснали 4.40 млн. т
зърно, при 5.20 млн. т или 0,8 млн. т по-
малко спрямо същия период на пред-
ходната реколтна година.

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусналата

пшеница реколта 2012 година за пери-
ода 1.07.2012 - 3.06.2013 г. е 2 613 754
т (1 892 609 т за ЕС и 721 145 т за трети
страни). За същия период на миналата
реколтна година напусналата пшеница
възлиза на 2 356 796 т, което е с 256
958 т повече за настоящата година.

Баланс на пшеницата
Общият ресурс, с който разполага

страната за реколтната 2012, е 4 784
хил. т, от които: производството на пше-
ница реколта 2012 година в размер на
4 405 хил. т; влезнали количества в
страната 29 хил.т; преходен остатък от
реколта 2011 г. - 350 хил. т.

За периода 1.07.2012 - 31.05.2013 г.
употребената пшеница в страната
възлиза на 1 792 хил. т, от които 954
хил. т за брашно, 558 хил. т за фуражи
и 280 хил. т за семена. Напусналите
количества пшеница за периода възли-
зат на 2 614 хил. т. По оперативни дан-
ни към 31.05.2013 г. наличните количе-
ства в страната от пшеница възлизат
на 378 хил. т. До края на реколтната
2012 г. необходимото количество пше-
ница за потребление на страната
възлиза на 126 хил. т за производство
на брашно и фураж.

Крайни наличности: Остатъчните
количества пшеница към 30.06.2013 г.
се оценяват на 252 хил. т. Имайки пред-
вид факта, че за пшеницата нова ре-
колта е необходимо следжътвено до-
зряване, на страната ще са необходи-
ми около 200 хил. т преходен остатък
от реколта 2012 г. Пшеницата, която
може да бъде изтъргувана извън стра-
ната до края на реколтната 2012 годи-
на, възлиза на 52 хил. т.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик напус-

нало страната от реколта 2012 година
за периода е 306 093 т (96 453 т за ЕС
и 209 640 т за трети страни). Към същия
период на миналата реколтна година

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ КЪМ 3.06.2013 г.

Търговски източници информират за прекъсване на низходящия тренд при
цените на слънчогледовото семе на украинския пазар. Основна причина за
обръщането на вектора на ценовото развитие е задържането на продажбите на
маслодайната култура и недостигът от предлагането на качествена суровина
на пазара. За по-твърдия тон допринася и покачването на цените на суровото
слънчогледово масло, което следва възходящата европейска конюнктура. През
втората половина на май суровото слънчогледово масло поскъпна на пазара
в Ротердам с 50 долара - до 1250 дол./т FOB, а на експортния пазар в Украйна
цената му се покачи от 1080 дол./т до 1125 дол./т FOB.

От началото на настоящата седмица средната изкупна цена на слънчогле-
дово семе в Украйна се покачи с 13-18 долара и към 30 май достигна 588-620
дол/т СРТ завод.

Запасите от слънчогледово семе към 1 май 2013 възлизаха на около 2.37
млн.т, което е с 20 на сто по-малко в сравнение със същия период на 2012 г.

Украинските анализатори коментират, че за поскъпването на слънчогледо-
вото масло на местния пазар освен възходящото развитие на цените в Западна
Европа допринасят и слуховете за интерес от страна на Китай за внос на
слънчогледово масло от Черноморския регион. В търговските среди се появиха
информации, че голямата държавна корпорация на Китай China Sinopharm
International Corporation е заинтересована в увеличението на доставките и в
момента проучва възможността за мащабни доставки. Впрочем този фактор
едва ли ще действа дълго, тъй като по-опитните търговци са наясно, че по-
скоро става въпрос за спекулативно разиграване на китайската карта. Вносът
на слънчогледово масло в Китай е сравнително ограничен и възлиза само на
160-170 хил. тона годишно. В импортната листа на страната преобладава пал-
мовото масло - 6,5 млн. годишен внос, следвано от соевото и рапичното масло
- съответно 1,6 млн.т и 1,0 млн.т внос годишно.

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

напусналият ечемик е възлизал на 337
124 т, което е с 31 031 т повече спрямо
настоящата.

РАПИЦА
Производството на рапица, реколта

2012 година, по предварителни данни на
МЗХ е 272 хил. т. Преходният остатък от
реколта 2011 година се оценява на 25
хил. т. Влезналите  количества рапица са
в размер на 3 хил. т. Общият ресурс, с
който разполага страната към момента
за реколтната 2012 г., е 300 хил. т.

За периода 1.07.2012 - 3.06.2013 г.
напусналите количества рапица от
страната реколта 2012 година са 236
261 т (196 917 т за ЕС и 39 344 т за
трети страни). За същия период на ми-
налата реколтна година напусналата
рапица е възлизала на 481 982 т, което
е  с 245 721 т. повече от настоящата
година.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество царевица рекол-

та 2012 г. напуснало страната за пери-
ода е 614 426 т (433 970 т за ЕС и 180
456 т за трети страни). Към същата дата
на миналата година напусналото коли-
чество е 1 194 хил. т, което е с 597 297
т повече спрямо настоящата реколтна
година.

Остатъчните количества от цареви-
ца към 31.08.2013 г. се оценяват на 318
хил. т, които са свободни за търгуване
извън страната.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен маслода-

ен слънчоглед от реколта 2012 г. на-
пуснало страната за периода е 763 951
т (646 381 т за ЕС и 117 570 т за трети
страни). Напусналото количество
слънчоглед към същата дата на мина-
лата реколтна година е 833 013 т, кое-
то е с 69 062 т повече спрямо настоя-
щата 2012 година.

Остатъчните количества от черен
маслодаен слънчоглед към 31.08.2013
г. се оценяват на 174 хил. т, които са
свободни за търгуване извън страната.

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАРСЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР

Цените на пшеницата с високи хле-
бопекарни качества се движат в грани-
ците от 400 до 440 лв./т за различните
области. Нивата, на които се сключват
търговски сделки, са 400-420 лв./т. В
Югоизточна България е регистриран
ръст с два процента до 430-440 лв./т
поради изчерпване на количествата.
Средната изкупна цена за страната от-
белязва минимално повишение от 1 лв./
т и е на равнище от 426 лв./т.

За същия период на миналата годи-
на цените на пшеницата с високи хле-
бопекарни качества са били в граници-
те на 350-400 лв./т, като средната из-
купната цена за страната е била 361
лв./т без ДДС.

Пшеницата с ниски хлебопекарни ка-
чества поради слаб интерес запазва ни-
вата си от 380-420 лв./т без ДДС. В об-
ластите Плевен, Ловеч и Велико Търно-
во достига до 430 лв./т. Средната цена
за страната също не търпи промяна -
413 лв./т. През миналогодишната рекол-
та цените на пшеницата с ниски хлебо-
пекарни качества са били в рамките на
330-370 лв./т без ДДС, а средната цена
за страната 350 лв./т без ДДС.

Цените на фуражния ечемик - сла-
бото търсене остави цените без промя-
на спрямо предходния отчетен период:
380-450 лв./т, като в Хасковска и Старо-
загорска област достигат до 450-480
лв./т. Средната цена също запазва ни-
вото си - 428 лв./т.

През миналата реколтна година  це-
ните са били в рамките на 350-370 лв./
т без ДДС и средна цена 353 лв./т без
ДДС.

Черният маслодаен слънчоглед е в
диапазона от 750-850 лв./т. Повечето
сделки се осъществяват на нива от 770-
790 лв./т. В Хасковска област се наблю-

дава ръст с четири процента или 800-
850 лв./т. Средната изкупна цена за
страната остава на ценовото равнище
от 804 лв./т. Слънчогледът, предназна-
чен за белене, държи по-високи изкуп-
ни цени, които към края на тази седми-
ца са на нива: 850-950 лв./т.

През предходната реколтна година,
цените на черния маслодаен слънчог-
лед бяха в рамките на 800-900 лв./т без
ДДС., като средната изкупна цена за
страната е била 798 лв./т. без ДДС.

Цените на царевицата остават без
промяна и се движат в диапазона от
350-400 лв./т. В областите Пловдив и
Пазарджик цената достига до 420-450
лв./т. Средната цената за страната на
тази култура е непроменена от пред-
ходния отчетен период и е 383 лв./т.

Изкупните цени на царевицата през
миналата реколтна година са били в
границите на 350-450 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от 364
лв./т без ДДС.

Цените на рапицата нямат промяна
и към края на седмицата са на нива от
800-820 лв./т без ДДС. Средната изкуп-
на цена за страната остава на ниво от
810 лв./т без ДДС.

Цени на брашната на едро сравнител-
но спокойни. Средните цени на едро за
страната са: тип “500” - 780 лв./т, или спад
с 5 лв./т. спрямо предходната седмица;  тип
“700” - 747 лв./т (-3 лв./т); тип “1150” - 710
лв./т. През миналата реколтна година
средните цени са били, както следва: за
тип “500” - 668 лв./т, за тип “700” - 647 лв./
т, и за тип “1150” - 634 лв./т.

Средната цена на дребно на браш-
но тип “500” остава без промяна - 1,15
лв./кг. Миналата година брашното на
дребно се е търгувало на ниво от 1,02
лв./кг.

ЦЕНАТА НА СЛЪНЧОГЛЕДА РЯЗКО
СЕ ПОКАЧИ НА УКРАИНСКИЯ ПАЗАР

ППППП
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Над 14% от домакинствата
в Катар имат активи
на стойност поне 1 млн. долара

Никъде на друго място в све-
та няма такава концентрация на
милионери като в Катар, показ-
ва ново проучване на Boston
Consulting Group, предаде

profit.bg. Над 14% от домакинст-
вата в малката близкоизточна
държава имат активи на стойност
поне 1 млн. долара. В световен
мащаб едва 0.9% от домакинст-
вата разполагат с активи за най-
малко 1 млн. долара.

Катар не е единствената
близкоизточна държава, която се
отличава с концентрацията на
милионери. Според доклада на
Boston Consulting Group Кувейт
e на първо място, докато Обеди-
нените арабски емирства са на

осма позиция. Общо богатството
на домакинствата в Близкия из-
ток е нараснало с 9.1% през
миналата година до 4.8 трлн.
долара.

Катар дължи големия си
брой милионери на процъфтя-
ващата петролна и газова инду-
стрия, като страната може да се
похвали с третите най-големи
доказани резерви на природен
газ в света. Катарската държава
набляга на издигането на мест-
ни кадри в петролната индуст-
рия, правейки така, че голяма
част от създаденото богатство
да остава в страната. В резултат
на това Катар в момента има
най-висок БВП на глава от насе-

лението в Азия и четвърти нaй-
висок в света.

Според доклада богатството
на домакинствата, които вече
разполагат с активи за над 100
млн. долара, ще расте с най-
бързи темпове - 9.2% на годиш-
на база. До 2017 г. тези дома-
кинства се очаква да притежа-
ват 6.8% от общото богатство в
света. Катар може да се похва-
ли и с четвъртата най-висока
концентрация на домакинства с
активи за над 100 млн. долара в

света - 8 на всеки 100 000 дома-
кинства.

САЩ се нареждат на шесто
място по концентрация на мили-
онерите с активи за над 1 млн.
долара с 4.9%. Като цяло обаче
САЩ разполагат с най-много
милионери (5 876 000 домакин-
ства), както и с най-много дома-
кинства с активи за над 100 млн.
долара - 3016.

Ето и кои са 10-те държави с
най-голяма концентрация на
милионери в света:

Европейската централна банка (ЕЦБ) предла-
га финансово обезщетение, което в някои случаи
може да надхвърли 100 000 евро, на служители,
чиито кариери в банката са в застой и желаят да
напуснат финансовата институция, информира
Reuters. Средствата за това ще дойдат от парите,
които ще бъдат спестени при назначаването на
нови хора на техните места, които ще получават
по-малки възнаграждения.

Специална програма в банката позволява на
служители да я напускат с обезщетение в размер
на до 15 месечни заплати и допълнителна помощ,
ако е необходимо, ако са взимали приблизително
една и съща заплата между осем и 12 години. От
ЕЦБ казват, че този план е създаден за “специфич-
ната демографска структура в ЕЦБ”, което е при-
знак, че банката иска да намали средната възраст
на служителите си и да помогне на служителите,
които не са получили повишения и “биха искали да
продължат кариерата си на друго място”.

Средната възраст на служителите в ЕЦБ в мо-
мента е 43 г., в сравнение с 36 г. преди десети-
летие. Половината от служителите на банката в
момента са на възраст между 40 и 49 години, а
средната продължителност на натрупания трудов
стаж в банката е 9.8 години.

Доброволните пакети с обезщетение за напу-
скане се предлагат и на фона на подготовката на

Мобилните оператори
са длъжни да инструктират
потребителите, които заку-
пуват смарт устройства, как
да ги използват, в проти-
вен случай клиентите мо-
гат да натрупат неподози-
рани от тях високи сметки.
За това предупреди доцент
д-р Ирина Романска, член
на Комисията за регулира-
не на съобщенията (КРС),
която откри своя приемна в
Добрич вчера, съобщи БТА.

Притежател на смарт-

ЕЦБ плаща до 100 000 евро
на служители, които напускат

В посолството ни в Москва посланикът на България в Русия
Бойко Коцев връчи ваучер за едноседмична почивка в Албена

на московчанката Елизавета Косирева, на която бе
издадена 100-хилядната туристическа виза за България

от началото на годината

3000 ЛВ. СМЕТКА НАТРУПА
СОБСТВЕНИК НА СМАРТФОН ЗА СЕДМИЦА

фон натрупа сметка от над
3000 лева само за седми-
ца, защото не са му обяс-
нили в магазинната мрежа,
че трябва да изключи ня-
кои от автоматичните наст-
ройки. Всяко свързване с
мрежата и всяка сесия, ко-
ято се открива, трупа таки-
ва сметки, поясни Роман-
ска. По думите й в подобни
ситуации мобилни операто-
ри не само не разясняват
на потребителите как да
използват устройствата, но

в много случаи вероятно
проявяват и умисъл.

КРС е съставила от
началото на годината 233
акта за установяване на
административни наруше-
ния, като 90 на сто от тях
са за отказ за пренос на
телефонни номера. Мобил-
ните оператори продължа-
ват да се съпротивляват на
тази възможност, която се
предоставя на потребите-
лите, каза Романска.

Според статистиката на

КРС има ясна тенденция на
намаляване на жалбите от
потребители. Клиентите
често се оплакват от над-
писани сметки и продължа-
ват да се съмняват в корект-
ността на фактурите, каза
Ирина Романска.

В приемната в Добрич
потребител е подал жалба,
че подписът му в договор с
мобилен оператор е под-
правен, и случаят ще стиг-
не до прокуратурата, съоб-
щиха от КРС.

КАТАР - Дял на домакинст-
вата с активи за над 1 млн.
долара през 2012 г. - 14.3%
ШВЕЙЦАРИЯ - Дял на
домакинствата с активи за
над 1 млн. долара през
2012 г. - 11.6%
КУВЕЙТ - Дял на домакин-
ствата с активи за над 1
млн. долара през 2012 г. -
11.5%
ХОНКОНГ - Дял на дома-
кинствата с активи за над
1 млн. долара през 2012 г.
- 9.4%
СИНГАПУР - Дял на дома-
кинствата с активи за над
1 млн. долара през 2012 г.
- 8.2%
САЩ - Дял на домакинст-
вата с активи за над 1 млн.
долара през 2012 г. - 4.9%
БАХРЕЙН - Дял на дома-
кинствата с активи за над
1 млн. долара през 2012 г.
- 4.9%
ТАЙВАН - Дял на домакин-
ствата с активи за над 1
млн. долара през 2012 г. -
4.0%
ОБЕДИНЕНИ АРАБСКИ
ЕМИРСТВА - Дял на дома-
кинствата с активи за над
1 млн. долара през 2012 г.
- 4.0%
ИЗРАЕЛ - Дял на домакин-
ствата с активи за над 1
млн. долара - 3.8%

Катар Швейцария Хонконг

Обединени арабски
емирства

Снимка Христо СЪБЕВ

банката да назначи до 800 инспектори, които ще
работят в сферата на банковия надзор, което е
нова задача за ЕЦБ. Тези нови служители до го-
ляма степен ще имат нужда от различен тип уме-
ния от настоящите служители на банката, чиято
дейност е концентрирана основно върху иконо-
мическата и монетарната политика.

Схемата е стартирала през януари. Тя ще
продължи две години, а банката ще финансира
максимум 50 служители, които решат да се
възползват. През първите пет месеца от начало-
то й 19 служители са се възползвали, като всич-
ки кандидати, които отговарят на условията, са
били одобрени.

Освен едномесечната заплата за всяка година
служба в банката до максималните 15 заплати,
служителите, които напускат ЕЦБ, получават не-
платен отпуск, равен на изпитателния срок в но-
вата работа, 10 дни отпуск за “подготвителни дей-
ности извън ЕЦБ” и обучение, което покрива сфе-
ри като кандидатстване за работа и умения, необ-
ходими на интервю за работа. Служителите, кои-
то са от най-много време в ЕЦБ, могат да си
тръгнат със суми, надхвърлящи 100 000 евро.

Няма ограничения за това кой може да си
тръгне, стига кандидатите да отговарят на услови-
ето заплатата им да е била в застой в период
между 8 и 12 години.
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В индонезийската столица Джакарта
се проведе масова демонстрация

срещу детския труд

ка от физическо, психическо или сексу-
ално насилие. Това съобщи АФП, като
се позова на данни, изложени от Кон-
станс Тома, директор на програмата за
забрана на детския труд към Междуна-
родната организация на труда (МОТ).

“Става въпрос за деца, отделени от
семействата им, изолирани и в състоя-
ние на голяма зависимост. Работят
извънредни часове, нямат никаква лич-
на свобода и често пъти работата им е
нелегална”, разказва Констанс Тома. Тя
допълва че децата най-често се зани-
мават с хигиена, кухненски грижи, пра-
не и гладене, често пъти са недохране-
ни и унижавани.

Тези 15,5 млн. деца, които работят
като домашни прислужници, представ-
ляват само 5% от общия брой деца по
света, които се използват за различна
работа, или 305 млн., на възраст меж-
ду 5 и 17 години. Сред тях 73% са
момичета.

Констанс Тома разказва, че най-
често практиката да се използват деца
за домашни прислужници се среща в
Африка, в страни като Буркина Фасо,
Кот Д‘Ивоар, Гана и Мали.

Родителите в Непал и Пакистан
също имат практиката да изпращат
децата си на работа, за да изплащат
дълговете си, докато в региона на Близ-
кия изток всяка година пристигат хиля-
ди момичета от Етиопия, изпратени да
търсят работа.

Вчера, на 12 юни, за 11-и пореден
път Международната организация на
труда отбеляза Световния ден срещу
детския труд. Конвенциите на МОТ за
детския труд са едни от най-разглеж-
даните по целия свят, което насочва
към идеята, че има глобално движение
за премахване на детския труд, особе-
но в неговите най-тежки форми. През
2013 г. МОТ обръща специално внима-
ние на положения от деца труд, който

е обвързан с домакинството. Под дома-
кински труд не се разбира извършва-
нето на леки дейности в семейството
на детето. Това е труд, който се осъще-
ствява в домакинството на трето лице
или на децата им е наложено да
изпълняват такъв труд от работодате-
ли. Много често осъществяваният труд
може да граничи с експлоатация, за-
щото той е скрит за обществеността.
Така правото на децата за адекватно
образование, здраве, почивка и контак-
ти със семейството може да бъде нару-
шено.

МОТ за пореден път отбелязва за-
конодателната функция на правителст-
вата в превенцията на този вид труд.
Всяко правителство преприема мерки в
борбата с ограничаване на този вид
труд като: стриктно спазване на часо-

САЩ са станали заложник
на собственото си лидерство.
Това заяви президентът на Рус-
ката федерация при посещени-
ето си в новия студиен комплекс
на телеканала Russia Today.

“След разпадането на
Съветския съюз САЩ за изве-
стно време си останаха едно-
личен лидер, но това за тях се
превърна в една засада, тъй
като Щатите започнаха да се
чувстват като империя, а импе-
рията поражда определени
елементи не само във външна-
та, но и във вътрешната поли-
тика”, каза той.

“Империята не може да си
позволи проява на слабост и
всеки стремеж за договаряне
се възприема като слабост
вътре в страната, което ръко-
водството не може да си позво-
ли по вътрешнопартийни съоб-
ражения”, заяви Путин.

“Аз смятам, че това ръковод-

ндустриалното производство в
еврозоната отбеляза неочакван
ръст през април, което се оказа
положителен сигнал за иконо-
миката на валутния блок след
рекордно дългата рецесия.

Производството в 17-те стра-
ни от еврозоната е нараснало с
0,4 на сто и с 0,3% в целия Ев-
ропейски съюз през април спо-

И
ред данните на Евростат.

Очакванията са икономиката
на еврозоната да стагнира през
второто тримесечие на 2013 г.
преди брутният вътрешен про-
дукт да се върне към растеж в
края на годината според отдел-
но изследване на агенцията.

Индустриалното производст-
во в Германия - най-голямата ев-

ропейска икономика, се разши-
ри с 1,2 на сто през април след
1,8-процентно увеличение спря-
мо предходния месец, показват
още данните на Евростат. Ръст
се наблюдава и при втората по
сила икономика в Европа -
Франция, като покачването е с
2,3% след спада от 0,6 на сто
през март.

Путин: САЩ са заложници
на себе си

15 млн. деца по
света слугуват
Те представляват само 5% от 305-те милиона
ангажирани в детския труд

Н
ад 15 млн. деца по света, на
възраст между 5 и 17 години,
работят като домашни при-
служници при частни лица и
са особено изложени на рис-

вете за работа и почивка на законно
наетите работници в домакинството;
пълна забрана на нощния труд; посто-
янен контрол на условията на труд;
предприемане на действия, които са
срещу всякакъв вид насилие срещу
децата.

На Световния ден за борба с дет-
ския труд УНИЦЕФ също поставя фокус
върху милионите деца по света, които
са ангажирани в някаква форма на
опасен или експлоататорски труд, обик-
новено за сметка на тяхното здраве и
образование, както и общото благосъ-
стояние и развитие. Според организа-
цията милиони деца работят, за да
издържат семействата си, но е непри-
емливо детският труд да се извършва
от деца, които са твърде малки и тряб-
ва да бъдат в училище.

Барозу опасен
за европейската
култура

Европейската комисия за-
плашва европейското културно
изключение, ако тя продължава
да включва тази тема в търгов-
ските преговори със САЩ. Това е
обвинението, което отправиха
европейски кинорежисьори след
бурна среща в Страсбург с Жозе
Мануел Барозу. Еврокомисията
даде зелена светлина през март
за започването на преговори за
споразумение за свободна търго-
вия със САЩ, включително и в
аудиовизуалния сектор в манда-
та за преговори.

Йемен призна Косово

Йемен стана стотната стра-
на в света, която призна незави-
симостта на Косово, обявена
едностранно през 2008 г., съоб-
щиха косовските медии. Сръбско-
то Министерство на външните
работи многократно оспорва
броя на страните, които призна-
ват Косово.

Сирийски хеликоптер
обстрелва град
в Ливан

Сирийски военен хеликоптер
е подложил на обстрел ливански
граничен град, населен с преоб-
ладаващо сунитско население, в
регион, в който правителстве-
ните войски на Башар Асад во-
дят ожесточени боеве с бунтов-
ниците срещу режима, съобщава
АФП. Пострадали са няколко
души.

Почина най-старият
човек

Доайенът на човечеството,
японецът Джирумон Кимура, кой-
то отпразнува през април 116-
тия си рожден ден, си отиде,
съобщи АФП. Кимура получи офи-
циалното признание на рожде-
ния си ден, лично от премиера на
Япония Шиндзо Абе и от Книга-
та на рекордите Гинес.

ство на Щатите разбира, че не
е възможно самостоятелно да
се решават основните пробле-
ми на днешния свят, макар че
много им се иска. И не може да
се действа по друг начин освен
с имперски методи”, подчерта
Путин.

По думите му, “за да имаш
възможност да действаш по
друг начин, трябва или да имаш
неограничен кредит на дове-
рие, или... вътре в страната
трябва да се измени съзнание-
то за това, че да се преговаря
и да се търсят компромиси е
много по-изгодно, отколкото да
налагаш своята гледна точка”.
“Трябва да измине известно
време, за да надделее такова
разбиране в собствената ти
страна”, добави той. “Аз не смя-
там, че това е невъзможно.
Мисля, че ние сме длъжни да
извървим пътя и много разчи-
там на това”, заяви Путин.

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Официалните искания на протестиращите
към турското правителство бяха публикувани
в писмо на движението “Платформа за соли-
дарност “Таксим” преди срещата им с турския
премиер Ердоган. Сред исканията са паркът
в Истанбул да си остане парк и Ердоган да
се откаже от плановете за преустройството
му, арестуваните протестиращи да бъдат ос-
вободени и виновните за жертвите по време
на последните акции на полицията срещу
хората на площада да бъдат наказани съглас-
но законите на страната.

Междувременно турският премиер прие
на среща лидери на протестиращите, под-
крепени от видни представители на култу-
рата, изкуството и други общественици. До
редакционното приключване на броя резул-
тати от срещата не бяха оповестени. Проте-
стиращите не очакват срещата да промени
ситуацията, тъй като т. нар. “техни предста-
вители” са избрани от премиера.

Според наблюдатели при сблъсъците
между полиция и демонстранти в нощта сре-
щу сряда органите на реда са действали най-
брутално от началото на протестите. От на-
чалото на размириците са загинали трима
души, а броят на ранените надхвърля 5000.

ПРОТЕСТИРАЩИТЕ
С ИСКАНИЯ ПРИ
ЕРДОГАН

ИНДУСТРИАЛНОТО ПРОИЗВОДСТВО
В ЕВРОЗОНАТА С НЕОЧАКВАН РЪСТ
ИНДУСТРИАЛНОТО ПРОИЗВОДСТВО
В ЕВРОЗОНАТА С НЕОЧАКВАН РЪСТ
ИНДУСТРИАЛНОТО ПРОИЗВОДСТВО
В ЕВРОЗОНАТА С НЕОЧАКВАН РЪСТ

ИНДУСТРИАЛНОТО ПРОИЗВОДСТВО
В ЕВРОЗОНАТА С НЕОЧАКВАН РЪСТ
ИНДУСТРИАЛНОТО ПРОИЗВОДСТВО
В ЕВРОЗОНАТА С НЕОЧАКВАН РЪСТ
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Стотици недоволни гърци протестираха пред централата на държавната
телевизия EРT, а нейни служители нахлуха в сградата. Вчера телевизията беше

достъпна в интернет. Междувременно гръцкото правителство обяви, че е
подготвило нов законопроект за реорганизиране на публичния аудиовизуален сектор

в Гърция, който обхваща “радиото, интернет и телевизията”

Световният лидер в
борсовите индекси, компа-
нията “Морган Стенли”
(MSCI), постави южната ни
съседка Гърция в катего-
рията “развиваща се
държава” вместо в “индус-
триално развита”. Причи-
ната за това е неспазва-
нето на международните
правила за достъп до бор-
совите пазари на страна-
та. Това съобщи електрон-
ното издание на френския
вестник “Фигаро”.

В рамките на годиш-
ната класация на борсо-
вите индекси, изготвяна
от “Морган Стенли”, Ма-
роко също е с намалена
оценка от категория
“възникващи пазари” на
“гранични пазари”.

Новата класификация
на двете страни ще влезе
в сила при преразглежда-
нето на резултатите през
ноември 2013 г., уточня-
ват от “Морган Стенли”.

Междувременно гръц-
кото правителство заяви,
че спира временно дей-
ността на държавното ра-
дио и телевизия ЕРТ, за
да спази изискванията на
международните кредито-
ри за съкращения в
държавния сектор, съоб-
щиха АП и ДПА. Шокира-
щото съобщение направи
правителственият говори-

Гърция спря държавното
радио и телевизия

тел Симос Кедикоглу. Той
посочи, че служителите
ще получат компенсации
и компанията ще бъде от-
ворена отново “възможно
най-скоро”, но не уточни
кога.

Кедикоглу описа ЕРТ
като “рай на разхищение-
то” и не каза колко от
служителите ще бъдат
наети отново. “ЕРТ е ти-
пичен пример за уникал-
на липса на прозрачност
и невероятно разхище-
ние. И това приключва”,
подчерта правителстве-
ният говорител.

Той отбеляза, че теле-
визията струва от три до
седем пъти повече от дру-
ги телевизии и има от
четири до шест пъти по-
вече персонал, докато
гледаемостта й е наполо-
вина на тази на една
средностатистическа ча-
стна телевизия.

В отговор на новината
служители на ЕРТ нахлу-
ха в централата на меди-
ята в Атина. Те се събра-
ха, за да определят по-
нататъшните си действия,
предаде ИТАР-ТАСС. Слу-
жителите посочиха, че
няма да позволят да бъде
спряно излъчването на
каналите на телевизията.

ЕРТ в момента има
близо 3000 служители

Еврокомисарят по вътрешните работи Сесилия Малмстрьом
заяви, че България и Румъния са напълно готови за Шенген и се
надява Съветът на ЕС скоро да постигне единодушие и те да
бъдат приети в зоната за свободно пътуване. Тя коментира тема-
та в Европейския парламент при разискванията на три доклада,
свързани с промените в управлението на Шенген.

Източноевропейски евродепутати също посочиха в изказва-
нията си, че приемането на България и Румъния се бави въпреки
изпълнените изисквания. Петру Лухан (ЕНП, Румъния) определи
отлагането на разширяването на Шенген като обидно и призова
всички в ЕС да вземат мерки тази несправедливост да бъде
прекратена. Ренате Вебер (АЛДЕ, Румъния) допълни, че попули-
сткият подход е повлиял на темата за Шенген.

Джерард Бътън (“Европа за свобода и демокрация”, Велико-
британия) определи Шенген като бедствие за нормалните хора
и огромен социален проблем. Това пространство може да работи
само между държави със сходно икономическо и културно раз-
витие, коментира той. Силви Гийом (С&Д, Франция) заяви, че
държавите, които се оплакват от т.нар. социален туризъм, нямат
доказателства, но се поддават на националистически настрое-
ния. Въпросът не трябва да бъде разглеждан през призмата на
политическите интереси, допълни тя.

Светът е станал все по-малко миролюбиво
място, сочи годишният доклад на Института за
икономика и мир, цитиран от вестник “Гардиън”.
Световният индекс на мира класира 162 държа-
ви на база обществена сигурност, продължи-
телност на конфликт и степен на милитариза-
ция. Тазгодишният доклад продължава тенден-
цията от 2008 г. насам - нивото на мир по света
спада с още 5 процента.

Методи МЕТОДИЕВ

Вече почти десет години лидерът на
Сръбската радикална партия (СРП) д-р
Воислав Шешел е в предварителния
арест на Трибунала за военни
престъпления в бивша Югославия. Той
е обвинен в подстрекаване към гено-
цид и извършени военни престъпления
под негово непосредствено ръководст-
во и давление от паравоенни сръбски
формирования в Хърватска, Босна и
Херцеговина и на Косово. Лидерът на
сръбските радикали обаче остава не-
примирим във възгледите и схващания-
та си. Преди два дни на процеса срещу
друг обвиняем в Хага - бившия прези-
дент на Република Сръбска в БиХ Ра-
дован Караджич, Шешел заяви: “Целта
на Радикалната партия е формирането
на Велика Сърбия, в която съществува
национално единство и братство на
сърби-православни, сърби-католици,
сърби-мюсюлмани и сърби-атеисти. В

според профсъюза на
служителите на компани-
ята ПОСПЕРТ. Проф-
съюзът твърди, че над
2600 души се очаква да
загубят работата си.

Повечето политически
партии осъдиха решение-
то за закриването на ЕРТ,
включително две от фор-
мациите от правителстве-
ната коалиция - Социалис-
тическата ПАСОК и Демо-
кратичната левица ДИ-
МАР. ПАСОК нарече пла-
нираното масово уволне-
ние “внезапна, неподготве-
на и необмислена” мярка.

Опозиционната партия
Коалиция на радикалната
левица (СИРИЗА) обяви
готовността си за борба с
правителството за бъде-
щето на ЕРТ заедно със
служителите му. Комунис-
тическата партия преду-
преди, че тази стъпка на
властите ще има “сериоз-
ни последици за народа”.

Гърция трябва да
съкрати 15 хил. души до
края на 2014 г., 4000 от
които трябва да бъдат
съкратени в рамките на
тази година, припомня АП.

“Решението за закрива-
не на гръцката държавна
телевизия е чисто полити-
ческо. Гръцкото правител-
ство иска да наложи кон-
трол на държавната теле-

визия. Уволнени са 2600
медийни работници. Състо-
янието на медиите е по-
лошо от нашата икономи-
ка”, това каза пред БНТ
деканът по медии и кому-
никации на Атинския уни-
верситет Йоргос Приос.
“Въпреки че бе държавна

телевизия, властта не мо-
жеше да й наложи какво и
как да предава. Докато ча-
стните медии имат големи
заеми от банките и правят
каквото те им кажат. Това
решение не е узаконено и
не зная дали може да се
приложи”, допълни той.

Всички се страхуват. В
частните медии работят
по 12-14 часа, каза още
Приос. Въпреки закрива-
нето на държавната теле-
визия властта не може да
задуши свободата на сло-
вото, категоричен е про-
фесорът.

тази Велика Сърбия ще влязат големи
части от Хърватска заедно със сръбска
Босна, сръбска Македония, сръбска
Херцеговина и сръбска Черна гора. Това
е било и остава моя генерална цел, а и
цел на СРП. Нито една друга партия не
би могла да я осъществи. Бошняците са
сърби, приели исляма, и никой не може
вечно да държи разделен сръбския
народ”.

Да се смее ли човек или да плаче!?
Мили Боже, какви сърби-католици, как-
ви сърби-мюсюлмани!? Както е тръгна-
ло, за Шешел всички освен руснаците
и американците (негови смъртни враго-
ве) са сърби! Сигурно и ние, българите,
сме сърби, ама с говорен дефект по
неговите “книжовни и етнически” кри-
терии. Като че ли лидерът на СРП от-
давна е забравил, че в Хърватска жи-
веят реално по-малко от 100 000 сърби,
на международната общност и на ум не
й идва да разделя Босна и Херцегови-
на и да слива Република Сръбска със

Сърбия, а т.нар. сърби-мюсюлмани са
отдавна международно признат бош-
няшки етнос. В Македония има-няма 70
000 етнически сърби, а Филип Вуяно-
вич и Мило Джуканович сънуват само
като кошмар общото минало на Черна
гора и Сърбия, разпаднало се още през
2006 година...

И, разбира се, Шешел отхвърля за
пореден път своето сътрудничество с
Желко Ражнятович - капитан Аркан и
престъпленията, извършени от негови-
те “тигри” по време на войните в Хърват-
ска и БиХ. Но, продължава той, аз съм
правил всичко това в тясна връзка с
Томислав Николич (понастоящем пре-
зидент на Сърбия), така че ако съм
виновен аз, то значи да е виновен и
той!

Воислав Шешел вече има една две-
годишна присъда от Трибунала за явно
неуважение към съда. Той вече 12 го-
дини търка наровете в Схейвенинген,
но така и не се отказа от своите вели-

косръбски шовинистични идеи, които са
опасни не само за Сърбия и сръбския
народ, но и за съседните на Сърбия
държави и за останалите етноси, живе-
ещи в Сърбия. Както е тръгнало, ли-
дерът на СРП май ще повтори “карие-
рата” на бившия югопрезидент Слобо-
дан Милошевич и ще се върне в Сърбия
само като спомен за сподвижниците си.
Дали има някой в Хага, който не си
дава сметка колко опасен е Шешел и
как отново може да обедини около себе
си най-десните и радикални сръбски
националисти и отново да ги насъска
срещу Хърватска, Босна, Черна гора
или накъдето болният му мозък го (ги)
поведе? На всички отговорни фактори
е ясно, че радикализмът и безумието
на Шешел са безкрайни и единствено
на Марс той не вижда сърби и Велика
Сърбия. Е, за това ще продължава да
си търка нара в Схейвенинген! Като не
му увира главата, дано поне годините и
възрастта си кажат своето...

встрия започна да извежда
контингента си миротворци
си от Голанските възвише-
ния, където минава раздели-
телната линия между Сирия
и окупираната от Израел те-
ритория, съобщи Ройтерс. 70
войници от 378-членния кон-
тингент на Австрия бяха из-

ЕК: България и Румъния
са готови за Шенген

Южната ни съседка пак става „развиваща се
държава” според компанията „Морган Стенли”

СВЕТЪТ СТАВА ВСЕ ПО-НЕМИРОЛЮБИВ

Австрия вече се изтегля
от Голанските възвишения

На върха е Исландия, следвана в челната
десетка от още 6 европейски държави - Да-
ния, Австрия, Швейцария, Финландия, Шве-
ция и Белгия. Със суровите си закони срещу
притежанието на оръжие и високото ниво на
добросъседски отношения Япония е на шес-
тото място. България заема 35-а позиция,
след Румъния, Чили, Ботсвана, Словакия и
Италия.

А теглени вчера, съобщиха
източници на място.

Международните наблю-
датели припомнят, че Авст-
рия е основен фактор в ми-
сията на ООН за опазване
на мира в региона и спазва-
нето на примирието между
Сирия и Израел от 1974 г.

Причината Виена да взе-
ме решението за изтегляне
стана влошаването на ситу-
ацията в региона и прибли-
жаването на бойните дейст-
вия между редовната сирий-
ска армия и бунтовниците
срещу режима на Башар
Асад.

Зъл гений, психично болен или клоун?Зъл гений, психично болен или клоун?Зъл гений, психично болен или клоун?Зъл гений, психично болен или клоун?Зъл гений, психично болен или клоун?
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ВАЛЕНТИН КАРАМФИЛОВ:

Наложителна е промяна
на Закона за горите
Да се възстанови подобаващият ранг на Държавна агенция по горите,
казва бившият зам.-председател на ДАГ

Â ãîðñêîòî è ëîâíî ñòîïàíñòâî
èìàøå äèêòàò îò áèâøèÿ
äåïóòàò Åìèë Äèìèòðîâ

ВАЛЕНТИН КАРАМФИЛОВ е роден през 1952 г. в
София. През 1975 г. завършва Висшия лесовъден
институт в София. Работи в Горско стопанство
“Попово”, като от 1983 до 1988 г. е негов директор.
След това постъпва в Комитета по горите към
МС, като от 1995 до 1997 г. е негов председател.
През 2009 г. става заместник-председател на
Държавната агенция по горите, но само броени дни
след това подава оставка.

Интервю на Мая ЙОВАНОВСКА

 Г-н Карамфилов, бил сте
председател на Комитета по
горите към МС в правител-
ството на Жан Виденов. Без-
спорно сте експерт в об-
ластта на горското стопан-
ство. Какво ви накара да
станете автор на предиз-
борната програма на ГЕРБ в
тази област?

- Получих официална пока-
на от Мирослав Найденов и
доц. Георги Костов за експерт-
но участие в комисия по сел-
ско и горско стопанство на
ГЕРБ. Казаха ми, че тя се
дължи на прецизна оценка за
моето минало като експерт и
административен ръководител,
и други качества на моята лич-
ност. По думите на Найденов
ГЕРБ е партия, която давала

Ïðåäñòîè ñðèâ
â ãîðñêîñòîïàíñêàòà
ñèñòåìà

доверие на най-добрите екс-
перти за осъществяване на
държавна политика в различ-
ните сектори и щяла да осъ-
ществи пълно разделение на
властите. Вярвайки в необхо-
димостта от промяна в горско-
то ни стопанство и афишира-
ната експертна кадрова поли-
тика на партията за привлича-
не и използване капацитета на
най-добрите експерти и лич-
ности, дадох своето съгласие.
Заварих обаче проект за про-
грама с безсмислени и нелепи
текстове, някои от които бяха
абсурдни, дори смешни по сво-
ята същност.

 Какво предложихте в
тази програма и изпълнено ли
беше нещо от нея?

- С експертите, които привля-
кох, без никакви политически
ангажименти, изготвихме и
обсъдихме проект за нов За-
кон за горите, елементи от
който станаха част от програ-
мата на ГЕРБ, наречена “Про-
веждане на реформа в горския
сектор и гарантиране опазва-
нето и развитието на българ-
ската гора”. Според моята
оценка и оценката на нефор-
малните организации в секто-
ра, която бе изразена чрез ре-
дица протести и специални
декларации до президента, до
премиера Бойко Борисов и
председателя на комисията по
земеделие и гори в 41-ото на-
родно събрание Десислава
Танева, предизборните обеща-
ния, скрепени с предизборно
споразумение и с правителст-
вена програма, драстично не
се изпълниха. Напротив, през
цялото време на мандата се
провеждаше нихилистична,
порочна и вредна за горското
ни стопанство политика, най-
малко съобразена с обещани-
ята и с ангажиментите пред не-
правителствените организа-
ции и дори с действащата
държавна администрация.

В историята на горското ни
стопанство правителството на
ГЕРБ, най-вече чрез своя ми-
нистър Найденов, ще се запом-
ни като вредно за горите и
горското ни стопанство, със
специфичен профил на ясно
изразена, преднамерена горо-
ломна политика.

 Какво ви накара броени
дни, след като станахте
зам.-председател на Държав-
ната агенция по горите, да
се оттеглите?

- След като Найденов ми
връчи заповед за назначаване
без никакви уговорки и разго-
вори, бях уведомен в присъстви-
ето на депутата от ГЕРБ Емил
Димитров и директора на
Държавната агенция по горите
Георги Костов за взето полити-
ческо решение за преструкту-
рирането на ДАГ в Изпълнител-
на агенция. Реагирах остро и
обосновах с аргументи колко
вредно за горското ни стопан-

ство е това предложение и че
аз не мога да свържа името си
с изпълнението му. Беше ми от-
говорено, че ще се намери
друг, който да го осъществи.
След два дни Костов ме уведо-
ми, че Бойко Борисов искал
моята оставка. Без да разгова-
рям с никого и без да искам
обяснение, веднага я написах
и следобед тя беше приета.
Пред медиите Найденов и Ко-
стов, за да скрият истинския мо-
тив за моето отстраняване как-
то пред Бойко Борисов, така и
пред ръководството на ГЕРБ,
съобщиха, че причините са
несъгласие с водената от мен
политика на безпринципно ка-
друване и възстановяване на
кадри от времето на Жан Ви-

денов, както и желанието ми
да закрия ловните стопанства.
Това са абсурдни обвинения,
защото кадрите в системата се
назначават от Найденов и Ко-
стов, а за закриване на ловни-
те стопанства е необходима за-
конова промяна на два специ-
ални закона, което не е по
силите на един заместник-
председател. Отговарял съм за
ловния сектор в различни пра-
вителства, председателствал
съм три пъти Ловния съвет на
България, участвал съм в две
сериозни успешни реорганиза-
ции на горското и ловно сто-

панство и никога не съм нана-
сял каквато и да е вреда на
ловната държавна структура и
кадри.

 Кой и как ръководеше и
казваше какво да се случва в
горите?

- След като се забравиха
изцяло предизборните обеща-
ния, след като се погази вся-
какъв диалог с неформалните
организации, а този, който се

имитираше, беше част от ме-
дийния образ на министъра, в
горското и ловно стопанство се
установи диктат от Емил Дими-
тров. Станахме свидетели на
безпрецедентно погазване на
разделението на властите, на
тотално властване и контрол
над всичко, за което съчувст-
вам изцяло на действащите ко-
леги от стопанския и контро-
лен сектор на държавните
предприятия и Изпълнителна-
та агенция по горите. Този ре-
жим бе приет безропотно и
обслужван от Десислава Тане-
ва и Мирослав Найденов. Бо-

рисов и ръководството на ГЕРБ
бяха заблуждавани и често
лъгани за всичко, което се
вършеше в горското ни стопан-
ство, в т.ч. и за водената по-
рочна кадрова политика.

 Как и защо държавната
агенция беше преобразувана
в агенция, второстепенен
разпоредител със средства?
Официално обявените осно-
вания за преобразуването на

ДАГ от ГЕРБ бяха ли норма-
тивно издържани и те ли
бяха истинските причини за
тази трасформация?

- С официално обявени мо-
тиви, неверни и изпълнени с
паралогизми, Найденов и Кос-
тов заблудиха правителството,
а то - Народното събрание.
Премиерът Борисов, след като
му е внушено от близките му
манипулатори, се изразява на
заседание на МС така: “Стани-
шев направи ДАГ, за да вземе
горите от ДПС, и направи за-
менките, сега ние трябва да го
върнем като ИАГ”. Необясним

примитивизъм, необяснима бе-
зотговорност. Никога горскос-
топанската система не е при-
низявана до ниво администра-
тивно обслужване на министър.
С изключение на времето, ко-
гато по закон системата не се
е занимавала със стопански
функции. Запазването на сто-
панските функции по стария
закон за 176 държавни горски
и държавни ловни стопанства
като държавни предприятия по
Търговския закон е админист-
ративен абсурд с принизяване
на нивото на изпълнителна
агенция, както и фалстарт за
каквато и да е следваща ре-
форма. Единствено заинтере-
совани от такава промяна бяха
Мирослав Найденов, за да
подчини еднолично горския
сектор на себе си, и Емил
Димитров, за да безчинства
безпрепятствено. Макар че и
двамата съзнават огромния по-
тенциал, възможности и отго-
ворности, които може да реа-
лизира Държавната агенция
по горите. Тази промяна бе по-
срещната с огромно недовол-
ство и неразбиране от всички
формални и неформални пред-
ставители на горскостопанска-
та система, които я отчитат и
оценяват като груба политиче-
ска грешка.

 Като знаехте това, защо
останахте безучастен?

- Написах специално отворе-
но писмо до Бойко Борисов,
Десислава Танева и Цветан
Цветанов. В него, като припом-
ням основен европейски посту-
лат - “Манталитетът на едно
правителство и неговото управ-
ление се оценява по отноше-
нието му към горите”, изказах
моето задължение да преду-
предя ръководството ГЕРБ, че
започва своя мандат със сери-
озен, фундаментален фалстарт
в горския сектор. Уведомих ги,
че действията в горския сектор
са хаотични, необосновани,
авантюристични и погрешни. И
че действаики по този начин,
ГЕРБ рискуват да не изпълнят
своята програма за сектор
гори, горско и ловно стопанст-
во, или ако изпълнят нещо, то
ще е за “витрината и парата”,
но без съдържание и необхо-
димия икономически, социа-
лен и политически ефект.

В реалната икономика чуде-
са не стават, още по-малко - в
горската. За експертите и го-
ляма част от колегията вече е
ясно, че досегашните действия
и афиширани намерения в гор-
ското ни стопанство ще дове-
дат до неочаквани, негативни
икономически, социални и по-
литически проблеми. Най-доб-
ронамерено и градивно ги пре-
дупредих, че трансформиране-
то на ДАГ в ИАГ при МЗ е гру-
ба грешка, подвеждаща и об-
ричаща на неуспех реформа-
та в горския сектор още в са-
мото начало на мандата. Обос-
новката, предложена от Миро-
слав Найденов, довела до това
политическо решение, е несе-
риозна, лъжлива и несъстоя-
телна. Нещо повече - тя е бе-
зотговорна относно бъдещето
на горското стопанство, ле-
совъдската колегия и горите на
България. Но както вече зна-
ем, от това правителство нищо
градивно не последва и не се
случи. Напротив, гафовете
продължиха с нов Закон за
горите и многобройни проме-
ни на Закона за лова и опаз-
ването на дивеча.
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Датата

Когато парите шумят
песимистично

Рано е за фанфари

Докога?

НАТАЛИЯ
ГЕРГОВА

ВЛАДИМИР
НИКОЛОВ

КРИСТИЕЛА
СИМЕОНОВА

СВЕТОВЕН ДЕН НА БЕЗВЪЗМЕЗДНОТО
КРЪВОДАРЯВАНЕ И СВЕТОВЕН ДЕН НА ДО-
НОРА. Отбелязва се от 2004 г. по

инициатива на Световната здравна
организация (СЗО), Международна-
та организация на Червения кръст и
Червения полумесец, Международ-
ното дружество за кръвопрелива-
не и Международната федерация
на организациите на кръводарителите. Целта е
осигуряване за медицински нужди на безо-
пасна кръв от доброволни кръводарители без
парично обезщетение.

323 Г.ПР.Н.Е. - УМИРА АЛЕКСАНДЪР ВЕЛИ-
КИ, ЕДИН ОТ НАЙ-УСПЕШНИТЕ ПЪЛКОВОД-
ЦИ (Р. 356 Г.ПР.Н.Е.). Начело на

войните за завладяване земите
на древна Гърция при управле-
нието на баща си Филип II,
продължава делото му и само
за 12 години завладява Персий-
ското царство, Египет и множе-
ство по-малки държави в Близкия
изток. При смъртта му завоюваните
земи се простират от Балканския полуостров до
днешните Афганистан, Пакистан и Индия. Полу-
чава образование при Аристотел, основава бъде-
щия голям културен център Александрия.

1831 - РАЖДА СЕ ДЖЕЙМС КЛАРК МАКСУ-
ЕЛ, ШОТЛАНДСКИ ФИЗИК (УМИРА 1879

Г.). Автор на теорията за еле-
ктромагнитното поле, създа-
тел на класическата електро-
динамика. Един от основопо-
ложниците на статистическа-
та физика. Предсказва съще-
ствуването на електромагнит-
ните вълни, издига идеята за
електромагнитната природа
на светлината.

1878 - ЗАПОЧВА БЕРЛИНСКИЯТ КОНГРЕС.
Провежда се
под предсе-
дателството
на герман-
ския канц-
лер Ото фон
Б и с м а р к .
Разглежда
резултатите
от Руско-турската война (1877-1878); статута на
Цариград, проливите Босфор и Дарданели, Румъ-
ния, Сърбия, Черна гора; териториална подялба
на османски владения; създаването на българ-
ска държава и др. Завършва на 13 юли 1878 г.
с подписването на Берлинския договор. Българ-
ският народ е разделен на седем части, с пет
различни начина на управление в неговата етни-
ческа територия. Създаден е възел от противо-
речия, които определят развитието на Балкан-
ския полуостров за десетилетия напред.

1903 - В АЙТОС СЕ РАЖДА ФИЛИП КУТЕВ,
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1982 Г.).

Пръв започва да прави обработки
на песните така, че те да бъдат
изпълнявани от многогласен битов
хор. Видоизменя традиционния пе-
сенен фолклор и на негова основа
създава специфичната хорова му-
зика. На 1 май 1951 г. основава
първия и най-голям български фол-
клорен ансамбъл, който днес носи неговото име.

1965 - В СОФИЯ Е ОТКРИТ ТЕАТЪР „199”.
Сценично простран-
ство на столичната
ул. “Раковски” (“пре-
стижно и уютно теат-
рално мазе в центъ-
ра”), наречено така
заради 199-те места, с
които разполага, и
посветено на камерни
спектакли от съвре-
менни автори. Театърът няма собствена трупа,
всички режисьори и актьори са гостуващи. От
2007 г. “199” добавя към името си и това на
Валентин Стойчев - директор на театъра от 1991
г. до кончината си.

1986 - УМИРА ДИЙН РИЙД, АМЕРИКАНСКИ
ПЕВЕЦ И АКТЬОР (Р. 1938 Г.). Увлича се

по идеите на комунизма,
а концертите му през 50-
те години на миналия век
в Южна Америка събират
повече публика от тези на
Елвис Пресли. През 1973-
та заживява в ГДР, къде-
то продължава с карие-
рата си на певец (рокенд-
рол и кънтри) и актьор,
както и на активен борец
за мир. Популярността му
е голяма и зад Желязна-
та завеса е известен като „Червеният Елвис”.

Дори да стане факт
“сделката на века” между
ЦСКА и “Литекс”, още е
рано на “Българска ар-
мия” да надуят фанфари-
те. Да отварят шампан-
ското - също. Защото по-
добна акция може и да
спаси най-титулувания
роден футболен клуб от
фалит, но прецедентът ще
запише може би най-по-

зорната страница в исто-
рията му. 31-кратните
шампиони на България
са застрашени да бъдат
извадени от евротурнири-
те за 5 години. Не е ясно
как с лека ръка ще бъде
зачеркната търговската
марка “Литекс”.

Затова и управата на
3-кратните участници в
европейски полуфинали
отбеляза преди месец
скромно 65-годишния си
юбилей с коктейл за 200
ВИП гости. Поканените
бизнесмени обаче не
измъдриха план за спа-
сение на финансово закъ-
салия ЦСКА. Спасител се
оказа единствено Гриша
Ганчев - въпреки опитите
на предишното правител-
ство сериозно да задуши
бизнеса му. Бившият бо-
рец се притича на помощ

на любимия клуб, но пус-
на пред себе си по
трънливия път легендата
на ЦСКА и България Хри-
сто Стоичков. Като бивши
спортисти двамата са ам-
бицирани да извървят
трудната магистрала за
спасението на ЦСКА.
Дали ще успеят? Форму-
лата уж е изпитана - ос-
вен парите, Ганчев и Сто-
ичков като “апортна вно-
ска” водят на “Армията” и
звездите на “Литекс”. По
подобни схеми преди
време в Борисовата гра-
дина акостираха вкупом
най-добрите играчи на
“Сливен”, а после - и на
“Локо” Пд.

Идеята бе марката
“ЦСКА” да продаде футбо-
листите в Европа, а собст-
вениците да разделят па-
рите. Резултатите са пе-

чално известни. Само за
2 години “Сливен” изчез-
на от футболната карта на
България, а пловдивското
“Локо” едва се спаси.
ЦСКА не успя да продаде
играчите, а и в двата слу-
чая не се върна на място-
то, за което всички в клу-
ба твърдят, че най-много
заслужава.

И сега компилацията
ЦСКА - “Литекс” ще дове-
де със сигурност до едно
- закриване на футбола в
Ловеч, където с горчива
тъга ще си спомнят за
четирите титли, извоюва-
ни с парите на Гриша
Ганчев. Стоичков все още
не се е доказал като тре-
ньор - нито в национал-
ния, нито в Испания, нито
в ЮАР. Е, с едно малко
изключение - в “Литекс”.
Но - сбогом, “Литекс”!

А
на

то
ли

й
 С

ТА
Н

К
У

Л
О

В

Статистиката отчете
дефлация за трети пореден
месец, която пък вкара го-
дишната инфлация “в рам-
ките на закона”. Така ста-
ва, когато парите шумят
песимистично. Защото на-
шенската дефлация е по-
родена именно от парите -
страхът от бъдещето кара
българина да трупа значи-
телно по-големи от необ-
ходимите му спестявания,

вместо да харчи. Като не
харчи, може да завърти
омагьосания кръг, от който
трудно се излиза - излишък
на блага, спад на цените,
свиване на печалбите и
инвестициите. А липсата на
печалби и инвестиции води
до намаляване на заплати-
те. Като са по-ниски запла-
тите, намалява търсенето
на стоки и услуги, намаля-
ва и скоростта на оборота,
цените падат още. Произ-
водството се свива, увели-

чава се безработицата.
Тогава идва ред на

“Всичко за продан!” Тъй
като материалните ценно-
сти буквално всеки ден
главоломно губят стой-
ността си, всеки гледа
възможно най-бързо да ги
продаде, за да получи кол-
кото може повече пари. Но
не достатъчно. За да об-
служва кредита си напри-
мер. Това се отнася и за
този, който е останал без
работа, и за собственика

на предприятието, чието
производство се е свило.

И така идва ред на
депресията. Ама не на
оная, с която се занимават
психиатрите, а на тая, дето
може да сгромоляса ико-
номиката. След което се
сгромолясват и спестени-
те прекомерни “бели пари
за черни дни”.

Анализаторът Робърт
Пректър нарича последст-
вията от дефлационната
депресия “потресаващи”.

Е, не ни ли се случиха
достатъчно на брой потре-
саващи неща през послед-
ните няколко години, та да
искаме още? Не е ли по-
добре, вместо да ядем ориз
и боб, да извадим някой и
друг лев изпод юргана, от
буркана или пък от банка-
та и да си купим кюфтета,
а защо не и пържоли? По-
добре е. А и парите, по-
харчени за пържоли, шу-
мят оптимистично. Изпроб-
вано е - така е.

Гърция спря временно
дейността на държавното
радио и телевизия ЕРТ като
част от плана за съкраща-
ване на 15 хил. души до
края на 2014 г. - “спасител-
ният” план на международ-
ните кредитори, който бута
все по-дълбоко в блатото и
без това затъналата гръцка
икономика. “Спасителният”

план, за който МВФ откри-
то призна, че е бил греш-
ка. Нищо, че от тази греш-
ка зависят доста човешки
животи. Съвсем естествено
спирането на ЕРТ породи
поредните протести, които
вече се превърнаха едва
ли не в национален спорт
за южната ни съседка.

Не може да се закрива
една държавна медия, коя-
то служи на обществото,
предоставяйки му обектив-
на информация, само за-
щото гледаемостта й е нис-
ка. Каквито и мерки за ико-
номии да са необходими,
нищо не оправдава подоб-
на стъпка. Или, както заяви-
ха от БНТ и БНР в знак на
солидарност със своите
колеги, “съществуването на
обществените радиа и те-

левизии и тяхната незави-
симост от правителствата в
съответните държави са в
основата на демократични-
те и плуралистични обще-
ства”.

“Независимост от пра-
вителствата” - според дека-
на по медии и комуника-
ции на Атинския универси-
тет Йоргос Приос именно
желанието на правителст-
вото за контрол над теле-
визията е в основата на
това деяние. Пак се
натъкваме на хиперактуал-
ната тема за свободата на
медиите. Както се случва и
при нас - който плаща, той
поръчва музиката. Частни-
те медии изпълнявят
поръчките на тези, които ги
финансират, и на общест-
вото се представя изкриве-

ната според нечии интере-
си информация. Подобен
пример идва и от другата
ни южна съседка, където
режимът на Ердоган нала-
га строги ограничения на
медиите. А тези, които не
служат на управляващите,
биват преследвани и вкар-
вани в затвора.

Какво ли не прави
гръцкото правителство в
стремежа си да спаси стра-
ната от фалит, изпълнявай-
ки условията на “големите”.
Съкращава разходи, прива-
тизира държавни компа-
нии... Преди ден се прова-
ли приватизацията на
държавната газова компа-
ния DEPA и пак се загово-
ри за поредно затягане на
коланите. Докога? Вече не
останаха дупки...
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РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

В рамките на проекта RUSSIA BEYOND THE HEADLINES

NOTA BENE

НОВИНИ

Възраждането на духовния живот в Русия 

може да се превърне в надежда за христия-

ните от западноевропейските страни, където 

започнаха да се приемат антибожествени за-

кони. Това бе казано от патриарх Кирил след 

служба в Новодевическия манастир. „Това 

възраждане може много да помогне на други-

те народи, особено от северното полукълбо, 

отново да се обърнат към Господа и Спасите-

ля“ – убеден е Кирил. Той с огорчение отбеля-

за, че в много западноевропейски страни се 

„приемат закони, които легализират грехове, 

осъдени от Бог“.

Русия е на първо място в Европа по брой на 

потребителите, които ежемесечно влизат в 

интернет. Това твърди компанията comScore, 

след като бяха обобщени резултатите от ана-

лиза на тенденциите през 2012 г. Всеки месец 

руското интернет пространство се ползва от 

61,3 млн. души, което представлява 15% от 

цялото интернет население на Европа. Освен 

това Русия влиза в тройката на европейските 

страни с най-голям дял от страници, разгледа-

ни през мобилни устройства. Пред Русия се 

намират само Великобритания, където раз-

гледаните през мобилни устройства страници 

са около една трета от всички посещения, а 

също така Ирландия (27%).

Надежда за християните

Русия лидира

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

В 
ресторанта на сибирския град Бийск 

спря токът и ние, заедно със седящия 

до мен на масата, се оказахме откъс-

нати от света. Започнахме да се опо-

знаваме, оказа се, че човекът е от Козлодуй 

и има работа в местния котелен завод. Ние се 

чукахме с чашите слепешката, а когато токът 

дойде, вече бяхме братя. Две-три години по-

късно аз имах десетина приятели от България. 

Разбрах, че това е съдба и не се изненадах, 

когато ми предложиха да бъда кореспондент 

в София. Видях как едновременно се появиха 

„новите руснаци“ и „новите българи“, как и при 

нас, и при вас се разтърсваха промишлеността 

и селото, как и там, и тук учителите, лекарите 

и пенсионерите започнаха да се оплакват от 

живота... Процъфтяваха столичните магазини, 

загиваха кината и вестниците... Отдавна не сме 

в СИВ, но... В последно време руското прави-

телство е разтревожено от повишаването на 

цените на тока, газта и парното. Как мислите, 

случайно ли е това? Имам предчувствието, че 

животът отново събира нашите страни и наро-

ди. Така ли е ? Кажете ми, ако греша.

Имам 
предчувствие...

Министерството на 

икономическото развитие 

одобри създаването на 6-а 

специална икономическа зона 

(СИЗ) в Калужска област (град 

Людиново и Людиновски район).

Магнит за инвестициите
Вектор Създаването на специални икономически зони има сериозен ефект

През 2012 г. 

икономиче-

ските зони 

внесоха в 

бюджета 7 ми-

лиарда рубли 

от данъци

Перспективите на руската икономика

Тук ще се произвеждат строи-

телни материали и резервни 

части за автомобили. Заявени-

те инвестиции са в размер на 

33 млрд. рубли. Федералният 

бюджет е готов да отпусне 6 

млрд. рубли за развитието на 

зоната.

Планира се в новата СИЗ да 

бъдат създадени повече от 

3000 работни места. В резул-

тат на развитието на автомо-

билостроенето в Калужка об-

ласт  средната работна 

заплата за областта е нарас-

нала с 16%.

Специалните икономически 

зони са необходими за привли-

чането на мащабни инвести-

ции в икономиката. Схемата е: 

държавата определя терени-

те, изгражда необходимата 

инфраструктура и предоставя 

преференции на инвеститори-

те за конкретни проекти. „Чуж-

дият опит сочи, че са необхо-

д и м и  1 0 - 1 5  г о д и н и 

специалната икономическа 

зона да заработи с пълния си 

капацитет, отбеляза Савели-

ев. В Русия СИЗ се създаде 

преди осем години. Но ефек-

тът вече е осезаем. Той се про-

явява дори в това, че държа-

вата харчи все по-малко за 

СИЗ, а инвестициите на рези-

дентите нарастват. През 2012 

г. последните са инвестирали 

24,3 млрд. рубли. Федерални-

ят бюджет е отпуснал по-мал-

ко от 6 милиарда“.

За седем години в специал-

ните икономически зони са се 

„регистрирали“ 326 компании 

от 21 страни. 57 от тях са с 

чужд капитал. „Нашите усло-

вия се харесват на чуждес-

транните инвеститори, конста-

тира генералният директор на 

една от зоните Олег Костин. 

Те разбират, че проектът се 

реализира под егидата на дър-

жавата и затова се чувстват 

спокойни. Като цяло, за тях 

СИЗ са отличен начин те да 

стъпят на руския пазар“. Ди-

ректорът на правния отдел на 

една от компаниите Алексей 

Завалев, казва, че един от ос-

новните фактори за потенци-

алния резидент е сигурността 

за инвестициите. „В специал-

ните икономически зони за 

това можем да бъдем спокой-

ни. Статутът на терените на 

тези зони е твърдо установен 

от федералния закон и те не 

се предоставят за изкупуване 

от различни субекти, уточнява 

Завалев. Не по-малко важни 

са предлаганите удобства и 

преференции, възможностите 

за достъп до определени енер-

гоносители, трудовите ресур-

си, и разбира се, мнението на 

резидентите, които вече рабо-

тят в тях“.

През 2012 г. икономически-

те зони внесоха в бюджета 7 

милиарда рубли от данъци. В 

сравнение с 2011-а увеличе-

нието е със 74%. От туристи-

ческите СИЗ възвръщаемост-

та е по-ниска, отколкото се 

очаква, защото по такива про-

екти възникват много въпроси 

– например такива, свързани с 

цените на билетите. Затова и 

динамиката на развитие на по-

добни проекти е по-ниска. 

МАРГАРИТА ЛЮТОВА
МАРГАРИТА ПАПЧЕНКОВА
”ВЕДОМОСТИ”

ЕЛЕНА КУКОЛ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Министерството на 

икономическото развитие 

прогнозира, че частните 

инвестиции ще помогнат за 

съживяване на икономиката. 

Правителството залага на частника
Прогноза Готов е икономическият сценарий за близките три години

Правителството утвърди сце-

нария за развитието на иконо-

миката за периода 2014-2016 г. 

Формирането на бюджета 

през близките три години ще 

се базира на умерено оптимис-

тичния сценарий: ускоряване 

ръста на БВП до 3,7% още 

през 2014 г. Рецесията е 

малко вероятна, успокоява 

зам.-министърът на икономи-

на финансите държи средства-

та си във Фонда на национал-

ното благосъстояние (ФНБ) 

именно за такъв случай. Ако ре-

формите се проведат правил-

но, то може би чак до 2050 г. 

няма да има проблеми. МФ 

предлага още да се съкрати 

броят на чиновниците и на тези 

на бюджетна издръжка, а по-

вишаването на заплатите да е 

обвързано с ръста на произво-

дителността на труда. Иконо-

мическото министерство също 

има рецепти за съживяването 

на растежа. То предлага стиму-

лиране на икономиката чрез 

подобряване на инвестицион-

ния климат, намаляване на 

лихвите и задържане увелича-

ването на държавните такси. 

Точните цифри са още в процес 

на обсъждане, те ще бъдат ут-

върдени през септември.
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ческото развитие Андрей Кле-

пач: за да бъде растежът 

нулев или отрицателен, в све-

товната икономика трябва да 

се случи „някакъв шок“, а засе-

га очакванията са за подобря-

ване на ситуацията. Но бавни-

ят растеж е не по-малко зло, 

предупреди Клепач: темпове 

на растеж от 1,7% или 2% оз-

начават неконкурентоспособ-

ност на руската икономика.

Основният проблем е пенси-

онната реформа, уточнява за 

„Ведомости“ зам.-министърът 

на финансите Алексей Моисе-

ев. Без нея рисковете за пенси-

онната система ще се превър-

нат в реалност още през 

2020-2022 г. Министерството 

©
 А

Л
Е

К
С

Е
Й

 К
У

Д
Е

Н
К

О
 / 

Р
И

А
 Н

О
В

О
С

ТИ
Н

А
ТА

Л
Ь

Я
 М

И
Х

А
Й

Л
Е

Н
К

О

К
О

М
М

Е
Р

С
А

Н
Т

R
E

U
TE

R
S



02 ЧЕТЕТЕ НА www.russia.bg 
На историята и днешния ден на руско-
българските отношения е посветен сайтът на 
посолството на Русия в България

РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ
НОВИНИ. АНАЛИЗИ. ГЛЕДНИ ТОЧКИ
ДУМА ЧЕТВЪРТЪК_ЮНИ 13_2013Какво ново?

Кукли-роботи
Компанията „Аниматроник“ от 

Томск до края на 2013 г. ще 

започне производството на 

малки серии говорещи кукли-

роботи, направени от метал и 

сибирски кедър, които ще 

могат да заменят по време на 

различни експозиции в ре-

кламния бизнес артистите, 

съобщи директорът на компа-

нията Андрей Рюмин. Всяка 

кукла е уникат и се изработва 

ръчно. Първоначалната ин-

вестиция в този проект въз-

лиза на около 1 милион рубли.

Изпитват нов автомат
Оръжейното обединение 

„Ижмаш“ съобщи, че скоро ще 

започнат държавните изпита-

ния на новия автомат АК-12. 

При положителен резултат 

автоматът ще бъде приет на 

въоръжение в руската армия. 

Генералният конструктор 

Владимир Злобин уточни, че 

продължава работата по усъ-

вършенстването на „щатните” 

автомати от сериите АК-74 и 

АК-100, които в момента са на 

въоръжение.

ДЕТАЙЛИ

Мъж под наем
Търсенето на дребни битови 

услуги не намалява даже в 

кризата. Услугата „Мъж на 

час“ става все по-популярна. 

Няма нищо пикантно в рабо-

тата на фирмите за дребни 

ремонти. Служителите им 

обикновено са широко про-

филирани – те могат да ви 

сложат антена, да направят 

етажерка, да поправят водо-

проводния кран. Голямото 

търсене на тези специалисти 

е свързано със слабото пред-

лагане в тази пазарна ниша.

Акцизи за наркоманите
Парите, получени от плаща-

нето на алкохолните акцизи в 

Русия, могат да бъдат насоче-

ни за рехабилитация на нар-

козависими и алкохолици. 

Тази идея беше лансирана от 

централния съвет на партия-

та „Единна Русия“. Ще се от-

числят около 10 % от събра-

ните акцизи за лечение и 

възстановяване на наркома-

ни и алкохолици. През 2012 

година акцизните постъпле-

ния от производството на ал-

кохол са 250 милиарда рубли.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

АРКТИКА В ЦЕНТЪРА НА 
ПОЛИТИКАТА
ГЕРМАНИЯ

Членството в Арктическия съ-

вет придобива все по-голяма 

популярност. В ролята на по-

стоянни наблюдатели в съве-

та вече се включиха Германия, 

Франция, Великобритания, 

Полша, Испания и Холандия. 

На 15 май се присъединиха 

и новите наблюдатели КНР, 

Индия, Италия, Япония, Юж-

на Корея и Сингапур. „В дух 

на позитивизъм“ бе приета за 

разглеждане и кандидатурата 

на ЕС, въпреки отлагането на 

окончателното решение.

ЗАБРАНЕНИТЕ
ИМЕНА?
ЛАТВИЯ

Бившият депутат от Сейма 

Алексей Холостов („Център за 

съгласие“) и съпругата му Еле-

на, които разработват екосе-

лища, нарекоха изграждащи-

те се край Юрмала селца в чест 

на президента на Русия Путин 

и премиера Медведев. За това 

Холостови ще понесат наказа-

ние, а селищата ще бъдат пре-

именувани. В Правилника за 

информация е предвидено наи-

менованията на новите населени 

места да се приемат от местното 

самоуправление. 

СЛЕДИТЕ ВОДЯТ 
ПО-НАТАТЪК
 САЩ

Следователите от ФБР разкри-

ха, че няколко седмици преди 

взривовете Тамерлан Царна-

ев – главният заподозрян в ор-

ганизирането и извършването 

на терористични актове по вре-

ме на Бостънския маратон, се е 

срещал с бившия чеченски се-

паратист Муса Хаджимурадов в 

Манчестър, щата Ню Хемпшир. 

В Чечня Муса Хаджимурадов 

е известен под кодовото име 

„Спартак“ и е бил личен телох-

ранител на един от сепаратист-

ките лидери Ахмед Закаев.

КОГО ПОДКРЕПЯШЕ 
ДЖОРДЖ БУШ
САЩ

Буш-младши активно призова-

ваше съседните на Русия стра-

ни да встъпят в НАТО и внедря-

ваше в региона „програмата 

за свобода“. В действителност 

това бяха зле прикрити опити 

да намали влиянието на Русия 

в постсъветското пространство. 

Именно заради това той под-

крепяше безразборно най-анти-

руски настроените политически 

сили в бившите съветски репу-

блики. Плачевният резултата от 

тази глупост стана войната с 

Грузия през 2008 г.

ПАТРИАРХ КИРИЛ 
ПОСЕТИ КИТАЙ
ИТАЛИЯ

Широко медийно отразява-

не и почести, които обикнове-

но съпровождат посещението 

на някой държавен глава – та-

ка новата власт в Пекин наче-

ло с председателя на КНР Си 

Цзинпин реши да придаде го-

лямо значение на посещението 

на православния патриарх на 

Москва Кирил, първия религио-

зен чуждестранен лидер, посе-

тил комунистически Китай. След 

посещението в Пекин той посети 

Харбин и завърши визитата си 

в Шанхай.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

АННА ШАТАЛОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Все по-често руснаците 

забравят да изплащат кредитите 

си. Кредитите, по които не е 

платено нищо, са близо 660 хил.

Необслужваните 
кредити се увеличават 

Русия има намерение да се 
завърне в Средиземно море

Пари Тези „забравящи“ клиенти

Все по-често руснаците за-

бравят да изплащат кредити-

те си. Броят на кредитите, по 

които не е извършено нито 

едно плащане, се доближава 

до 660 хиляди. Тези данни ни 

бяха предоставени от Нацио-

налното бюро по кредитни ис-

тории. Оттам добавиха, че за 

първото тримесечие броят на 

такива кредити е нараснал с 

15%. 

При това тенденцията за 

увеличаване броя на кредити-

те, при които клиентите не 

просто забавят плащанията, 

а нищо не плащат, се е усилила 

още през второто тримесечие 

на миналата година. Между 

другото специалистите често 

смятат такива заеми за моше-

нически. Техният ръст е свър-

зан с това, че след като „опра-

виха“ порядъчните кре-

дитополучатели, финансови-

те организации започнаха да 

отпускат кредити на по-съмни-

телни клиенти.

Експертите предсказват, че 

броят на несъбираемите кре-

дити ще се увеличава, борбата 

за „място под слънцето“ ще 

принуди банките да навлизат 

във все по-рискови сегменти 

Военноморският флот (ВМФ) 

на Русия ще възстанови своя-

та ескадра в Средиземно 

море, която бе разформирова-

на преди 20 години. Средизем-

номорското съединение на 

ВМФ ще участва също така 

при решаването на проблеми в 

Атлантическия и в Индийския 

океан. В ход е подготовката на 

офицерите за новата групи-

ровка. Корабният състав на 

средиземноморската ескадра 

ше се състои от пет-шест еди-

на пазара. Едновременно с 

това ще се понижава и инде-

ксът на кредитното здраве, 

който показва доколко често 

кредитополучателите допус-

кат просрочки при обслужва-

нето на задълженията си.

Данните от Централната 

банка сочат, че общата сума 

на просрочените ипотечни 

кредити е 41,9 милиарда 

рубли. За първото тримесечие 

на 2013 г. тя се е увеличила с 

8%. Делът на просрочените 

кредити в общата сума на за-

длъжнялостта по ипотеките 

се е увеличил за последните 

три месеца до 2%.

Резултатите за тримесечие-

то сочат, че за първи път от 

края на 2010 г. е отчетен ръст 

на просрочените задължения. 

Кредит лесно се взема, може и 

през терминал. А как се връща?

ници. С течение на времето в 

състава й могат да бъдат 

включени и подводници. Що 

се отнася до това как страни-

те от този регион реагират на 

руското военно присъствие, то 

експертите считат, че в огро-

мното си болшинство те ще се 

отнесат с разбиране към при-

съствието на руския флот, за-

щото то ще играе ролята на 

стабилизиращ фактор за во-

еннополитическата обстанов-

ка в този регион.

ЮЛИЯ ПЕТРОВА
ВЕДОМОСТИ

Руските власти имат желание да 

привлекат чуждестранни 

изпълнители за изграждането на 

пътища. Това става ясно от 

документ, публикуван на сайта 

на правителството.

Без задръствания 
през цяла Русия

Планове Чужденци ще строят руските пътища

Досега победителите в търго-

вете бяха задължени самосто-

ятелно да подготвят участъци-

те за бъдещите пътища. Това 

имаше отрицателно въздейст-

вие върху привлекателността 

на договорите и много чуждес-

транни и руски фирми не 

участваха в наддаванията. 

Правителството, в желанието 

си да реши проблемите на из-

пълнителите, ще обособи под-

готовката на трасето в отде-

лен етап от строителните 

работи.

Сега на изпълнителите няма 

да им се налага самостоятел-

но да отчуждават терени и да 

решават въпроси със собстве-

ници на недвижими имоти, да 

оформят своите права върху 

земята и сградите и след това 

да ги разрушават. Няма да им 

се налага и да пренасят кому-

никациите, да изрязват дърве-

тата и храстите, да провеждат 

археологически разкопки.

В документа се подчертава, 

че изпълнителите ще пристъп-

ват към строителство върху 

вече подготвените участъци. В 

правителството разчитат, че 

по този начин в търговете ще 

участват повече компании не 

само от Русия, но и от чужби-

на. Миналата година Влади-

мир Путин възложи на прави-

телството да привлече 

чуждестранни компании за из-

граждане на федералните и 

регионалните пътища в Русия. 

Президентът бе недоволен от 

факта, че сред изпълнителите 

липсват чужденци.

Досега формално чуждите 

компании имаха право да 

участват в конкурсите за стро-

ителство. Но в действител-

ност те се сблъскват с много-

бройни трудности. Много 

често чужденците не могат да 

съгласуват новите технологии 

и материали: много от тях не са 

вписани в руските норми. А по-

становлението за пригоднос-

тта на новите технологии е 

прието през 1997 г. Съгласно 

закона за държавните поръч-

ки, за победител в търговете 

се приема компанията, която е 

посочила най-ниска цена. Ни-

ската стойност на проекта не 

може да осигури на компании-

те необходимата рентабил-

ност. Според експертите, 

предварително анкетирани от 

„Ведомости“, на чужденците 

са им необходими не по-малко 

от 18%, а проектите в Русия са 

със 7% рентабилност.

Чуждите фирми ги очаква огромное поле за дейност – строителство на руски пътища

4 ПРЕЧКИ ЗА 

РАЗВИТИЕ НА 

ОТРАСЪЛА:

1 ПРОБЛЕМ. Остаряла за-

конодателна и норматив-

на база. Стандартите в 

отрасъла са разработвани още 

по времето на СССР.

2 ПРОБЛЕМ. Пазарът на 

пътища в Русия е пре-

калено малък и при това 

силно монополизиран. Ежегодно 

в Китай се строят най-малко 5-7 

магистрали. В Русия само малки 

участъци.

3 
ПРОБЛЕМ. Корупцията 

сред чиновниците – мно-

го често фирмите-изпъл-

нителки са определени още пре-

ди конкурса да е организиран.

4 ПРОБЛЕМ. Бързото пос-

къпване на строителните 

материали.
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ДЕТЕКТОР НА 
ЛЪЖАТА – 
НЕОБХОДИМА 
ПРОВЕРКА ЗА 
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Ще се развива 
политическата 
конкуренция

Нов проектозакон за изборите Депутатите от едномандатните избирателни райони се връщат в Думата

Електронната система за гласуване следи за хода на изборите в реално време

Редовните избори за парламент трябва да се проведат през декември 2016 г. 

Депутатите от 
едномандатните райони се 
връщат в Думата
Законопроектът на президен-

та за провеждането на смесе-

ни избори за Държавната дума 

връща основните положения 

на предишната избирателна 

система в Русия: партийни 

списъци с 5% праг за влизане 

и едномандатни избирателни 

райони с независими кандида-

ти. Тази избирателна система 

действаше около 15 години, но 

бе отменена с реформата от 

2007 година. Очаква се новият 

закон да бъде приложен за 

първи път по време на избори-

те през 2016 г., тъй като изби-

рателните райони ще бъдат 

определени едва през 2015 го-

дина.

Приетият на първо четене 

от долната камара на Думата 

законопроект определя изби-

рането на 225 депутати от пар-

тийните списъци с 5-процент-

ния праг за влизане и на 225 

– от едномандатните мажори-

тарни избирателни райони. 

Кандидатите от тези едноман-

датни райони могат както да 

бъдат издигани от партии, 

така и да бъдат независими. 

Партиите, както и в момен-

та, ще могат да включват в из-

бирателните си списъци без-

партийни кандидати (те могат 

да бъдат до половината от 

списъка). Но, както и по-рано, 

новият законопроект не раз-

решава формирането на из-

борни коалиции, които бяха 

забранени през 2005 г.

Партийните списъци, както 

и по-рано, ще включват една 

незадължителна федерална 

част (до десет кандидати) и 

няколко регионални групи. Тъй 

като броят на депутатите, из-

брани по партийните списъци, 

се намалява двойно (от 450 на 

225) – то два пъти е намален и 

допустимият размер на списъ-

ка (той трябва да включва от 

200 до 300 кандидати, при сега 

установена граница „не повече 

от 600”) и минимален брой ре-

гионални групи (сега те са не 

по-малко от 70, а ще станат не 

по-малко от 35).

Границите на едномандат-

ните райони ще се утвържда-

ват на всеки 10 години. Първа-

та схема на едномандатните 

райони трябва да бъде публи-

кувана в пресата до 5 декем-

ври 2015 година. Образуване-

то на тези райони става въз 

основа на единната норма за 

представителство според из-

бирателите, което осигурява 

приблизително равенство на 

районите според броя на изби-

рателите.

В съпровождащите законо-

проекта документи е отбеля-

зано, че поредните избори за 

Държавна дума трябва да 

бъдат през декември 2016 го-

дина, поради което във феде-

ралния бюджет за тази година 

трябва да бъдат предвидени 

средства за провеждането им. 

Според предварителните раз-

чети на ЦИК за това ще са 

нужни 14,3 млрд. рубли.

“Единна Русия”: 
това е сериозно 
предизвикателство
Ръководството на управлява-

щата партия „Единна Русия” 

предполага, че въвеждането 

на смесената система за изби-

ране на Думата ще бъде сери-

озно изпитание за депутатите, 

тъй като по-голямата част от 

сегашните парламентаристи 

нямат опит за работа в едно-

мандатни райони. 

Според депутата от „Единна 

Русия” Игор Игошин връщане-

то към едномандатното пред-

ставителство има сериозни 

преимущества. „В едноман-

датния район всички те позна-

ват. Съответно и степента на 

отговорност е съвсем друга. 

Това те кара да се мобилизи-

раш, да се стегнеш”, поясни 

той. „На някои от сегашните 

депутати, които не са минали 

през подобна школа, със си-

гурност ще им бъде тежко.. 

Още повече че към свикване-

то на Думата, според моите из-

числения, са останали само 

около 80 депутати, които имат 

опит от времето на едноман-

датните избори”.

ЛДПР и КПРФ са за 
пропорционалната система
Либерално-демократическата 

партия и Комунистическата 

партия се обявиха против вне-

сената редакция на законо-

проекта. Либерал-демократи-

те имат намерение по време на 

второто четене да внесат по-

правка, която цели запазване-

то на пропорционалната сис-

тема. 

„Ще опитаме да убедим в 

правотата си колегите и да ос-

тавим партийните списъци. 

Това ще бъде правилно, защо-

то едномандатните райони ще 

доведат до приток от региони-

те на хора, които ще искат да 

вкарат регионалните елити и е 

ясно, че те ще направят всич-

ко, за да могат тези хора да 

влязат” – каза първият зам.-

председател на фракцият на 

ЛДПР Владимир Овсяников. 

Според ръководителя на вис-

шия съвет на ЛДПР, зам.-пред-

седателя на Думата Игор Ле-

бедев,  въвеждането на 

смесената система е завръща-

не в миналото, крачка назад. 

Лебедев подчерта, че „упра-

вляващата партия се стреми 

да запази мнозинството си в 

парламента и въвеждането на 

смесената система е един-

ственият начин да се направи 

това”.

Същото мнение се изказва и 

от КПРФ, която смятат, че ед-

номандатните депутати са из-

годни само за „Единна Русия” 

Ние не поддържаме закона с 

тази концепция. Би могла да 

бъде предложена друга кон-

цепция за смесена система… 

Недостатъкът на тази законо-

дателна инициатива е в силно-

то увеличаване на парите, на 

размера на избирателните 

фондове. Това значи, че който 

има повече пари, той ще побе-

ди в дадения район… и упра-

вляващата партия ще се въз-

п о л з в а  о т  т о в а ” ,  к а з а 

секретарят на ЦК на КПРФ, 

депутатът Сергей Обухов.

Според законопроекта из-

борните разходи за политиче-

ските партии се запазват на 

досегашното ниво: 700 млн. 

рубли за цялата партия и от 15 

до 55 млн. – за нейните регио-

нални структури – в зависи-

мост от броя на населението в 

този регион. Предизборният 

фонд на кандидат не може да 

надвишава 15 млн. рубли.

“Справедлива Русия” е 
за свалянето на прага за 
влизане в парламента

Зам.-председателят на пар-

ламента от „Справедлива 

Русия” Николай Левичов 

заяви, че есерите ще подгот-

Законопроектът 
е насочен към 
либерализацията 
на политическата 
ситуация

вят поправка, която цели на-

маляването на прага за влиза-

не в парламента до 3%. 

„Нашата фракция по принцип 

подкрепи законопроекта на 

първо четене. Въпреки това на 

второ четене ще се борим да 

се изменят редица конкретни 

положения в него”, каза той.

Лидерът на партията Сергей 

Миронов обясни, че есерите 

подкрепят връщането на сме-

сената система, тъй като зако-

ните се пишат за десетки и 

стотици години напред, а не в 

угода на конюнктурните инте-

реси на управляващата пар-

тия, която, според него, след 

известно време може и да 

престане да съществува.

Извънпарламентарните 
партии съжаляват 
за забраната на 
предизборните блокове
Извънпарламентарните пар-

тии съжеляват, че се запазва 

забраната за образуване на 

коалиции и отбелязват, че ед-

номандатните депутати са 

удобни само за „Единна 

Русия”. „Ние се отнасяме поло-

жително към този законопро-

ект. Винаги сме били за това в 

Думата да има едномандатни 

депутати” – каза пред РИА 

„Новости“ зам.-председател-

ката на „Патриотите на Русия” 

Надежда Корнеева. Лидерът 

на „Гражданската платформа” 

Михаил Прохоров също каза, 

че подкрепя тази инициатива, 

макар че тя е в полза на „Един-

на Русия”. „Тази система е по-

демократична” – поясни той.

Сергей Митрохин, лидерът 

на „Яблоко”, е съгласен, че зад 

връщането към смесената сис-

тема и запазването на забра-

ната за коалициите стоят „ин-

тересите на управляващата 

партия, която иска да запази 

приоритета си в парламента“. 

В коментара си за онова поло-

жение в законопроекта, което 

задължава независимите кан-

дидати да наберат подписи от 

0,5% от избирателите в даде-

ния район, той предлага кан-

дидатите да избират между 

събирането на подписи и вна-

сянето на паричен залог.

Експертите: усилване на 
политическата конкуренция
Законопроектът за смесената 

система беше оценен различ-

но от политолозите, които от-

белязаха, че, от една страна 

той ще повиши ефективността 

на партиите и ще стимулира 

конкуренцията между тях, а от 

друга, че явлението едноман-

датност е изгодно за „Единна 

Русия” и за предприемачите.

Според генералния дирек-

тор на Центъра за политиче-

ска информация Алексей 

Мухин законопроектът е насо-

чен към либерализация на по-

литическата ситуация и към 

подкрепа на новите партии. 

Той счита, че това е важен мо-

мент, който трябва да стиму-

лира политическата конкурен-

ция.

Политологът Олег Матвей-

чев, се надява, че законопро-

ектът ще засили политическа-

та конкуренция и ще даде 

възможност на опозицията не 

само да демонстрира своето 

недоволство, но и да се пре-

бори за властта. „Онези, 

които излизаха да протести-

рат, сега ще получат легална-

та възможност да се кандида-

тират в някой едномандатен 

район”, казва той. Политоло-

гът Павел Святенков смята, 

че тази смесена система е из-

годна и за предприемачите и 

бизнесмените от средна ръка, 

които ще получат възможност 

чрез едномандатните избира-

телни райони да влязат в Ду-

мата.

Предишният опит
Паралелно с внасянето на до-

кумента за смесените избори 

Кремъл оттегли законопроек-

та за избирателна реформа, 

който беше внесен през фев-

руари 2012 г. от Дмитрий Мед-

ведев. В тази инициатива се 

съвместяваха изборите по 

пропорционалната система с 

привързването на депутатите 

към отделните региони. Пред-

лагаше се да бъдат избрани 

450 депутати от 225 „територи-

ални единици”. 

Партийният списък трябва-

ше да бъде разделен на реги-

онални групи (по една за 

всяка териториална едини-

ца), а общата федерална част 

от този списък да бъде отме-

нена. Партията тогава би 

имала право да създава реги-

онални групи във всяка една 

териториална единица, като 

включва в тях минимум по че-

тири кандидати. В целия спи-

сък трябваше да има не по-

малко от 100 души.

Протестиращите 
сега могат да се 
кандидатират в 
едномандатните 
райони
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За проверките на 
неправителствените 
организации (НПО)
Миналата година бяха внесени 

изменения в закона за НПО. В 

НПО влизат и организации, по-

лучаващи средства от чужби-

на. Впрочем точно те шумно 

изразяват своето отношение 

към този закон. Но законът си 

е закон, трябва да се изпълня-

ва. След като бяха определе-

ни сроковете за подаване на 

необходимите документи, сега 

дойде време да се провери 

какво и как е свършено. В 

страната ни има повече от 80 

хиляди НПО. Представете си 

колко години ще се проточи 

процедурата, ако те бъдат 

проверявани една по една. За-

това Главната прокуратура 

още в края на миналата година 

планирала такава проверка и 

изпрати указания за прокуро-

рите. Впрочем проверка тече 

също и по отношение на дей-

ността на правоохранителни-

те и контролно-надзорните ор-

гани.

За тези, които осъществя-

ват вътрешнополитическа 

дейност и получават външно 

финансиране, проверката има 

профилактичен характер.

Целта ни не е да създадем 

или премахнем пречките за 

дейността на НПО, а да прину-

дим тези НПО безусловно да 

прилагат закона, предполагащ 

прозрачност и придобиване на 

статут на чуждестранен агент 

посредством включване в съ-

ответния регистър. Съгласете 

се, руското общество има 

право да знае кой финансира 

организациите, които се стре-

мят да влияят върху политика-

та на държавата.

Какво сочи статистиката
Ако погледнем статистиката 

за последната година, то е на-

лице тенденция към намаля-

ване на престъпността. През 

2012 г. са регистрирани 102 

639 по-малко престъпления, 

отколкото през предходната 

година. Но техният брой все 

още е много висок –  над 2,3 

милиона. Тревожен е и фа-

ктът, че броят на обявените от 

гражданите инциденти все 

още е много висок – органите 

на вътрешните работи са ре-

гистрирали за годината повече 

от 26 милиона заявления. Въ-

преки това, само на едно от че-

тиринадесет е било образува-

но наказателно производство.

Компютърът се 
захваща с делата 

Чии са тези пари?

ВЛАДИСЛАВ КУЛИКОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

БОРИС ЯМШАНОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Висшият арбитражен съд на 

Русия има намерение да се 

сбогува с хартиените документи. 

От 1 януари 2014 г. всички дела 

ще бъдат в електронен вид.

Във Федералното събрание се 

работи над новата редакция на 

Гражданския кодекс на Руската 

федерация. За по-успешна 

борба с корупцията в него се 

вкарва нормата за разкриването 

на крайния бенефициент.

Това означава, че делата ще 

престанат да сноват между 

инстанциите, а сроковете за 

разглеждането им ще бъдат 

съкратени. Материалите ще 

пристигат на електронния 

адрес и страните ще могат да 

получат достъп до всички ма-

териали по делото през сайта 

на съда. Вярно, предполага се, 

че хартиеният вариант засега 

няма да изчезне.

„Самото дело ще се съхра-

нява на първа инстанция, а 

във висшестоящите инстанции 

ще се предава само негово 

електронно копие –  уточнява 

председателят на Висшия ар-

битражен съд на Русия Антон 

Иванов. –  По този начин ще 

избегнем подвързването на 

материалите по делата и ще 

намалим разходите за пощен-

ски услуги. Считам, че по своя 

Също така се предлага да се 

ограничат огромните разноски 

на чиновниците при команди-

ровки в чужбина.

„Нека си спомним трагични-

те събития на московското ле-

тище Домодедово, казва сена-

торът Александър Савенков. 

– Тогава, след терористичния 

акт, никой не можа да даде 

ясен отговор на въпроса на 

държавния глава – кой е соб-

ственик на летището. А нали 

мащаб това събитие може да 

бъде съпоставимо с въвежда-

нето на протоколиране чрез 

аудио запис на съдебните за-

седания.

Антон Иванов съобщи още, 

че от 2014 г. арбитражните съ-

дилища ще прекратят практи-

ката да записват аудио прото-

колите на преносими носите-

ли, записът ще бъде на сървъ-

ра на съда и ще се дублира на 

сървъра на Висшия арбитра-

жен съд, което отстрани про-

блема с дефектните дискове 

– носителите на аудио записи-

те. Подготвен е и проект на ин-

струкция по делопроизвод-

ство. От висшия арбитраж 

уточняват, че документът от-

разява съвременните взаимо-

отношения и особеностите на 

процеса, използващ електрон-

ни технологии.

В продължение на почти пет 

години арбитражните съдили-

ща излагат за свободен дос-

тъп постановените от тях съ-

дебни актове в пълен обем. 

При това Антон Иванов смята, 

че трябва да бъдат защитени 

личните данни на пострадали-

те, а не на престъпниците.

не става дума за някоя дребна 

занаятчийска работилничка. 

Всеки един гражданин трябва 

да има възможност да получи 

информация за всичките рек-

визити на фирмата: кой е соб-

ственикът, коя е компанията-

собственик, кой е директорът 

на тази компания и каква е 

нейната структура”.

Чиновниците, когато отиват 

в чужбина, си наемат апарта-

менти в скъпите хотели, като 

че ли не са дошли да се трудят 

без почивка, а да разпускат по 

цели дни в СПА-салоните, да 

се къпят в басейните и да 

ползват всички блага на хо-

телския сервис. Именно с този 

разкош по време на деловите 

командировки е решено да се 

приключи с помощта на зако-

нодателството.

География на престъпността
Ако направим оценка на по-

ложението с престъпността по 

броя на отчетените престъ-

пления на 100 хиляди жители, 

то тя е най-висока в източната 

част на страната, средна –  в 

Поволжието и северозападна-

та част, а най-ниска –  в Цен-

трална и Южна Русия. Следва 

да бъде призната за сложна 

ситуацията в Сибир, Далечния 

изток и Уралския федерален 

окръг, където престъпността е 

повече от 20 % по-висока от 

средната за страната. В също-

то време в Северно-Кавказ-

кия федерален окръг тя е 2,1 

пъти по-ниска от средната за 

страната.

Най-голям е делът на прес-

тъпленията, свързани с тра-

фика на наркотици, което се 

наблюдава в Ингушетия, 

Санкт Петербург и Северна 

Осетия –  Алания и Република 

Тува. Същевременно неуспе-

хите и недостатъците при про-

тиводействието на трафика 

на наркотични средства води 

до намаляване броя на иден-

тифицираните трафиканти.

Мащабите на корупцията
Налице е положителна тен-

денция: борбата с дребната 

корупция започна да премина-

ва в противопоставяне на по-

опасни за обществото нейни 

проявления. Броят на разкри-

тите корупционни престъпле-

ния от голям или много голям 

размер през годината почти се 

е удвоил и е стигнал до над 

5000. Около хиляда и петсто-

тин от тях са в организирани 

групи и престъпни мрежи. Зна-

чително се активизира опера-

тивната работа на полицията 

за разкриване на най-важните 

системни корупционни престъ-

пления, извършени от високо-

поставени служители. За годи-

н а т а  п о д  н а к а з а т е л н а 

отговорност са привлечени 

23-ма депутати от различни 

нива, седем министри от субе-

ктите на Федерацията и осем 

заместник-министри. Образу-

вани са наказателни дела, 

свързани с незаконно прех-

върляне на федерална соб-

ственост в друга собственост 

или на трети лица.

Едновременно с това тряб-

ва да се признае, че броят на 

разкритите престъпления от 

този характер не отговарят на 

действителното равнище на 

корупционната престъпност в 

страната. Корупцията е пора-

зила редица процеси на упра-

вление, особено в сферата на 

разпределението на бюджет-

ните средства по държавни 

поръчки, на сделките с имуще-

ство, което е федерална или 

общинска собственост, в сфе-

рата на осъществяването кон-

процента е годишният ръст на 

броя на незаконните присво-

явания или злоупотребата със 

служебното положение

процента – с толкова за година 

е намалял броят на криминални-

те посегателства от икономиче-

ско естество

милиарда долара е бил през из-

миналата година нетният отлив 

капитали от страната (35 от тях 

са съмнителни сделки)

международни дела са разгле-

дани за екстрадиране на прес-

тъпници, избягали от Русия

44,9

15

56,8

1600

ЦИФРИ
тролните функции по отноше-

ние на стопанските субекти. 

Непрекъснато расте броят на 

измамите, както и на присво-

яването или злоупотребата 

със служебно положение. При 

това нараства неконтролиру-

емо –  за година съответно с 

83.3% и 44.9%.

На какво трябва да се 
съсредоточим
Органите на прокуратурата 

като че ли се справят чудесно, 

но, разбира се, не можем да 

бъдем напълно удовлетворе-

ни и спокойни. Мисля, че една 

от най-важните области на на-

шата работа е контролът по 

отношение на спазването на 

човешките права и свободи, 

особено тези на децата и дру-

гите уязвими групи от населе-

нието – пенсионери и хората с 

увреждания. Не трябва да 

бъдат пренебрегвани наруше-

нията в областта на жилищно-

то настаняване, защото те на-

право бъркат в джоба на 

гражданите. Друг приоритет е 

също така координацията на 

действията на правоохрани-

телните органи за борба с ко-

рупцията, предотвратяването 

на екстремистките прояви и 

борбата с екстремизма. Така 

че прокурорите имат много ра-

бота и няма да седим със 

скръстени ръце.

БОРИС ЯМШАНОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Експертите потвърждават, че 

престижът на руската 

прокуратура расте, но поискаха 

от главния прокурор да се 

съсредоточи върху проблемите, 

които чакат своето решение.

Войната 
срещу 
беззаконието
– посоката на 
главния удар

Престъпление и наказание Генералният прокурор Юрий Чайка за битката с престъпността

Бившите ръководители на различни подразделения в 

Министерството на отбраната на Русия Евгения Василиева 

(отгоре) и Константин Лапшин(долу), са обвиняеми по гръмки дела 

за коррупция в поверените им ведомства
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РЯДКА НАХОДКА
УЧЕН НАМЕРИ ФРАГМЕНТИ ОТ 
ТУНГУСКИЯ МЕТЕОРИТ

Сътрудникът в Държавния му-

зей по минералогия „Вернад-

ски“ при РАН Андрей Злобин 

твърди, че е открил три фраг-

мента, за които се предполага, 

че са от Тунгуския метеорит.

Търсенето на метеоритни 

фрагменти Злобин започнал от 

така наречената фуния на Су-

слов, над която според много 

експерти се е взривил Тунгу-

ският болид. След като провел 

безрезултатни разкопки, уче-

ният решил да продължи тър-

сенето по бреговете на река 

Хушма. Там той успял да от-

крие три камъка, които според 

През тази година руските уче-

ни ще започнат изпитанията на 

уред, който ще осъществява не-

зависим контрол над работата 

на ядрен реактор. Това е изклю-

чително важно за проверките, 

които се осъществяват от Меж-

дународната агенция по атомна 

енергия (МААЕ), защото той ще 

позволи да се сравнява получе-

ната от него информация с тази, 

която се предоставя в МААЕ от 

правителствата на страните, в 

които работят ядрени централи. 

Учените подчертават, че създа-

деният от тях детектор по прин-

цип не може да бъде излъган. 

него с висока степен на вероят-

ност биха могли да бъдат фраг-

менти от метеорита. До този мо-

мент достоверни фрагменти не 

са откривани.

От разпитите на очевидци ста-

ва ясно, че взривът в района на 

река Подкаменная Тунгуска се 

е случил на 30 юни 1908 г.

От взривната вълна са били по-

валени дърветата на площ от 

около 2000 квадратни киломе-

тра. Мощността на взрива се 

оценява на 40-50 мегатона, 

което съответства на енергия-

та на най-мощната водородна 

бомба.

НАПРАВЕНО ЗА МААЕ
УРЕД, КОЙТО НЕ МОЖЕ 
ДА БЪДЕ ИЗЛЪГАН

Учени от Красноярск могат да 

възстановят способността за 

движение, загубена след травма 

на гръбначния мозък.

Това може да бъде истински 

пробив в медицината.

Пробив Сибир помага на болните

Стволовите клетки
правят чудеса

Болните с парализа получиха надежда

Учените смятат, че животът е могъл да се зароди в гейзерите

Засега все още никъде в света 

лекарите не са в състояние да 

помогнат на многобройните 

жертви на пътните катастро-

фи, падането от високо и др. 

Тези хора през целия си оста-

нал живот са принудени да се 

придвижват с инвалидна ко-

личка. В какво се състои уни-

калният метод, разработен от 

сибирските учени? Той се ба-

зира на удивителното свой-

ство на стволовите клетки да 

се превръщат в клетки на 

който и да е друг орган. Това 

превръщане става съвсем ин-

дивидуално, по своя собствена 

схема. За тази цел в организма 

съществува свой оригинален 

стимул, който дава началото 

на цяла серия метаформози. 

Науката, обаче, засега все още 

не познава целия комплекс от 

такива сигнали. Днес учените 

вече могат с помощта на раз-

лични химически сигнали да 

превръщат стволовите клетки 

в елементи от нервната систе-

ЮРИЙ МЕДВЕДЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

ма, преди всичко – в неврони, 

които изпращат нервните сиг-

нали към мускулите, жлезите, 

кожата и лигавицата.

- Правихме експерименти с 

животни, гръбначният мозък 

на които беше напълно пре-

къснат – каза пред кореспон-

дента на вестник „Российская 

газета” докторът на медицин-

ските науки, професорът от 

Красноярския държавен ме-

дицински университет Игор 

Болшаков. – Тези животни 

бяха парализирани, но след 

като им присадихме нашата 

матрица със стволовите клет-

ки, те започнаха да се движат. 

Напълно се възстановиха 

функциите на органите им в 

областта на таза – пикочният 

мехур, дебелото черво и др.

Тези резултати извеждат 

сибирските учени на лидерска 

позиция в това научно направ-

ление. За да могат да се напра-

вят операции на хора, на уче-

н и т е  с а  н е о б х о д и м и 

по-съвършени прибори, консу-

мативи, а това значи и допъл-

нително финансиране.

Според Болшаков вече е 

ясно как да се приложи тази 

технология към лечението на 

хора. Той не вижда някакви 

принципни пречки за това в на-

учно отношение. 

АЛЕКСЕЙ ШАБЕЛСКИ
САЙТ STRF.RU

Учените винаги са се 

интересували от въпроса как и 

къде са възникнали първите 

клетки на планетата. 

Смяташе се, че те са се зародили 

в Световния океан.

Нов поглед върху 
раждането на живота

Челен опит Как се зароди една от най-скандалните научни сензации 

Новите данни обаче опровер-

гават тази основа на основите. 

Според биофизиците Армен 

Мулкиджан, сътрудник в уни-

верситета в Оснабрюк (Герма-

ния) и професор в Московския 

държавен университет „Акад. 

Ф. Ломоносов“, и Евгений 

Кунин, сътрудник в Национал-

ния център по биотехнологич-

на информация на САЩ, за 

люлката на живота могат да 

бъдат приети геотермалните 

извори.

Армен Мулкиджан е автор 

на една от най-скандалните 

сензации в съвременната 

наука: 

– Съвременните организми 

носят информация не само за 

своите предшественици, но и 

за обкръжаващия ги свят. 

Светът се е променял, а орга-

низмите не винаги успявали да 

се адаптират към него, поради 

което се получават множе-

ството „несъответствия“ 

между биохимията на живите 

организми и химията на обкръ-

жаващата ги среда. По-

конкретно химическият със-

тав на вътрешната течна 

среда на клетките (цитоплаз-

мата) изобщо не съвпада нито 

с морската, нито със сладката 

вода. Морската вода съдържа 

40 пъти повече натриеви йони, 

отколкото калциеви, а вътре в 

клетките е обратното, калият 

е много повече от натрия. По-

неже такъв излишък на калий 

в клетката е важен за работа-

та на множество ферменти и 

за синтеза на белтъка, мор-

ските организми хабят голяма 

енергия да изтласкват навън 

„изтичащите“, ненужни натри-

еви йони. Днес, като знаем 

вече този удивителен факт, че 

химическият състав на цитоп-

лазмата е сравнително една-

къв при всички организми – 

животни, растения и бактерии, 

е логично да предположим, че 

и общият предшественик на 

всички клетъчни организми е 

имал същата цитоплазма. Спо-

ред съвременните представи 

този предшественик е трябва-

ло да има мембрани, пропуск-

ливи за малките молекули и 

йони, и съответно да се нами-

ра в равновесие с околната 

среда. Затова при съвместна-

та ни работа с Андрей Бичков, 

геохимик в Московския дър-

жавен университет, стигнахме 

до въпроса дали и сега на Зе-

мята има места с химически 

състав, подобен на цитоплаз-

мата? 

Оказа се, че в геотермални-

те зони, където от земята из-

лиза гореща пара, а не вода, 

съставът на кондензираните 

пари е сходен с този на цитоп-

лазмата.

Локвите, образувани от тази 

кондензирана пара, съдържат 

повече калий, отколкото на-

трий, както и по-големи кон-

центрации на йони на преход-

ни метали и фосфат. Искам да 

подчертая, че кондензираната 

пара не може да бъде гореща. 

Тя изстива бързо и е по-студе-

на от въздуха. Което е важно, 

тъй като най-първите, крехки 

организми не биха оцелели 

при високи температури.

Какво практическо прило-

жение, например за медицина-

та, може да има това? В този 

случай нашите проучвания из-

ясняват необходимостта от 

обмяна на йони през клетъчни-

те мембрани. С изучаването 

на свойствата и условията на 

съществуване на първите кле-

тъчни организми ние обясня-

ваме естеството на химиче-

ския състав на цитоплазмата. 

Въпросът с поддържането на 

този състав е също толкова 

важен за хората, колкото и за 

морските организми. Химиче-

ският състав на кръвта и лим-

фата е подобен на морската 

вода. Понеже клетките ни са 

заобиколени от кръв или 

лимфа, те изразходват една 

трета от достъпната им енер-

гия за изтласкване навън на 

натриевите йони и пропускане 

на калиевите. За всички е по-

лезно да знаем това, тъй като 

разбираме защо трябва да 

употребяваме по-малко сол и 

с какво са полезни плодовете 

и зеленчуците, богати на 

калий – по този начин се „об-

лекчават“ йонните помпи на 

нашите клетки. 

Според резултатите от ско-

рошни проучвания високата 

смъртност при децата в опре-

делени райони на Централна 

Африка е свързана не толкова 

с недостига на храна, а с ни-

ското ниво на цинк в почвата и 

съответно в оскъдната местна 

храна, така че хиляди животи 

могат да бъдат спасени само с 

даването на децата на евтини 

таблетки с цинк.

Какво са геотермалните зони?
 Източник на пара в геотермал-

ните зони е много горещият и 

богат на различни вещества 

разтвор на соли, който се обра-

зува от преминаването на за-

грятата от магмата геотермална 

течност през скалните пласто-

ве. При кипенето на този раз-

твор се отделят водна и парна 

фази, които избиват на различ-

ни места по повърхността. Во-

дната фаза съдържа хлорните 

йони, а в парната остават амо-

няка, сероводорода и въгле-

родния диоксид. Освен тях па-

рата е предпочитана среда са 

слабо разтворимите във вода 

органични молекули. Това яв-

ление на химично разделяне е 

било открито през 60-те години 

на Камчатка от съветския вул-

канолог Авериев. Мулкиджа-

нян и неговите колеги съавтори 

смятат, че калиевите йони пре-

минават предимно в парата. Та-

ка в нея се съдържа пълен ком-

плект от конструктора „направи 

си живот”. 
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СЪБЕСЕДНИК 
ВАЛЕРИЙ ГЕРГИЕВ

„Заключих се 
в себе си“
ТОЙ Е МУЗИКАНТ, МЕНИДЖЪР, 

ДИПЛОМАТ, ДОРИ ПОЛИТИК. ЗА НЕГО СЕ 

НОСЯТ ЛЕГЕНДИ...

Всички по света го смятат за 

необикновена личност, рядък 

феномен, който по универса-

лен начин съчетава в себе си 

таланта на музикант и мени-

джър, бизнесмен и мисионер, 

опитен дипломат и свръхчо-

век, който живее в свои собст-

вени параметри за време и 

пространство. Известно е, че 

Гергиев може да дирижира ча-

сове наред, за един ден да из-

несе няколко концерта в раз-

лични градове и държави, да 

изпълни симфонични и оперни 

партитури с водещи оркестри 

и изпълнители, да открива 

нови имена. Притежава мито-

логичен, многомерен характер 

и отдавна е възприеман като 

живия символ на Мариинския 

театър, неговия перпетуум-

мобиле.

Какъв по-добър подарък за ско-
рошната си 60-годишнина мо-
жехте да си пожелаете, ако не 
откриването на нов Мариински 
театър-2?
Това е нещо съвсем нормално. 

Русия построи нов театър, 

което е също толкова значимо 

събитие, колкото Олимпиада-

та в Сочи или Универсиадата 

в Казан.

У  нас проектите  от   този род  
могат да се преброят на пръсти,  
за разлика, да речем,  от Китай  
или  Япония...
Дори в Европа се наблюдава 

тенденция за съкращаване на 

бюджета за култура, което не 

е свързано единствено с кри-

зата. В редица страни полити-

ците усетиха, че подобни ре-

шения се приветстват от част 

от избирателите: операта и 

симфоничната музика са 

предпочитани от образовани и 

културни хора, които не са 

много в обществото. Докато 

останалите е достатъчно да ги 

позабавляваш с концерти на 

поп-звезди или бутилка бира и 

те ще гласуват за теб. Това е 

много опасна тенденция. На 

този фон появата на нов Ма-

риински театър-2 в Петербург 

има огромно значение.

Какви ще бъдат първите преми-
ери в Мариинка-2?
Ще ни гостува Алексей Рат-

мански и ще излъчим пряко 

„Пепеляшка“ на Прокофиев по 

негова хореография, ще бъде 

представен балет по музика 

на Шостакович. В програмата 

„Звезди на Белите нощи“ пла-

нираме да включим „Пръсте-

нът на нибелунга“ по случай 

200-годишнината на Вагнер. 

Ще има премиера на „Русалки“ 

на Даргомижски и „Левша“ на 

Родион Шчедрин. Също така 

мисля да повторим проекта 

„Тристан и Изолда“ с Бил 

Виола. Мариинка-2 ще работи 

до средата на август, тъй като 

привлякохме нови специали-

сти и те не могат да излязат 

веднага в отпуск. Така че 

всички желаещи ще успеят 

през лятото да посетят и гле-

дат спектаклите ни в новия те-

атър.

Всъщност набирате и нов ор-
кестър. Удовлетворява ли ви ни-
вото на музикантите?
Прослушахме вече няколко 

стотици кандидата и сред тях 

има доста обещаващи. Зада-

чата ни е да наберем профе-

сионалисти, макар че сега бих 

предпочел да взема един 

20-годишен валдхорнист и да 

го сложа редом до опитни му-

зиканти, за да се учи и развива 

в оркестрова среда. По този 

начин ми се иска да помогна на 

младите музиканти да имат 

интересна работа в Русия, а не 

да се вливат в редиците на Чи-

кагския или някой германски 

оркестър. Защо трябва да 

чакат реда си на резервната 

скамейка като на хокей? Защо 

трябва да се стремят нанякъ-

де си към НХЛ?

Но   спортът  събира  стадиони,  
стотици хиляди души публика.
И ние имаме публика – имам 

550 спектакъла годишно в Пе-

тербург. Посочете ми някой 

футболен клуб, който да изли-

за на терена поне 30 пъти? 

Имаме същата масова про-

дажба на билети, както и твър-

дата позиция, че младите 

трябва да получат шанс за ра-

бота в Русия, в един от най-до-

брите театри в света. Навре-

мето Святослав Рихтер е 

подкрепял младите таланти и 

това е световно приета прак-

тика. Аз самият посветих 

много от времето си на мла-

дежкия оркестър на Тихооке-

анския музикален фестивал, 

работил съм с младежки ор-

кестри в Япония, Китай, САЩ 

и Вербие (Швейцария).

Преди година оглавихте Амери-
канския Национален младежки 
оркестър (NYO-USA).
Да, и през юли вече започваме 

да репетиции. Нищо чудно 

това да бъде най-добрият мла-

дежки оркестър в света. Обра-

зованието в Америка е така 

организирано, че натам се сти-

чат корейци, китайци, руснаци, 

европейци и представители на 

страни без традиции в класи-

ческата музика като Йорда-

ния, Ливан, Египет, Сирия и т. 

н. Впрочем на прослушването 

за нашия оркестър се явиха 

музиканти от Япония, Италия, 

Германия, Беларус, Украйна, 

ДОСИЕ

Валерий Гергиев – диригент, 

художествен ръководител и ди-

ректор на Мариинския театър 

(за опера и балет – бел.пр.), 

главен диригент на Лондонския 

симфоничен оркестър и Амери-

канския национален младежки 

оркестър. Роден на 2 май 1953 

г. в Москва. Учи в Орджоникид-

зе (Владикавказ) и Ленинград. 

През 1977 г. е поканен в Ки-

ровския театър. От 1979 г. до 

2013 г. подготвя за сцената на 

Мариинския театър 150 преми-

ери. Изпълнява невероятен по 

обем репертоар. Обществен де-

ец, меценат.

ЗВАНИЕ: ДИРИГЕНТ

ВЪЗРАСТ: 60

ПРИЗВАНИЕ: МУЗИКАНТ

Естония и Казахстан. Работа-

та ми с младите музиканти в 

Русия може да бъде и по-ак-

тивна, ако можехме например 

да организираме неща като 

руски младежки колектив. Ев-

ропейският съюз създаде 

свой младежки оркестър и 

всички в Брюксел веднага 

подкрепиха идеята и уредиха 

финансирането. У нас, вместо 

да отпускат огромен бюджет 

за Световния фестивал на ор-

кестрите и посрещането в 

Москва на музикални състави 

от чужбина, които не влагат 

никакви средства за това, е 

по-разумно да развиваме 

собствените си оркестри, 

включително и младежките.

И веднага ме запитаха: 

вярно ли е, че Мариинският те-

атър прави дъмпинг на цените, 

когато гастролира? Отначало 

не разбрах за какво става 

дума, но после се оказа, че по-

неже сме сваляли цените, за-

това ни канят навсякъде. Каз-

вам им: не ги сваляме, дори 

влагаме от себе си стотици хи-

ляди долара, за да гостуваме 

на световните сцени като Кар-

неги хол, Виена, Единбург. Със 

собствени средства снимаме 

филми, записваме спектакли 

и дискове! Работим много и пе-

челим много. Ако искате вяр-

вайте, но сме представили 

всички опери на Прокофиев, и 

ги показахме на света, не за да 

правим дъмпинг, а за да попу-

ляризираме Прокофиев! Не за 

собствено удоволствие оста-

вяме семействата, родители-

те си, близките приятели, за 

да летим някъде. Случва се да 

имаме 20-часов полет, седиш 

на едно място цели 20 часа на 

отиване и още 20 на връщане.

Появата на Мариинка-2 ще про-
мени ли този режим на работа? 
Известно е,  че  вече  отказвате  
договори  с  Ла  Скала  и  Мет.
Да, ще прекарвам повече 

време в Петербург. Макар че 

имам само 70-80 участия го-

дишно. В близките 2-3 години 

ще намаля и участията си с 

Лондонския оркестър. Догово-

рът ми с Мюнхенския оркестър 

започва едва след 2 години и 

половина, така че няма да ми 

се наложи да съвместявам три 

оркестъра. В Ла Скала отме-

них спектакъла „Кучешко 

сърце“ на Раскатов, половина-

та постановки на „Макбет“, от-

казах се от „Княз Игор“ в Мет. 

Първият сезон на Мариинка-2 

изисква присъствието ми в Пе-

тербург. Все пак не отговарям 

за Ла Скала или Мет. Имам от-

говорност към Мариинския те-

атър. Бих могъл и да спра вече. 

Евгени Александрович Мра-

вински не е поставял спекта-

Фокин, не се интересуваш от 

изкуство и изобщо не разби-

раш за какво става дума, то 

изглеждаш като невежа, дори 

глуповат. За нас днес най-ва-

жното са образователните и 

просветителски програми. А 

това не е еднодневна акция – 

тази работа изисква национа-

лен мащаб. И не само аз тряб-

ва да работя за това, а всички 

ние.

Откъде имате това чувство за 
„световна“ отговорност?
Това е просто разбиране за 

случващото се. Когато бях на 

15 години, ми помагаха педаго-

зите, държавата, която ми 

даде образование. Първите си 

стъпки, както и последващи-

те, правих под ръководството 

на опитни майстори. И не мога 

да не ги спомена: Зарема Ан-

дреевна Лолаева, Анатолий 

Аркадиевич Брискин, Иля 

Александрович Мусин, Олга 

Евгениевна Волф, изключи-

телните си педагози по поли-

фония, по история на музиката 

– професорите от Ленинград-

ската консерватория. Не мога 

да пропусна Евгений Алексан-

дрович Мравински, от когото 

всички студенти се учехме от 

балкона на Ленинградската 

филхармония, слушайки него-

вите ненадминати концерти. 

Няма да забравя, че в Мариин-

ския театър попаднах по пока-

на на Юрий Хатуевич Темирка-

нов, докато в Москва тогава 

работиха Евгений Светланов и 

Кирил Кондрашин с най-силни-

те оркестри. Получавал съм 

подкрепата на Тихон Никола-

евич Хренников, Святослав 

Рихтер и Питер Устинов, Георг 

Шолти и Херберт фон Караян, 

който освен, че ми връчи на-

градата от конкурса, но ми 

даде възможност на 23 години 

да изляза с оркестъра на Бер-

линската филхармония. Много 

ценя приятелството си с Роди-

он Константинович Шчедрин. 

Имам много благополучна 

съдба. И вместо да избягам на 

Запад, аз буквално се заклю-

чих в недрата на Кировския 

театър. И това определи съд-

бата ми, защото в работата си 

с оркестъра, хора и солистите 

в нашия театър чувствах по-

стоянната подкрепа на колек-

тива и по-възрастните си коле-

ги.

Тогава ли ви избраха за  лидер?
Да, и на 34 години оглавих Ма-

риинския (Кировския) театър. 

Искам да изкажа огромната 

си благодарност на всички. В 

живота си срещнах много 

хора, които ме напътстваха и 

съветваха. И най-важният 

човек – моята майка, която 

направи всичко, за да не про-

пусна най-ценното в живота 

си поради момчешка глупост 

и лекомислие. Именно благо-

дарение на нея аз не се отка-

зах да изкачвам стълбата на 

познанието за чудесата на 

класическата музика. Нейна е 

решаващата роля за това, 

което съм сега. Както и баща 

ми – той си отиде млад, когато 

бях на 14 години, но инстинк-

тивно разбираше, че не тряб-

ва да ни пречи да се занима-

ваме с музика. А с музика се 

занимавахме всички – и аз, и 

сестрите ми...

Вие сам ли напътствате децата 
си?
Сега най-важното е да учат се-

риозно и усърдно. Надявам се 

да станат порядъчни, образо-

вани хора и да могат да въз-

приемат света в неговата кра-

сота и хармония.

Беседата води 
Ирина Муравьова

кли на сцената в Метрополи-

тен, но се оттегли като един от 

най-добрите диригенти на 

века.

Но може да спрете?
Ще кажа само, че ако бях 

спрял в най-трудните за мен и 

Мариинския театър години – 

края на 80-те и 90-те, щяхме да 

загубим целия колектив. Рабо-

тихме много и оттогава не мога 

да се спра, защото инстинк-

тивно, подсъзнателно усещам, 

че ако не работим активно, 

може да изгубим форма. И ако 

ми се иска да замина за месец-

месец и половина някъде на 

Малдивите, колективът няма 

да ме разбере. Наскоро по-

строихме нова зала, сега по-

строихме нов театър. Кога да 

почивам? Това е несериозно.

За почти 40-годишния си стаж 
в Мариинския театър настъпиха 
ли някакви генерални промени: 
в държавата, хората, театъра?
Да и то много. Затова днес 

всичките ни усилия са насоче-

ни към това децата и младе-

жта да не подминат нашите 

велики културни съкровища. 

Никой не се хвали с това, че е 

глух и сляп! И ако не знаеш кой 

е Прокофиев или Чайковски, 

не си видял великите поста-

новки на Федоровски, Петипа, 
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Тусовка

ОТКРИТ УРОК

Т
ази дума всички са я 

чували, и всички по-

някога я произнасят. 

Научните речници 

често я съпровождат с бе-

ОТГОВОРИ

По хоризонтала:  Рогалик | Насос | Варенье | Капа | Локаут | Харакири | Нега | Куш | Арбитр | Латыш | Птица | Маразм | 
Божество | Скипидар | Ночь | Реле | Толк | Торс | Оаху | Рейн.
По вертикала: Холливел | Коринтианс | Шабли | Вализа | Петров | Паж | Генералитет | Арктур | Намек | Тире | 
Кастелянша | Мортенсен | Берман | Амати | Топор | Мать.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня  Солянка – зеле с няколко вида месо 

по 50 г, бъбреци 60 г, стар лук 

и кисели краставички по 100 г, 

черни маслини 50 г, зелени мас-

лини и каперси по 20 г, домате-

но пюре 40 г, краве масло 25 г, 

лимон 20 г, сметана 50 г, пипер, 

дафинов лист, сол на вкус, маг-

даноз.

Начин на приготвяне:
От костите са сварява бульон. 

Бъбреците се варят отделно. 

Ситно нарязаният лук се запърж-

ва в маслото до златисто, след 

което се добавя доматеното пю-

ре и се пържи още няколко ми-

нути. Краставичките се обелват 

и нарязват на ромбове. Варено-

то месо и бъбреците се наряз-

ват на тънко. По същия начин се 

нарязват беконът и кренвирши-

те.  В тенджера се изсипват мес-

ните продукти, запърженият лук 

с доматеното пюре, краставич-

ките, маслините, каперсите, сол-

та, подправките, излива се пре-

цеденият бульон и се оставя да 

кипне. Вари се на слаб огън в 

продължение на 10–15 минути. 

Сервира се с резен лимон, черни 

маслини и поръсен магданоз. От-

делно се сервира сметаната.
Готвач Юс

Произходът на солянката е 

забулен в тайна. Някои исто-

рици смятат, че преди ястие-

то се е казвало «селянка», 

тоест селска манджа, а 

други, че думата идва от „со-

лено“...

Ще са ни нужни:                     
Телешки кокали 300 г, телеш-

ко месо, бекон и кренвирши 

1 2

3 4

компании, а „тусоваться” („ку-

понясвам”) означаваше „мотая 

се, шляя се безцелно, общувам 

на някаква територия”. Купо-

нясването се свързваше с жи-

вота на бохемите, на хипитата 

и на различни полукриминал-

ни формации. Но от един мо-

мент с думата тусовка започ-

наха да наричат всичко наред 

– събранията, съвещанията, 

фирмените тържества, бало-

вете, тържествените обеди и 

вечери, презентациите, науч-

ните симпозиуми…

Освен това прилагателното 

„тусовочный” придоби значе-

нието „светски”, а глаголът 

„тусоваться” започна да озна-

чава „водя активен публичен 

живот”. Оказа се ,че всички си 

имат своя купон: клошарите – 

свой, кинозвездите – свой, 

даже държавните глави – и те 

си имат свой собствен купон!

Излиза, че с думата тусовка 

– купон започнаха да назова-

ват всяко по-значително об-

ществено събитие, всякакви 

професионално-корпоратив-

ни или неформални общности. 

И всички ние, независимо от 

възрастта си и общественото 

си положение, понякога сме 

лежката „много често употре-

бявана”. А пък тази дума иначе 

си  е доста невзрачна, не е от 

благородно потекло, има жар-

гонен произход… Както пра-

вилно отбелязва Владимир Но-

виков, автор на Речника на 

модните думи, за много кра-

тък период тази дума се пре-

върна в своеобразен речеви 

олигарх, който придоби много 

значения. За да не ви измъч-

вам повече, ще ви кажа – това 

е думата „тусовка” – на бъл-

гарски – „купон”.

Отначало „тусовка” (или 

„купон”) наричаха младежките 

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА
Жена мужу:

– Бросай курить! Знаешь, что 

мы могли бы купить на те де-

ньги, что у тебя уходят на си-

гареты?

– Знаю. Тебе – шубу, мне – ни-

чего.

– Я не ищу мужчину с деньга-

ми, я ищу мужчину, который 

понимал бы мою душу.

– А если конкретнее?

– Ну чистил бы картошку и 

мыл посуду...

На передаче «Самый умный» 

на вопрос «Морковка, лук, 

картошка, «Лексус». Что лиш-

нее?» пятиклассник ответил:

– Морковка, лук, картошка.

Фонограмма Филиппа Кирко-

рова задумалась о сольной 

карьере.

Избрани стихове 
от руски поети

Ни много, ни мало,

ни мало, ни много

река пролегала,

и даже дорога.

Всему удивлялся,

чему не учился.

А снег появлялся,

и дождь доносился.

Мурлыкали музы.

Болели порезы.

Росли карапузы

внутри диатеза.

Под тяжестью пыли

посёлки старели,

и происходили

большие деревья.

Мужчины полнели.

Подруги ветшали.

Ребёнка хотели,

и все оплошали.

Варилось варенье.

Еда прорастала.

Мы были всё время,

потом нас не стало.

И ангел присяжный

с лицом мародёра

пришёл за бумажной

душою фразёра.

Неправдоподобно,

к тому же нечестно,

но небу — удобно,

а чуду — чудесно.

Виталий Колпиди е поет от 

Урал. Роден е на 18 май 1957 

година в Челябинск. Първо-

курсник, на седемнадесетго-

дишна възраст той е изгонен 

от института «като идеологи-

чески незрял», работил е като 

товарач, огняр. Живял е в 

Перм (около 15 години), после 

в Свердловск, а от 1990 годи-

на отново в Челябинск. Носи-

тел е на всякакви награди.

ВИТАЛИЙ КАЛПИДИ

Виталий Калпиди

***
Последний свой вечер беспечно

Создатель кружил по земле,

Он даже не выдумал плечи

и узкую бровь стрекозе.

Он так поспешил прекратиться,

что, всё перепутав, на ель

наклеил густые ресницы

от птицы, по имени шмель... 

Хомяк, надуваясь щекою,

качался, как старый мулла,

да дятел долбился башкою

в пустую молитву дупла.

Свистел нарисованный ветер

внутри пластилиновых скал

за то, что на свете, на свете

Бог был, а потом перестал.

принудени да използваме 

тази дума. Владимир Новиков 

привежда следния пример: 

как да се нарекат онези меро-

приятия, които литературни-

те списания провеждат по 

повод на своите юбилеи или 

във връзка с тържественото 

връчване на ежегодните ли-

тературни награди на техните 

автори? Сами виждате колко 

много думи, които могат да 

бъдат сведени само до тусов-

ка на дебелото списание.

Красиво ли е казано? Едва 

ли. И въпреки това трудно мо-

жете да го замените с нещо. 

Думата „тусовка” се превърна 

в общоприета и универсална 

дума. Нещо повече – аз се из-

ненадах, когато видях думите 

„тусоваться” и „тусовка” в най-

новото издание на Тълковния 

речник на руския език!

Впрочем, има и версия за 

произхода на тази жаргонна 

някога дума. Може би думата 

тусовка води началото си от 

френското tous, тоест „всички“ 

(например, tous sont venus - 

всички дойдоха).

Така че и произходът на ду-

мата си е съвсем благороден, 

това е!
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ЛАРИСА ИОНОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

На гости ни е народният артист 

на Русия, народният учител, 

създателят и ръководителят на 

Театъра на котките, носителя на 

Златната корона, клоунът Юрий 

Куклачов.

Котката е загадъчно същество 
Да се запознаем Ръководителят на Театъра на котките Юрий Куклачов разкрива тайните на своето изкуство

Смята се, че котките не се поддават на дресировка, но само не казвайте това на актьорите от театъра на Юрий Куклачов

Народният артист на Русия Юрий Куклачов

Котката повече от 10 хиляди 

години живее с човека и при 

това си остава най-загадъчно-

то същество. Никой преди Кук-

лачов не е работил с котки и се 

счита, че е невъзможно да ги 

накараш да изпълняват цирко-

ви номера. А неговата поява 

като дресьор на неподлежащи 

на дресировка животни пре-

дизвика сензация. Нима той 

успя да разгадае тайните им?

За дресурата
Цялата система на общуване с 

котките се състои в това да 

можете да ги наблюдавате и 

да откриете техните способно-

сти, които да развиете и от 

това да сътворите и отделния 

номер, и цялото шоу. Знаете ли 

колко изражения има лицето 

на котката? 34! Имах една кот-

ка-инат на име Стрелка. Вед-

нъж тя влезе в тенджерата. Аз 

я сгълчах и я извадих оттам. И 

тя отново влезе и ме погледна 

с негодуващи очи. Е, точно 

като в баснята на Крилов, 

„Котка и готвач“. И изведнъж 

ме осени мисълта, че това, 

което сега стори Стрелка, 

може да бъде показано в 

цирка. Онзи ден разкрих най-

голямата тайна – как да се ра-

боти с котки. Не ги учи на 

разни трикове, а ги наблюда-

вай, разбери особеностите на 

характера им, а после насърчи 

това, което котката особено 

харесва. Мислете, търсете, ра-

ботете и не се отказвайте.

Веднъж на мен ми се отдаде 

(да дресирам котки – бел.пр.) 

за три месеца. Представете 

си, отивахме с театъра във Ве-

ликобритания, а нашите котки 

не ги пуснаха на границата. 

Какво да правя? Договорът е 

подписан! Неволята учи. „Да си 

хванем котки!“ – предложих 

аз. И ето че си уловихме котки 

по улиците на Лондон, 18 броя. 

И аз с тях след три месеца на-

правих театър. Не, не ни дава-

ха домашни котки, дори в при-

ютите за животни махаха с 

ръка, когато научаваха, че са 

ни нужни животни за цирка. 

Там е много силно „зеленото“ 

следния етаж на галерия 

„Кет“, кръстена в чест на дъ-

щеря ми, живеят 200 котки. 

Това е единственият музей на 

котката в света, където жи-

вотните свободно се разхож-

дат, полягат на възглавнички-

те, с тях можете да общувате. 

Музеят разполага със зала на 

японски котки със съответния 

антураж, руски, американски. 

Тук всеки, независимо от въз-

растта, изпитва удоволствие, 

взема уроци по възпитание на 

котки.

Ние направихме невероятна 

художествена галерия, изла-

гайки картини на слепи деца. 

Болно от церебрална парали-

за момиченце избродира кар-

тинка на котка, аз бях шоки-

ран от тази работа.

За училищата по доброта
Създаването на училище по 

доброта днес е много необхо-

димо. Смисълът е в това, учи-

лищата и детските градини 

във всеки град на Русия да се 

обединят около една и съща 

насока – да вършат добри 

дела.

В Ростов например прове-

дохме фестивал. В Муром е 

разработена цялата програма 

– за децата от първи до чет-

върти клас въведоха по 36 

урока за добротата. Убеден 

съм, че не може някой да ти за-

повяда да бъдеш добър, така 

че тази инициатива може да 

дойде само отдолу, от самите 

учители. 

Реформите в областта на 

образованието – нека и те да 

вървят. Но най-важното, което 

трябва да се съхрани, е педа-

гогическата топлина и чувст-

вителност. Ако развитието на 

духовността у детето изостане 

за сметка на неговата грамот-

ност, то от него ще стане само 

един ренегат, който няма да 

мисли за нищо друго, освен за 

печелене на пари. Oт това, 

колко любов можем да дадем 

на децата си, колко от сърцето 

си, за да се възпитат добри и 

отзивчиви хора, зависи бъде-

щето на страната ни. Децата 

се раждат отзивчиви. И те 

трябва да се научат да говорят 

със сърцето си, да могат сами 

да се чуват.

движение в защита на живот-

ните. Не зная защо се смята, 

че опитомяването задължи-

телно включва насилие над 

животните. А ако се опитате 

да ударите или просто да оби-

дите котка – тя ще ви издере 

до кръв! 

За Театъра на котките
Нашият театър открива врати 

след основен ремонт – това е 

един чудесен подарък за мен 

и за децата от цялата страна. 

Следяхме този ремонт и бро-

яхме всяка копейка, със скан-

дали и викове, без да позво-

лим нито една рубла да иде 

настрана. И накрая построих-

ме истински кристален замък 

за котките. Планински крис-

тал, шестметрови витражи, 

които не се срещат никъде 

другаде по света, мозайка, 

магическа светлина, 3D, мра-

мор наоколо. Красиво, но 

също така и практично: към 

мрамора не залепва и една 

власинка от котките, та дори 

и хора с алергии могат да по-

сещават нашия театър, без да 

се опасяват от това. На по-
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Най-силната политика

Папа Франциск определи парите като идола на нашето време

Римският папа осъди култа
към парите и нарече световната
финансова система тиранин за
бедните. “Ние всички се оказах-
ме въвлечени в обществото на
потреблението. Човек загуби
своята ценност, своето предназ-
начение. Хората възприемат
себе си като стока, която трябва
да презентират, а себеподобни-
те - като вещи, от които могат да
се възползват, а след това да
изхвърлят”.

Главата на римокатолическа-
та църква сподели мисли за фи-
нансовата криза, култа към па-
рите и нравственото израждане
на човечеството пред чуждите
посланици, акредитирани във
Ватикана на 20 май т.г. Папа
Франциск отбеляза, че в съвре-
менния свят човекът служи на
парите, а не те на него. “Както
не може едновременно да слу-
жиш и на Бога, и на дявола, така
е невъзможно да бъдеш жив
човек и да се кланяш на мамона
(на материалните блага - б.а.).

В своето обръщение понти-
фикът отбелязва също, че хора-
та вече са престанали да се
радват на живота, те живеят под
постоянен страх от обедняване,
тревожат се за работата си, за
това, че няма да има какво да
ядат и с какво да се обличат.
Навсякъде цари отчаяние и уни-

Георги ВАЦОВ

ката среда в глобален мащаб
още дълги години ще оказва
силно негативно влияние върху
възможността за растеж на
брутния вътрешен продукт на
България. Страната няма да
може да увеличава бюджетния
си дефицит и да превишава пла-
нираните и съгласувани с ЕК
държавни разходи. Ето какво
казва в тази връзка министърът
на външните работи на Люксем-
бург, дългогодишният ръководи-
тел на Еврогрупата Жан-Клод
Юнкер: “Ние не можем да се бо-
рим с бюджетния дефицит и да
повишаваме държавните разхо-
ди. Ние не можем да се борим с
високия държавен дълг, като
взимаме нови кредити. Ако
продължаваме тази практика, то
Европа я чака социална рево-
люция...”

Да, това са правилата в пери-
од на криза. Размерът на
външния дълг на България поз-
волява да се заемат средства на
международните финансови па-
зари, но има ли гаранции, че вла-
гането на тези пари ще стимули-
ра производството и ще доведе
до ръст на брутния вътрешен
продукт? Нужни са пазари, но
извън ЕС за нашите стоки мита-
та са високи и произведеното в
България става неконкурентно
на външните пазари, в т.ч. араб-
ските и тези на страните от бив-
шия Съветски съюз. ЕС бе създа-
ден като обединение на държа-
ви с три типа икономика. Първа-
та - “северната”, се характеризи-
ра с износа на продукция с най-
висока степен на добавена стой-
ност. Втората - “южната”, се ха-
рактеризира с износа на храни-
телни продукти и високи доходи
от туризма. Третата - “хранени-
ците”, е ориентирана към полу-
чаването на дотации и помощи
от Евросъюза и износ  на работ-
на ръка в целия ЕС. Този трети
модел е характерен и за страни-
те от Източна Европа, в които
след разпада на Съвета за ико-
номическа взаимопомощ, с “по-
мощта” на Запада, бе унищоже-
на индустрията и селското сто-
панство и които не успяха в тази
ситуация за изминалите години

самостоятелно  да осигурят нор-
мален стандарт на живот за сво-
ите  народи. Поради тази причи-
на ръководството на ЕЦБ призо-
вава европейските политици
още следващата година да
довършат схемата за единен и
централизиран контрол върху
банковата система на еврозона-
та, във връзка с което се налага

и на цяла Европа. Интересното
е, че

отстрани погледнато,
всичко е много
демократично

- законодателният орган на
провинилата се страна сам на-
лага крутите мерки и рестрик-

ние: бедните възприемат своето
финансово положение като лич-
на несправедливост, считат себе
си за неудачни и недостойни
хора. Или започват да обвиняват
по-богатите от тях, което води до
ръст на престъпността и озлобе-
ност между съотечествениците
един към друг. “Любовта трябва
да управлява света, а не парите”
- смята Франциск.

Римският папа подчертава, че
държавната власт трябва да слу-
жи на хората: преди всичко да
защитава слабите, да помага на
бедните, да възпитава талантли-
ви и духовно извисени съотече-
ственици. “В угода на собствено-
то си тщеславие и лична изгода
политиците жертват хората си! А
трябва смирено да служат на
правото дело! Това е и истинско-
то предназначение на всеки
държавен ръководител”, смята
папата.

Ако приемем, и то с основа-
ние, че това е обновената хрис-
тиянска религия, пред която
всички трябва да сведем глава и
за успеха на която неуморно да
се трудим, то безусловно през
призмата на тази безпримерна
нравственност спокойно можем
да дадем обективна оценка на
това, което

БСП като
мандатоносител

на новото правителство би мог-
ла да направи за доброто на
хората.

Ръководството на партията
трябва да има мъжеството и да
заяви високо и отговорно, че ако
в предизборния период бяха
приети обещания за реализация
на програмното положение “да
се развива активна социална
държава по европейските моде-
ли, съобразно българските ус-
ловия като път към осъществя-
ване на основополагащите цен-
ности на демократическия соци-
ализъм” (Програма на БСП,
приета на 48 конгрес, май 2012
година), то днес този глобален
ангажимент, поет пред българ-
ските избиратели, не може лес-
но да бъде изпълнен. И не само
защото изборният резултат на
Коалиция на България не поз-
воли да се сформира самостоя-
телен кабинет, но главно пора-
ди факта, че макроикономичес-

участват в съживяването на ико-
номиката. Това решение би тряб-
вало да накара хората да инвес-
тират свободните си средства, но
в същото време показва и стре-
межа на европейските финанси-
сти максимално да търсят ефекта
от намаляване на дълговото бре-
ме, блокирало икономиката на
общността. Българските управ-
ленци ще трябва да се съобразят
с отложеното действие и на този
икономически фактор!

Ако всичко казано дотук, в
един или друг смисъл носи обек-
тивен характер и се лимитира от
действието или бездействието на
външни фактори, то има едно
обстоятелство, което в най-голя-
ма степен ще се окаже решава-
що за успеха на управлението на
правителството, избрано  с ман-
дата на БСП. В годините на пре-
хода българското общество си
изгради елит, който се характе-
ризира с неистовата си любов към
властта и парите, със стремежа
си да черпи силата си, самочув-
ствието си, жизнеността си от усе-
щането, че ги притежава! Този
елит действа като едно цяло. За-
това след 23 години трансформа-
ция на социализма в капита-
лизъм родината ни е най-бедна-
та, най-болната и най-унилата
страна в Европейския съюз!
И когато се появи човек или гру-

па от хора, които искренно жела-
ят добро, честно са готови да  слу-
жат на народа си, имат кауза и
са готови да се жертват за нея,
срещу тях се изправя елитът! И
започва битка! И ако честните
хора допуснат елитът да ги
съблазни и да ги откъсне  от
народа, то те са загубени. Елитът
води свои, вътрешни битки - на
унищожение! Съставната му част,
номенклатурата, независимо коя
партия управлява, не допуска из-
тичане на средства към народа,
защото те са техните средства
във вид на подкупи, проценти за
спечелени обществени поръчки,
подаръци, задгранични и екзо-
тични пътувания, огромни къщи,
коли и яхти, бавачки, гувернант-
ки, компаньонки и престижни
чужди вузове за децата им...

Успехът
на правителството

минава през
битката с елита

Но тъй като икономическият
спад продължава, то конфликтът
ще се ожесточава! Преоблада-
ващата част от елита ще се про-
тивопоставя с всички средства
на всякакви изменения, които
влошават тяхното материално
положение, ще противодейства
на мерки, които пречат да се
краде, и най-важното - ще се
бори с   промените, които поста-
вят под съмнение тяхната без-
наказаност. Днес, когато иконо-
мическата криза продължава да
се ускорява, вариантът с въвли-
чането на народа в този кон-
фликт е неизбежен!

И да не забравяме! Общата
глобална задлъжнялост в света
е равна на 223,3 трилиона дола-
ра. В същото време обемът на
световния брутен вътрешен про-
дукт е равен на 70 трилиона
долара! Глобалното капиталис-
тическо стопанство е във факти-
ческа, перманентна неплатежо-
способност - “количественото
смекчаване” само отлага, но не
спасява от ударите на 12-ия час,
когато световната икономика от
ухажвана и желана принцеса ще
се превърне в “пепеляшка”.

Остават ни духът и вярата!

да бъде направена пълна де-
тайлна проверка на европейски-
те банки по отношение качест-
вото на техните активи. До 2020
г. България ще може да разчита
единствено на средствата, пла-
нирани и утвърдени в бюджета
на ЕС за този период, и в ни-
какъв случай няма основание да
се надява, че ще получи средст-
ва за деиндустриализация на
икономиката си за следващия
10-годишен период!

Действията на ЕЦБ, Еврогру-
пата и МВФ при разрешаването
на финансовата криза в Кипър
показаха нагледно докъде може
да се стигне, когато не се спаз-
ват правилата. Конфискационни-
те мерки, естествено, не са пред-
видени в правилата за поведе-
ние в т.нар. свободна пазарна
икономика. Но когато решение-
то е взето от европейските вла-
сти, то се пристъпва към социа-
листически методи на управле-
ние на финансовата система на
дадена страна, а ако се наложи

ции! Така че българското прави-
телство няма кой знае какви
възможности за избор на реше-
ния, още повече при условията
на паричен съвет. Инвестиции от
офшорни зони, както бе досега,
повече в България едва ли ще
влязат! Този факт също ще ока-
же влияние върху  изпълнението
на предизборните обещания на
БСП и нормалната работа на
правителството.

Според агенция Ройтерс “в
средата на май група законода-
тели от ЕС гласува за приемане
на проект на закон, по силата на
който се определят правила за
обявяването в несъстоятелност на
банки: от началото на 2016 г.
всички влогове над 100 000 евро
ще бъдат аналогично преофор-
мени в акции и облигации”. Това
означава, че европейските зако-
нодатели считат, че средствата
по депозитите, въпреки символич-
ните лихви, продължават да слу-
жат като гаранция на хората сре-
щу бъдещи тежки времена и не

е честната политикае честната политикае честната политикае честната политикае честната политика
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ЧИТАТЕЛЯТ
ПРЕДИ ВСИЧКО

В
Воден от тази габровска

мъдрост, ще си позволя да дам на
министър-председателя Пламен
Орешарски три габровски съвета.

От мой колега научих фразата,
че “За каквото и да се говори, все
ще стане въпрос за пари”. Тя е
валидна с пълна сила и за госпо-
дин Орешарски. Днес болниците
чакат пари да си разплатят дълго-
вете; учителите и полицаите чакат
да им се повишат заплатите; арми-
ята чака пари да си купи изтреби-
тел; спортистите чакат пари да се
готвят за състезания; пенсионери-
те чакат индексации по швейцар-
ското правило и т.н.

Първи габровски съвет: парите
най-напред се печелят, а после се
харчат. Оттук следва, че българ-
ското правителство първо трябва
да пълни държавната хазна, а по-

Три габровски съвета
към премиера Орешарски
Българска народна поговорка казва: ако нямаш пари,
иди в Габрово да се научиш как се печелят, ако пък имаш -
пак иди там, да се научиш как да ги харчиш

сле да харчи. По време на предиз-
борната кампания господин Оре-
шарски каза, че парите ги има в
България, трябва само да се събе-
рат - данъци, мита и такси; да се
извадят на светло парите от сива-
та икономика.

Втори габровски съвет: да не се
дават два лева там, където може
да се мине с един лев. Смисълът
на казаното е да се харчат разум-
но и пестеливо народните пари.
Ще посоча само един пример на
неразумно харчене. Председате-
лят на Върховния касационен съд
Лазар Груев съобщи, че за 2012 г.
използването на СРС в страната е
шест пъти по-голямо, отколкото в
САЩ. У нас са издадени 12 177
разрешения за използването им, а
в САЩ - 2370. Ако и в България
СРС бяха използвани така разум-

но, както в САЩ, разходите ни
щяха да бъдат шест пъти по-малко.
А сега сме хвърлили на вятъра на-
родните пари.

Трети габровски съвет: прости-
рай си краката според дължината
на чергата, т.е. да не се вземат
повече заеми. Доколкото ми е из-
вестно, тази година правителство-
то на ГЕРБ взе заем от около 800
млн. лв., за да се разплати със зе-
меделските производители. През
август той трябва да се връща, а
откъде пари? Лесно се харчат чуж-
ди пари, но трудно се връщат!

Това са моите съвети към ми-
нистър-председателя на България
г-н Пламен Орешарски, първо па-
рите се печелят и тогава се харчат
разумно и пестеливо.

Ангел АНГЕЛОВ, Габрово

Вместо да създава глобално благоденствие, нов
световен ред и устойчиво развитие, съвременният
капитализъм създава глобална бедност, социален
хаос и икономическа разруха. С други думи, безумно
огромният просперитет на световната финансова оли-
гархия, базирана върху малките местни компрадор-
ски олигархии и унищожението на конкурентните
местни производства и интелектуални иновационни
елити, все по-силно потиска и забавя общочовешкото
социално-икономическо развитие. Поради това по
света се натрупва критична маса от нерешими при
сегашната капиталистическа система икономически,
социални и екологични проблеми.

Ако в близкото бъдеще днешният капитализъм не
иска да се стигне до нова, този път световна, Октом-
врийска революция (движенията от вида “Окупирай
Уолстрийт”, “Уикилийкс”, “Грийнпийс”, южноевропей-
ските протести и др. са само невинното й начало), то
ще му се наложи да реализира нова безкористна
икономическа и финансова помощ, или нов световен
“План Маршал”, който да ликвидира огромната дис-
пропорция между световните пари и стоки (според
различни автори 5 към 15 пъти повече от световния
брутен продукт), едновременно решавайки глобални-
те социални, икономически и екологични проблеми.

инж. Борислав НИКОЛОВ, София

Властта е самоцел и удовол-
ствие само за простия човек.
Защото простият човек е винаги
по-самоуверен, по-нахален и
брутален, той е груб и безскру-
пулен. Той не обича умните, ин-
телигентните, скромните, честни-
те, непокорните, талантливите.

Простият началник, пък бил
той и министър, обича да дава
бонуси, премии, да облагоде-
телства подчинените дори в ус-
ловия на конфликт на интереси.
Той съзнава, че кариерата му
зависи и от тях. Понеже не може

ви да работят, стига да
бъдат приети от работо-
дателите, именно такива,
каквито са.

На среща в Бургас
разговаряхме за посред-
ниците към Бюрата по
труда, които трябва да
имат нагласата и отго-
ворността да изпълняват
своите ангажименти, като
търсят връзката между
работодателите и хората
с увреждания, но все още
има какво да се постигне
в това отношение.

Една жена от присъ-
стващите сподели, че
чужденците по-лесно
назначават хора с увреж-
дания на работа, откол-
кото българите. Тя раз-
каза, че в предишната си
фирма - собственост на
азербайджанци, която е
наброявала 15 души пер-
сонал, са имали двама
души с увреждания -

Акцент Невежеството и простотията раждат лакомия

Хората с увреждания искат промяна
счетоводител и юрист.
Излиза, че българските
работодатели не се до-
веряват на хора с увреж-
дания, защото много че-

да ги убеждава, да ги респекти-
ра с познания по материята, да
ги квалифицира, той си служи с
поощрения за сметка на държа-
вата, за сметка на гражданите.

В резултат - катастрофа. Ние
бяхме ограбени като държава,
като нация, като народ. Течове
от бюджета колкото искаш. Ето
примери: бонуси в Агенцията по
вписванията, в НОИ; в Министер-
ството на правосъдието, в НАП,
в Министерството на финансите.

Има Закон за ограничаване
административния контрол и ад-

министративното регулиране на
стопанската дейност (ЗОА-
КАРСД). На този закон съдържа-
нието противоречи на заглави-
ето. На него се позовават реди-
ца ПМС-та за такси и тарифи на
разрешителни. Това са такси и
тарифи за умъртвяване на биз-
неса и пак за облагодетелства-
не на чиновника. Тенденцията е
само една - да не се допуснат
приходи в бюджета от евенту-
ално ново производство, а да се
облагодетелства чиновникът.
Такси за разрешителни събират

МЗ, МФ, МВР, МРРБ, МОСВ,
МТСП, МОМН.

Ако поискаш от НСИ удосто-
верение за статистически дан-
ни, които сам си им предоста-
вил служебно - такса! За да ти
разгледат заявлението в Мини-
стерството на земеделието, ако
искаш да произвеждаш препа-
рат за растителна защита - так-
са. Всяка частна инициатива
трябва да се умъртви още в за-
родиш. Не е възможно да се
смогне, когато тези, които
пълнят държавната хазна, са по-

малко от тези, които я източват.
Всички повдигнати въпроси

бяха от компетенцията на един
министър, този, който ни оси-
гури стабилна криза, вицето,
любимецът на експремиера,
кадровикът. Той не донесе
нищо положително от САЩ, а
имаше какво. Такива са му
възможностите. Той провежда-
ше антидържавна, антибългар-
ска политика, но с чий подпис?

Д-р инж. хим. Петър
ТРОХАРОВ, София

На страниците на в. ДУМА се
появи отново името на писателя
Стоян Бойчев (в брой 124 от 1 юни
“Закъснели авлиги”, бел.ред.). Иска
ми се чрез вас да му спомена, че
поп Пеньо от с. Войнежа е жив и
здрав и за разлика от новите мла-
ди свещеници той е все така знаещ
и мъдър и говори на църковносла-
вянски, а не мърмори на български.

А иначе по Прохода на Републи-

Послание

ката всичко замря. На Мишеморков
хан всичко е в разруха. Гората, поса-
дена през 50-те години на миналия
век, вече я няма. Имало било, спо-
ред злите езици, някаква болест по
бора. А рекичката почти пресъхна.
През 80-те години там съм орал,
жънал, косил. Сега всичко е приро-
досъобразно. Зелено! Радва окото.
Само дето по онова време старците,
лека им пръст - ловяха дори и раци.

А сега няма даже и жаби.
Искам чрез в. ДУМА да поже-

лая на Орешарски стойкость! Ви-
наги съм го смятал за редовен
човек и мъдър държавник. Чело-
век размерный!

Пожелавам добри думи на Ве-
лиана Христова и на целия ви ко-
лектив!

Трифон ДЕЧКОВ, Дебелец

сто нямат представа как-
во могат.

Много се възлага на
държавните институции,
но се оказва, че не вина-

ги може да се разчита на
тях, особено що се отна-
ся до пазара на труда.

Галина ГОРАНОВА

Съвременност

Нужен е нов
„План Маршал” ТТТТТ

е искат да кажат
на обществото, че
са като всички ос-
танали и са гото-
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Снимка Мариета ТОМОВА

Предайте добра думаПредайте добра думаПредайте добра думаПредайте добра думаПредайте добра дума
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Мисия Брюксел

глежда има някаква културна
бариера, която пречи да дой-
дат чак дотук. Но в Брюксел
мнозина наблюдават с растящ
интерес протестите на турско-
то гражданско общество сре-
щу режима на Ердоган и га-
даят докъде тези събития мо-
гат да доведат. Не са малко
тези, които правят паралел с

Георги ГОТЕВ

С лава богу, модата на
турските сериали не е
достигнала до белгий-
ските телевизии. Из-

Арабската пролет, която беше истински резил за ЕС
и за най-влиятелните страни членки, защото изведнъж
се оказа, че големите “приятели” като тунизийския Бен
Али или египетския Мубарак били диктатори. И сега
има теоретична опасност да се окаже, че Реджеп
Тайип Еродган, важният съюзник, е ислямист и дикта-
тор. Но докато е на власт, той остава съюзник.

Колегата ми Веселин Желев от вестник “Труд”, с
когото всеки ден търкаме седалките на пресцентъра
на Еврокомисията, написа добър коментар, в който
сравни Ердоган с Бойко Борисов. Основното в тезата
му е, че в нашия регион Западът си затваря очите за
моралните и демократически атестати на лидерите,
успяли да излъжат народа в подобието на избори,
които провеждаме. “За Ориента стават”, казва за тях
добрият стар Запад.

И други добри сравнения прави Весо, като това, че
протестите и у нас, и в Турция избухнаха не заради
липсата на демокрация, а за “битови” поводи - у нас
за сметките за ток, в Турция заради застрояването на
парк. Все пак ми се струва, че у нас народът излезе
на улицата, защото му бръкнаха в джоба, докато в
Турция протестът не беше първосигнален.

Ще добавя две допълнителни прилики. Както в
България, така и в Турция протестите не подобриха
позициите на основната опозиционна сила - у нас
БСП, а при комшиите Турската Републиканска Партия
на Кемал Кълъчдароглу, която нарича себе си ляво-
центистка и има асоцииран статут към ПЕС. Причините
със сигурност са различни, но фактът ми се струва
неоспорим. И залужаващ отделен анализ.

Впрочем Кълъчдароглу неотдавна направи гаф,
като сравни Ердоган с Башар Асад, което предизвика
остра реакция от лидера на социалистите в Европар-
ламента Ханес Свобода. Случката беше експлоатира-
на максимално от пропагандата на Ердоган, която
удари основния си политически противник.

Другата прилика е, че и в двете държави ГЕРБ на
Борисов и АКП на Ердоган изграждат своята електо-
рална база сред -  как да се изразя - по-простата част
от населението. Това е видимо дори и в Брюксел,
където сред тези, които подкрепят Ердоган и наричат
протестиращите “ционистки агенти”, са членове на
персонала, който чисти помещенията, в които работя.
Не искам да обиждам ничии религиозни чувства, но
жените на турските чистачи, които познавам, ходят
забулени. Имам много турски приятели, мъже и жени,
големи интелектуалци, които много държат да изглеж-
дат като западняци.

Мозъкът на човека представлява средно 80% вода.
Но съдейки по изявленията на Борисов, особено след
като е в опозиция, той очевидно търси опора сред тези
с водно съдържание над средното. Дано не съм прав,
но си мисля, че в нашия географски район те са устой-
чиви мнозинства.

Но нямам предвид само рeгиона, в който се е ши-
рила Османската империя. Лумпенизацията е особено
видима в Италия, която теоретично се води част от
Запада. Неслучайно Берлускони продължава да е на
власт, макар и в сянка, вместо да се намира в затвора,
където му е мястото. Самият той беше архитект на
масовото затъпяване чрез медийната си империя и чрез
контрола, който установи върху държавната телевизия.
Повечето италиански сапунки по нищо не се отличават
от турските. Жал ми е и за гърците, където под натиск
на Тройката ще закриват държавните медии.

Самата Тройка, състояща се от представители на
Комисията, Международния валутен фонд и Европей-
ската централна банка, се превръща в антидемокра-
тичен символ, защото никой не я контролира. Идват
трима чиновници в дадена държава, вчера Гърция,
днес Кипър, утре би могла да бъде Словения. И пра-
вят, каквото си искат. В един таен доклад, изтекъл
преди седмица в медиите, МВФ си призна грешките в
Гърция, а именно, че мерките за затягане на коланите,
които е препоръчала, са имали много по-негативен
ефект, отколкото се е очаквало. Но Комисията отказа
какъвто и да било упрек, въпреки че решенията са
взимани заедно. Да не говорим, че Комисията проспа
проблемите с Гърция, чак докато ножът опря до кока-
ла. И да е имало грешка, какво? Пациентът почина, но
операцията е успешна!

Ако с безразсъдните си мерки за затягане на ко-
ланите Тройката се превърне освен друго и в оръжие
за масова лумпенизация, прогнозата ми е, че с ЕС и
с демокрацията е свършено. При подобен колапс кул-
турно и политически ние ще бъдем част от географ-
ската зона, в която се гледат турски сериали. Затова
и турските протести са толкова важни. А може би е
възможна и друга Турция, модерна, светска и отворе-
на към света?

Вече и ЕС гледа
турски сериал

последните дни партия-
та на Бойко се държи
като праисторически
примат, който току-що си
е загубил главата в ре-

ГЕРБ - между 10
януари и 10 ноември
При партия от този тип главата не е безценният, неставащ
за обикновен депутат Бойко Борисов, а безценната власт

В
Георги ДИМИТРОВ

зултат на глобалната еволюция.
Безчетен брой влизания и изли-
зания от парламента, борба за ка-
сиране на организираните от са-
мия ГЕРБ костинбродски избори,
два часа градивна, два часа ра-
дикална опозиция, морализатор-
ски протести срещу пушенето, ор-
ганизирани от най-големите кон-
трабандисти на цигари в история-
та на България. Задкулисни сърце-
раздирателни молитви към ДПС
да включи наш Бойко във властта
и рязането на ленти.

Правим веднага уточнението,
че при партия от този тип главата
не е безценният, неставащ за
обикновен депутат Бойко Бори-
сов, а безценната власт. Раздвое-
нието на психиката на тежко пад-
налите от властовия монопол гер-
бери издава тотална безизходица
и липса на какъвто и да е поле-
зен ход при това безнадеждно
състояние на проекта ГЕРБ.

В политическите анализи
обикновено тази партия се опре-
деляше или като следпреходна
антисистемна сила, или като част
от самия 23- годишен преход.
Всъщност с всичките си характе-
ристики, дори и физически и есте-
тически, ГЕРБ начело с гражда-
нина Борисов представлява

партиен
динозавър

отпреди прехода

Още при създаването на своя-
та партия пазачът на Тодор Жив-
ков заложи на най-консерватив-
ната носталгия към здравата ръка
на 80-те години на миналия век,
на милиционерската членска маса
и манталитет, невежеството и ре-
тропопулизма. Още като главен
секретар на МВР Бойко отлично
разигра приказката за “добрата
мутра и лошото ченге”. И, разби-
ра се - култа към феномена “про-
стак от народа” със съответната
естрада и чалга, с идеализиране
на бурканите, картофите и свин-
ската мас.”Аз съм прост и вие сте
прости, значи ще се разберем, ха-
ха-ха”. Самата партия бе органи-
зационно устроена по образец на
МВР и силовите групировки. Нещо
повече, там няма гражданска
членска маса, структурите на
ГЕРБ директно си съвпадаха с те-
риториалните поделения на МВР.
Няма друга партия с такъв голям
процент функционери на Държав-
на сигурност. Това нещо дойде
начело на всички власти с попу-
листкото  послание за наказание
на всички участници в прехода, с

въздаване на морал, реванш и
висша справедливост, залагайки
на тоталното озлобление и ком-
плекси на част от населението.

За 4 години със своя фактиче-
ски член Първи в асфалтираната
пирамида на властта ГЕРБ се ока-
за най-големият за всички време-
на

политически,
енергиен

и бизнес монополист

С  политическата си полиция,
бизнес-МВР и частен ГДБОП, с то-
талната забрана на малкия биз-
нес и средната класа, с Пашите и
Каратистите начело на ЕРП-тата,
ГЕРБ представляваше глуха тухле-

ко Борисов на власт от провинци-
ята плащат и командироват про-
тести на трактористи, комбайне-
ри, свиневъди, трудови колективи
от чиновници, бизнесмени и не-
пушачи-моралисти. Те подозри-
телно приличат на ония протести
от 1990-а, които бяха срещу
връщане на имената на българ-
ските турци, но най си бяха за
връщане на Т.Живков на власт.

В 42-я парламент стартират
разследващи комисии срещу де-
формациите на Бойко Борисов и
Цветан Цветанов. Водещи журна-
листи се пребоядисват за броени
часове. Висши структуроопределя-
щи централни, областни, окръжни
и местни функционери напускат
партията в знак на закъсняло не-

на грамада, лишена от всякаква
сеизмична гъвкавост. Тя беше и
елементарно срутена с първия по-
масов протестен ритник, организи-
ран по фейсбук. Каквито протести
биха били безсилни срещу едно
нормално демократично управле-
ние - вижте ежедневните такива в
Гърция и Западна Европа.

На фона на икономическата ка-
тастрофа, тоталния срив на държа-
вата и на общото желание за ра-
дикални промени тази партия се
намира в състоянието на БКП в на-
вечерието на 10 ноември 1989 г.
Положението се усложнява, след
като на 19 февруари 2013 г. ГЕРБ
бе застигнат от своя 10 януари,
преди и да си помисли за дори и
козметични промени от ноемврий-
ски тип - да дръпне назад Цвета-
нов, да очовечи Бойко Борисов, да
командирова Фидосова в Северо-
източна България и други пиар
инициативи.

Аналогиите с времето около
1989-а продължават. За трите го-
дини и половина на ГЕРБ се гово-
ри както за ония 45, главният
прокурор Цацаров стартира сре-
щу политбюро на ГЕРБ емблема-
тичното

дело номер едно

Отсреща, за връщане на Бой-

годувание срещу въпросните де-
формации.

С други думи, пред партията
на гражданина Борисов стои из-
ключително неприятната процеду-
ра “10 ноември” на

раздяла с властта,
с любимия вожд
и ръководител

Там вече са наясно, че каквото
и да реши Конституционният съд,
когато и да са следващите избори,
Цветанов няма да е този, който ще
брои бюлетините. Вече близо се
вижда денят, когато в зала “Арена
Армеец”, на конференцията на
партията, с бурни ръкопляскания
просълзените делегати под съпро-
вод на Веселин Маринов на раз-
дяла ще благодарят на Бойко Бо-
рисов за неговото велико дело и
неговата неуморна работа в инте-
рес на българския народ, както и
ще изберат лидери от задните
редове, които да имат понятие от
парламентарна партия в опозиция.

Трудностите идват оттам, че
ГЕРБ е стопроцентова групиров-
ка на властта, а такива лидерски
проекти са обречени на изчезва-
не. Още повече че в политичес-
ката си еволюция герберите се
намират в навечерието на Април-
ския пленум.

Вече и ЕС гледа
турски сериал
Вече и ЕС гледа
турски сериал
Вече и ЕС гледа
турски сериал
Вече и ЕС гледа
турски сериал
Вече и ЕС гледа
турски сериал
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Още за завистта...

Лозан ТАКЕВ

авистта трайно се е настанила
по нашите географски ширини и
особено сега продължава да
присъства в годините на българ-
ския преход...

По едно време унищожихме
икономиката, посегнахме на кул-
турата, здравеопазването, обра-
зованието, сигурността. Но най-
напред заклахме животните, сло-
жихме ги в буркани, но и бурка-
ните свършиха... Нали помните!

З

В едно село останали само три единствени млеко-
даващи крави - на Гьоре, на Геле и на Вуте... И селя-
ните понамалели, отишли безработни в градовете. Ос-
танали само тридесет и трима жители, които купували
мляко от Гьоре, Геле и Вуте.

Купували и завиждали. Непрекъснато. Завижда-
ли и купували. Обсъждали цената мискините му.

Какви ли не хули сипели по тримата кравари и
търговци в селото... Наричали ги капиталисти, бога-
таши, олигарси...

Една неделя на Геле му писнало и отишъл на риба.
И там ха - да не повярваш, хванал Златната рибка. Тя
се помолила да я пусне, като му изпълни три желания.
Геле, верен на приказките от детството си, й се дове-
рил. Добре, казал рибарят. Първото, да умре кравата
на Вуте. Златната рибка изпълнила желанието му.
Второто, попитала тя. Второто, отговорил Геле, да умре
кравата и на Гьоре... Готово, рибарю мой, дала поло-
жителен отговор Златната рибка. Давай третото!

Третото желание било да умре и неговата собстве-
на крава. Кравата на Геле. Тук Златната рибка недо-
умяващо извикала: “И твоята крава? Как така! А защо,
рибарю?”

Защо ли, отвърнал Геле. За да няма откъде да си
купуват мляко тия мискини завистници. Писна ми от
тях вече двадесет и четири години...
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9 þíè 1923 ã. - ñèìâîë è ðàçäåë
â áúëãàðñêàòà èñòîðèÿ

Миналата неделя се навърши-
ха 90 години от една от най-чер-
ните и повратни дати в новата
българска история. На 9 юни 1923
година България осъмва в окови-
те на един режим, нямащ нищо
общо с волята на народа. По
същество това е началото на
гражданска война, която
продължава прекалено дълго и
струва много на българския на-
род. Следващите няколко дни са
белязани с кръвта на хиляди зе-
меделци и невинни българи. Пред
безмълвния поглед на монарха,
призван да пази държавността,
тя бива погазена грубо и безпре-
цедентно. С неговото мълчаливо
одобрение части от войската, па-
равоенни формирования и групи
безчинстват из страната, пре-
следват и избиват законно избра-
ното правителство и неговия ми-
нистър-председател Александър
Стамболийски.

За броени дни всички пости-
жения на следосвобожденската
българска демокрация са поме-
тени и на нейно място настъпва
диктатурата. Рухва илюзията, че
промяната в България е възмож-

куствено създаденият елит, а
истинските представители на
народа и властта се ползва с до-
верието и подкрепата на огром-
но мнозинство. Това дава енер-
гия и перспектива на правител-
ството за модернизация на стра-
ната, която дори изпреварва вре-
мето си. Същевременно земе-
делското правителство намира
сили да изправи пред правосъ-
дието виновниците за национал-
ната катастрофа на България. За
първи път в историята ни се търси
отговорност на онези самозаб-
равили се политици, които по
задкулисен и престъпен начин
се разпореждат със съдбините
на нацията. За съжаление цели-
ят този уникален политически ек-
сперимент е прекъснат с държа-
вен преврат, а България се
връща далеч назад в своето по-
литическо развитие.

Девети юни 1923 година сла-
га началото на острото противо-
поставяне, на погазването на
Конституцията, на политическия
произвол и на беззаконието,
което в следващите десетилетия
ще струва живота на хиляди по-
чтени българи, дръзнали да се
занимават с политика и да отсто-
яват своето виждане за бъдеще-
то на свободна България. Тази
дата слага началото и на едино-
действието на свободомислещи-
те хора от различни политичес-
ки течения срещу онова уродли-
во явление, което само десети-

летие по-късно ще смаже Евро-
па под ботуша на фашизма. За
първи път в новата ни история
политическата омраза, противо-
поставянето и произволът вземат
връх над институциите на държа-
вата. Това не е единственият
преврат в следосвобожденската
история на страната, но за първи
път той е белязан с кръвта на
хиляди невинни граждани. Звер-
ски убит е не само земеделецът
министър-председател Алек-
сандър Стамболийски, не само
стотици земеделци - негови спо-
движници, тръгнали да бранят
крехката българска демокрация.
Жертва на този преврат е сама-
та демокрация, политическият
морал и устоите на новата
българска политическа класа.
Девети юни 1923 година дава
началото на политическата по-
квара, на подмяната на волята
на народа, на цинизма, който
преследва българската полити-
ка десетилетия след това и ста-
ва идеология на много следва-
щи режими.

Добре би било днес, в дните
между 9 и 14 юни, когато е фи-
зическото убийство на министър-
председателя Стамболийски, да
се запитаме дали сме надживе-
ли тези последици. Дали съвре-
менната ни демокрация е до-
статъчно стабилна и имунизира-
на срещу тази поквара, дали сме
научили урока от пропилените
десетилетия и пропуснатите
възможности. Само така бихме
могли да продължим напред, да
пренесем политическия дебат в
сферата на идеите, полезни за
развитието на страната и про-
сперитета на народа.

Колкото до Александър Стам-
болийски, неговото послание е
много просто и е написано със
собствената му кръв на стената
в къщата му в Славовица. Добре
би било историците, които днес
се опитват да пренапишат исто-
рията на деветоюнския преврат,
да постоят пред тази глинена
стена, изцапана с кръвта на 40-
ия министър-председател на
България. Малко преди да
издъхне, той успява да изпише
една дата, която се превръща в
символ и раздел в българската
история. Оттогава започва лето-
броенето на омразата и
продължава вече прекалено
дълго. Време е преди да изтече
този век на разрухата, да започ-
нем едно ново летоброене, това
на съзиданието, така, както с
енергията на целия български
народ се опитваше да го прави
Александър Стамболийски.
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Наложителна е промяна на Закона за горите
 Изпълнени ли са мотивите на

предложенията и какви са резулта-
тите след тази реорганизация?

- Ще спомена само за два мотива. За
мандата на ГЕРБ и Найденов проектите
по горските мерки от програмата за
селските райони са в катастрофално,
позорно неизпълнение. Това дори бе
признато от Найденов в отговор на
депутатско питане още през юни 2011
г. И то е, че за целия програмен период
за горите и горското стопанство са ус-
воени нищожните 0,05% от всички от-
пуснати средства. Никакви съществени
бюджетни икономии не бяха реализи-
рани през изминалия 3-годишен пери-
од. С тази промяна на ЗГ за първи път
(включително годините на тоталитарния
режим, когато изцяло доминираше
държавната собственост) министър по-
лучи еднолична, неограничена власт в
горското и ловно стопанство на държа-
вата. Властта неслучайно е толкова го-
ляма. Целта е да се обхванат всички
корупционни ниши и на практика е тол-
кова абсурдна, че Найденов не може

От стр. 11 физически да я консумира. Това от своя
страна се явява административна пре-
града за ефективно и рационално функ-
циониране на системата.

С цел “възраждане на горското сто-
панство”, предвидено в предизборната
програма на ГЕРБ, министър Найденов,
с подкрепата на Емил Димитров, пости-
га личната си цел - да стане горски и
ловен властелин. Това стана зад гърба
на ГЕРБ и избирателите от горския сек-
тор. В резултат на това усилие Минис-
терството на земеделието и горите се
преименува в Министерство на земеде-
лието и храните. А Държавната агенция
по горите бе единствената държавна
агенция, преобразувана в изпълнител-
на. Това се случи спешно - още на вто-
рия месец от управлението на ГЕРБ. В
резултат на принизяването и размазва-
нето на горската система, предвидена-
та от експертите на ГЕРБ реформа се
забави с две години, през които грабе-
жите, посегателствата, контрабандата и
корупцията достигнаха незапомнени
размери. Загубите са за повече от 200
млн. лв. Загубен бе административен

капацитет, налице са абсурдни, крими-
нални назначения, бяха запазени и
възстановени на отговорни постове бив-
ши ръководители на ведомството, ви-
новни за констатираните от ГЕРБ гра-
бежи на дървесина и държавни горски
територии, налице е тотално обезверя-
ване на кадрите на всички нива.

 Какво реално последва от проме-
ните в Закона за горите?

- Нарочно бавена, а в момента в ход,
тече изключително бездарна и безот-
говорна реформа. Народното събрание
прие необмислен, професионално не-
балансиран и объркан нов Закон за
горите. Повечето глави от закона са
добронамерено пожелателни и в този
си вид - неизпълними. Устройството на
държавната стопанска структура е
вредна за горското ни стопанство, за-
щото не почива на никаква стопанска
логика и вкарва нормативно търговци-
те в горите. Създадоха се странни по
функции и организационно неуправля-
еми държавни горски предприятия,
които задушават икономическия потен-
циал на държавните горски и ловни

стопанства. Не се решава най-важният
проблем пред националното ни горско
стопанство - проблемът с установеното
миниатюрно горовладелство. Висят
въпросите с горите на земеделски земи,
които в закона са нерешими и отчасти
противоконституционни поради това, че
погазват правата на разпореждане от
собствениците на тези земи. Ле-
совъдската колегия е стресирана, обез-
верена и объркана. Нараства социал-
ното напрежение, предстои срив в гор-
скостопанската система. Наложителна
е промяна на Закона за горите и при-
емане на нов закон за лова. На първо
място, трябва да се възстанови рангът
на ведомството - Държавна агенция по
горите. Второ, да се възстанови и из-
гради работеща за българските усло-
вия действаща, високорентабилна гор-
скостопанска система, която бе разгра-
дена и смачкана. Трябва да се създа-
дат оптимални условия за ефикасно и
безкомпромисно упражняване на кон-
трол от държавата за опазване и пра-
вилно стопанисване на горите от всич-
ки собственици.

Парламентът почете с едноминутно мълчание паметта на земеделския вожд
Александър Стамболийски и жертвите на преврата

на. Девети юни 1923 година сла-
га края на може би най-интен-
зивния период на развитие в
България. За броени години пре-
ди това страната преодолява раз-
рушителните последствия от
Първата световна война, от репа-
рациите и националната катаст-
рофа и се изправя на крака, за
да направи някои от най-смелите
и успешни реформи в новата ни
история. Пътят от злополучния
Ньойски договор, който история-
та отрежда на Стамболийски да
го подпише, до възстановяването
на славата на златния български
лев е осеян с много труд и смели
реформи в икономиката, земеде-
лието, образованието. България
се превръща във водеща иконо-
мическа сила на Балканите и в
една от най-бързо развиващите
се страни в Европа. Същевремен-
но за първи път просвещението
се превръща от политически ло-
зунг в целенасочена практика на
правителството.

Земеделското управление се
опитва да сложи край на стана-
лото традиционно противопоста-
вяне на леви и десни, на фили и
фоби, да промени дневния ред
на страната, като избере пътя на
свободната икономика, социал-
ната справедливост и солидар-
ност, онова, което десетилетия
по-късно в Европа ще започнат
да наричат социална пазарна
икономика. Най-после в Бълга-
рия управляват не монархът и из-

Народният представител
от Коалиция за България
Румен Йончев прочете
декларацията по повод
90-ата годишнина от
Деветоюнския преврат С
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ремето днес ще се задържи предимно облач-
но. В предиобедните часове на места в Южна
България ще има временни разкъсвания и
намаления на облачността. На много места

през деня ще има превалявания, а след пладне и
гръмотевици. Вятърът в западната половина от страна-
та ще е до умерен, а в източната половина - умерен и
силен от север. Максималните температури ще бъдат
между 22 и 27 градуса, в София - 22. По Черноморието
ще бъде предимно облачно и главно след пладне на
много места ще превали. Ще духа умерен и силен
северен вятър. Максималните температури ще бъдат
22-24 градуса. Температурата на морската вода е от
14 градуса по северното крайбрежие до 19 - по южно-
то. Вълнението на морето ще е 2-3 бала. Над планините
ще преобладава облачно време. По-интензивни крат-
котрайни превалявания, придружени от гръмотевици,
ще има след обяд. Дневната температура на 1200 м
ще бъде около 14 градуса, на 2000 м - 9-10.
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20°/24°20°/24°20°/24°20°/24°20°/24°

“≈À≈÷
ŒÒÓ·ÂÌ ‰ÂÌ. œÂ‰Ë
‰‡ ÒÚ‡ÚË‡ÚÂ ÛÚÂ,
‰ÌÂÒ ˘Â ÒÂ Ì‡ÎÓÊË
‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ÁÌ‡-

Œ¬≈Õ
«‡ ‚‡Ò ‰ÂÌˇÚ Â
·Î‡„ÓÔËˇÚÂÌ. “ÓÈ
‚Ë ÌÓÒË ÛÚ‚˙Ê‰Â-
ÌËÂ, Î˛·Ó‚ Ë ‡-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬ Ï‡ÚÂË‡ÎÌÓ
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ ˘Â
ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡ Ì‡‚‡Í-
Ò‡ÚÂ ËÎË ÔÓÒÚÓ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŸÂ ÛÒÂÚËÚÂ, ˜Â ÒÂ
ËÁ‰Ë„‡ÚÂ Ì‡ „Â·Â-
Ì‡ Ì‡ ‚˙ÎÌ‡Ú‡. ŒÚ
‰Û„‡, ˜Â Á‡ ‰‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
¬ ÏÌÓ„Ó ÔÓ-‰Ó·‡
ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌ‡ ÙÓ-
Ï‡ ÒÚÂ ÓÚ ‚˜Â‡.
“Ó‚‡ ÒÂ ‰˙ÎÊË Ì‡

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ÕÂ ÒÂ Á‡ÌËÏ‡‚‡È-
ÚÂ Ò ËÌÚË„Ë, Á‡-
˘ÓÚÓ ˘Â ÒÂ ÓÔË-
Ú‡Ú ‰‡ ı‚˙ÎˇÚ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬˙ÁÏÓÊÌÓ Â ‰‡ ÌÂ
Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‡‚ÌÓ-
ÒÏÂÚÍ‡ Ë Ú‡Í‡ ‰‡
ÔÓÏ‡˜ËÚÂ Ò‚ÂÚÎËˇ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
— Í Ó  Ô Ë Ó Ì Ë Ú Â
‰ÌÂÒ ËÏ‡Ú ‰‡ ËÁ-
˜ËÒÚ‚‡Ú ÚÂıÌË˜Â-
ÒÍË ÌÂÂ‰ÌÓÒÚË

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ÌÓ‚Ë
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË ÔÓ
ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ì‡ Î -̨
·Ó‚Ú‡ Ë ÎË˜ÌËˇ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ÃÌÓ„Ó Í˙ÒÏÂÚ,
ÏÌÓ„Ó Î˛·Ó‚,
Û ‰ Ó ‚ Ó Î Ò Ú ‚ Ë ˇ .
«‡ ËÁ‰Ë„Ì‡ÚËÚÂ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‰ÓÒÚ. ¬ Ô‡Ë˜ÌÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Ò˙˘Ó
ÒÚÂ Ó·Î‡„Ó‰ÂÚÂÎÒÚ‚‡ÌË.

ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ Ì‡ÔÂ‰, ÔÂÏ‡ıÌÂÚÂ
ÌÂ˘Ó ÓÚ Ô Ú̇̌  ÒË.

‰ÂÌ. »ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ‚ÒˇÍ‡ ÏËÌÛÚ‡,
Á‡ ‰‡ ÒÂ ÛÚ‚˙‰ËÚÂ.

ËÎË ‰‡ ‚˙‚Â‰‡Ú ÌˇÍ‡Í˙‚ Â‰
‚ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ÒË.

‚ Ì‡È-‰Ó·Ëˇ ÒÎÛ˜‡È ‚˙ÌÂ-
ÚÂ Á‡ÂÏËÚÂ ÒË.

‚‡¯ËÚÂ Í‡Ï˙ÌË ‚˙‚ ‚‡¯‡Ú‡
„‡‰ËÌ‡.

ÊË‚ÓÚ. Õ‡ÏË‡ÚÂ ‡ÁÂ¯ÂÌËÂ Ì‡
ÔÓ·ÎÂÏËÚÂ ÒË.

‰ÛıÓ‚ÌÓ - ËÁÍÛÒÚ‚Ó Ë ÔË-
ÁÌ‡ÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÌÂÒ Â ÌÂÓ·ıÓ‰Ë-
ÏÓ ‰‡ ÛÚÓ˜ÌËÚÂ
ÌˇÍÓË ‰Ó„Ó‚ÓÌË
ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇ. œ‡ÁÂ-

ÚÂ ÒÂ ÓÚ ÌÂ˜ËÒÚÓÔÎ˙ÚÌË ıÓ‡.
ƒÓ·Ë ÌÓ‚ËÌË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜-
‚‡ ‚ ·Ë·ÎËÓ-

ÚÂÍ‡Ú‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ Ã‡Ëˇ ¿Ì‰ÓÌÓ‚‡

11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË/Ô/
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - /294 ÂÔ./
15.10 ΔË‚ÓÚ Ò ƒÂÂÍ - Ú‚ ÙËÎÏ

/8 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ì«Î‡Ú-

ÌËˇÚ ŒÙÂÈî 1984 / ÓÌ-
ˆÂÚ Ì‡

17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚
ÙËÎÏ /3179 ÂÔËÁÓ‰/

17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÌÓ-ÍÓÏÂÌÚ‡ÂÌ ·ÎÓÍ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ÃËÎÂÌ‡ ÷‚Â-
Ú‡ÌÒÍ‡, œÓÎË «Î‡Ú‡Â‚‡
Ë ƒ‡ÌËÂÎ ◊ËÔÂ‚

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.10 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.55 ¡Â‰ÌÓÚÓ Ï‡ÎÍÓ ·Ó„‡ÚÓ

ÏÓÏË˜Â - Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÂÔËÁÓ‰/

19.50 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÕÂ‰‡‰ÂÌËÚÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /

12, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ:  ÎÂ˙
¡ÎÛÏ Ë –Ó‰ —Ú‡È„˙î -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

22.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò- ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ

05.00 ì ÛıÌˇÚ‡
Ì‡ «‚ÂÁ-
‰Â‚î /Ô./

05.30 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-
ÒÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
60

06.30 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒË
Ë —‡¯Ó

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
- ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 67
15.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 93
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 61
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 88

21.00 ìƒ‡Î‡Òî (2012) - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 6

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì— ÚÂ· ÏË Â ‰Ó·Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17

00.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 5,
ÂÔ. 18

00.50 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË-
‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 16

01.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

05.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-
ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬ /Ô/

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

17.00 ì—ÂÌÚ‡Î Ô‡Í ÛÂÒÚî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-
‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ -
ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î
- Ú‚ ¯ÓÛ, 3 ÒÂÁÓÌ

21.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ìœ‡‚ËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

23.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
00.00 ì“‡‚Ï‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
01.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
02.00 ì—ÂÌÚ‡Î Ô‡Í ÛÂÒÚî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/

 Œ«»–Œ√
”‰Ó‚ÎÂÚ‚ÓÂÌËÂ.
œÓÔÛÎˇÌÓÒÚ Ë ÌÂÓ-
˜‡Í‚‡ÌË ÒÂ˘Ë.
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ ÔÂ‰Ó-

ÁË‡ÚÂ ÒËÎ‡Ú‡ ÒË. ŒÔËÚ‡ÈÚÂ ÒÂ ‰‡
ÒÂ ÓÒ‚Ó·Ó‰ËÚÂ.

05.00 ÕÓ‚ËÌË
05.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË
08.15 ìƒÓ·Ó

˜ËÚÂÎÌË ÔÂÓˆÂÌÍË. ”Ò‡ÏÓÚÂÚÂ
ÒÂ Ë ‡Ì‡ÎËÁË‡ÈÚÂ.

ÛÚÓî
09.00 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
09.30 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
10.25 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
12.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
14.00 ÕÓ‚ËÌË
14.15 —ÂË‡Î: ì¿‚ÂÌ˛ ¡‡ÁË-

ÎËˇî
15.10 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
16.00 ì—‚‡Ú·ÂÌ‡ ÒÛÏ‡ÚÓı‡î
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
17.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ¬ÂÏÂ
20.30 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì“ÛÒÍË

„‡Ï·ËÚî
23.45 ÃÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÂÌ ÏÛÁËÍ‡ÎÂÌ

ÙÂÒÚË‚‡Î ì¡ÂÎËÚÂ ÌÓ˘Ë
Ì‡ —‡ÌÍÚ œÂÚÂ·Û„î.

01.30 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
02.20 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
03.10 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì“‡·‡˜ÌË-

ˇÚ Í‡ÔËÚ‡Ìî
04.00 ÕÓ‚ËÌË
04.05 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì“‡·‡˜ÌË-

ˇÚ Í‡ÔËÚ‡Ìî (ÔÓ‰˙ÎÊÂ-
ÌËÂ)

�����

Û‚ÂÂÌÓÒÚÚ‡ Ë ˇÒÌÓÚ‡Ú‡ ÔÓ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËÂ Ì‡ ·˙‰Â˘ËÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚Ë .̌
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www.duma.bg
ИЗЛОЖБАТА „ЗЛАТЮ БОЯДЖИЕВ И БАРАЦИТЕ” В
СОФИЙСКАТА ГРАДСКА ХУДОЖЕСТВЕНА ГАЛЕРИЯОчаквайте кратки

„Джаз форум”
с участието на
унгарски солистХЕЛГА БАНШ:

Картинните издания са
особено популярни у нас

Децата трудно четат, но с илюстрациите може
по-лесно да ги накараш да посегнат към книгата,
смята известната австрийска авторка

Интервю на Надежда УШЕВА

ХЕЛГА БАНШ е родена през 1957 г. в Леобен, Австрия. Завършва Педагоги-
ческата академия в Грац. Илюстраторка и авторка на детски и картинни
книги. Има над 40 публикации. Авторка на живопис - акрил върху платно.
Със стипендии като художник, с лекции или като участничка в конгреси
на книгата е посещавала Южна Африка, Китай, Индонезия, Корея, Иран и
Дания. Хелга Банш живее и работи като художник на свободна практика
във Виена и в провинция Щирия. Носителка е на редица награди, сред които
Австрийската награда за детска литература, Награда за изключителни
постижения като художник. Участвала е в международни колективни
експозиции в Корея, Япония, Италия, Словакия, Хърватия, Швейцария,
Германия, има и многобройни самостоятелни изложби. Тя гостува в Бълга-
рия във връзка с Международната изложба на илюстрации на детски
книги, която се състоя в музея “Земята и хората” - като заключителна
част на проекта “АБВ - Изкуството на книгата” по програма “Култура”
на ЕК. Хелга Банш по време на посещението си у нас изнесе уъркшоп,
посветен на картинната книга. На базата на своето творчество показа
как се планира и създава картинна книга и на какво трябва да се обръща
внимание при драматургията и избора на цветове за една илюстрация.

 Как попаднахте в проекта “АБВ
- Изкуството на книгата” и от колко
време се занимавате с това?

- Участвам в този проект по покана
на Лилия Рачева-Стратиева, която ра-
боти в Международния институт за дет-
ска и юношеска литература и проучва-
не на четенето във Виена, партньор на
проекта “АБВ - Изкуството на книгата”.
Иначе от пет години създавам авторски
картини и пиша книги за деца.

 Когато книгата е богато илюс-
трирана, по-лесно ли се възприема от
децата? Какво е значението на ри-
сунките?

- Малчуганите трудно четат книги, но
с илюстрациите става по-лесно да нака-
раш едно дете да посегне към книгата.
Рисунката наистина помага, тя донякъ-
де приковава вниманието на детето.
Днес особено популярни са картинните
книги в Австрия.

 За какво пишете? Какви теми
ви вълнуват като творец?

Унгарският тромпетист
Бела Салоки е солист във фес-
тивала “Джаз форум” на 15 юни
от 18.30 ч. в Стара Загора, парк
“Пети октомври”. В програмата
са още Военен биг бенд Стара
Загора, диригент кап. Цветомир
Василев, със солисти - Йордан
Капитанов - тромпет, Кути
Върбанов - тромпет, Цветомир
Цанков - вокал, и Милица Глад-
нишка - вокал.

Конгрес на
преводачите на
полска литература

III световен конгрес на прево-
дачите на полска литература
ще се състои от 19 до 23 юни
в Краков. Очакват се над 200
преводачи на полски книги на
чужди езици. Първият конгрес
се проведе през 2005 г., а вто-
рият - през 2010-а. Гости ще са
преводачи на полска литерату-
ра, полски писатели и критици.
По време на конгреса ще бъде
връчена наградата “Трансатлан-
тик” - ежегоден приз на Инсти-
тута на книгата за изключите-
лен принос в популяризирането
на полската литература зад
граница. В събитието ще участ-
ват петима преводачи от
българска страна - Силвия Бори-
сова, Вера Деянова, Правда Спа-
сова, Диляна Денчева и Десисла-
ва Недялкова.

Почина актрисата
Жана Стоянович

След продължително боледува-
не на 84-годишна възраст почина
актрисата Жана Стоянович. В
продължение на 36 години тя бе
сред водещите личности в трупа-
та на Младежкия театър, който
сега носи името на един от люби-
мите й колеги Николай Бинев.
Преди това е играла две години в
Бургаския театър в началото на
60-те г. заедно с Леон Даниел,
Вили Цанков, Методи Андонов.
Завършила е френска филология в
СУ “Св. Климент Охридски” и ВИ-
ТИЗ при проф. Стефан Сърчаджи-
ев. Дебютът й на сцената е в
Бургас - Валя в “Иркутска исто-
рия” от Ал. Арбузов. За първи път
се снима в киното в “Утро над
родината” през 1951 г. Участвала
е в телевизионните сериали “Де-
монът на империята”, “На всеки
километър”, “Дунав мост”, във
филмите “Игрек 17”, “Вампири,
таласъми”. Последната роля на
Жана Стоянович в киното е в
новия филм “Аз съм Ти” на режись-
ора Петър Попзлатев по романи-
те на Димитър Димов и Теодора
Димова, за която тя беше номини-
рана за наградите на Българска-
та филмова академия. Жана Сто-
янович е сестра на покойния пи-
сател Иван Стоянович и леля на
новия министър на културата
Петър Стоянович. Опелото ще
бъде отслужено на 14 юни от 12
ч. в храма “Свети Седмочислени-
ци” в София, съобщи Всеки ден.

- Всеки път е различно в зависимост
от това какво ми хрумва в момента. Аз
пътувам много и наблюдавам природа-
та, хората, начина им на живот, и впос-
ледствие измислям история или фраг-
менти от една история. Например за
написването на книгата ми “Красивата
морска сирена”, с която се представям в
България на Международната изложба
на илюстрации, бях на плажа и гледах
морето, хората, и изведнъж зърнах риба.
Тя скачаше, премяташе се над вълните
и си въобразих, че това е морска сире-
на. Представих си каква може да бъде
моята морска сирена и така се роди една
история, която описах в книга.

 Работите като художник на
свободна практика в Австрия. У вас
един творец може ли да се издържа
сам или е необходимо с още нещо да
се занимава?

- Това е проблем у нас. Когато човек
има желание да прави значими в худо-
жествено отношение книги, първо е по-
трудно да намери издател и второ - това
отнема повече време при създаването
на книгата и всъщност човек не е в състо-
яние да преживява. Аз специално успя-
вам да се издържам на свободна прак-

тика, пишейки и рисувайки за деца, но
водя скромно съществуване. Авторите и
илюстраторите в много случаи обаче
трябва да работят и нещо друго, да имат
втора професия, за да могат да живеят
и да творят спокойно.

 Защо? Издателствата не са ли
съгласни да издават детска литера-
тура...?

- Мисля, че създаването на качестве-
на картинна книга е много скъпо. Скъпо е
производството, скъпо е и времето на
художника - необходимо е доста време за
сътворяването на една илюстрация с всич-
ките й детайли и цветове. Тези издания
със значими илюстрации, за съжаление,
по-бавно и по-трудно се продават. Те са и
по-скъпи. Има издателства, които дейст-
вително издават много стойностни книги
с изключително добри художници, но ни-
как не е лесно на тези издатели. Обикно-
вено трудно се намира издателство.

 Какво ви дава работата - рису-
ването и писането на истории? Носи
ли ви удовлетворение?

- Мисля, че най-хубавото, което
може да ти се случи, е да можеш да
живееш от това, което най-много оби-
чаш да правиш.

IV национален фолклорен фестивал на обра-
ботените народни хора “Рила ни гледа” 2013
ще осъществи уникалната за страната ни идея
да покаже как се съхранява и развива българ-
ският танцов фолклор от наши сънародници,
живеещи извън пределите на родината. За
първи път на сцената в парк “Рила” в Дупница
ще мерят танцовите си умения не само колекти-
ви от страната, но и хора с български корени,
живеещи в чужбина. Намерението си да участ-
ват са заявили два колектива от Украйна. Наци-
оналният фолклорен фестивал на обработените
народни хора вече е член на голямото семей-
ство на ЦИОФФ - Международен съвет на орга-
низаторите на фестивали за фолклор и тради-
ционни изкуства към ЮНЕСКО. Това е изключи-
телно високо признание за форума, който се
прави вече четвърта поредна година от община
Дупница и Народно читалище “Зора 1858” под
егидата на кмета инж. Методи Чимев. За колек-
тивите от България фестивалът ще протече в
два дни - 15 и 16 юни, а чуждестранните гости
ще имат на разположение още два дни - 17 и
18 юни, за да разгледат красотите на България
и да се разходят до Рилския манастир и Стоб-
ските пирамиди. По създалата се вече четири-
годишна традиция всички колективи ще напра-
вят екскурзия до Седемте рилски езера.

ЦИОФФ е представена в около 90 страни от
5 континента, има повече от 77 национални
секции и различни асоциирани членове. Основ-
на цел на организацията е предаване на кул-
турното наследство на деца и младежи от це-
лия свят.

Националният фол-
клорен ансамбъл “Фи-
лип Кутев” представя
най-новата си продук-
ция “Извори” днес от
19 ч. в зала 1 на НДК.
Спектакълът е изгра-
ден на базата на ав-
тентичен български
фолклор.

ФЕСТИВАЛ
НА ОБРАБОТЕНИТЕ
НАРОДНИ ХОРА
В ДУПНИЦА

Николая ИВАНОВА

Ансамбъл „Филип Кутев”
с премиера в зала 1 на НДК

През тази година
се навършват 110 го-
дини от рождението
на създателя на ан-
самбъла Филип Кутев
(1903-1982). По този
повод съставът тръгва
на национално турне.
Билетите са на цена 8,
10, 12, 15, 20 лева,

научи ДУМА от
Balkanfolk. Следваща-
та спирка е Асенов-
град на 20 юни от 19
ч. в читалище “Разви-
тие”. Билети по 6 и 8
лева. На 26 юни от
19.30 ч. ансамбълът
гостува на варненци в
Летния театър.
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ДРУГАРСКА ЖАЛЕЙКА
Измина една тъжна година от кончината
на нашия скъп приятел и достоен човек

ВЛАДИМИР
МИХАЙЛОВ

От приятелите и
съучениците

МИЛИ ВОВА,

ТИ СИ С НАС!

ПОМНИМ ТЕ

С МНОГО ОБИЧ.

ПОЧИВАЙ В МИР!

Спектакълът “Хамлет”
от У. Шекспир, носител на
наградата “Аскеер 2013”

Варненска премиера на носителя на
„Аскеер 2013” за най-добър спектакъл

за най-добър спектакъл,
ще има своята варненска
премиера днес и утре от

21 ч. в Летния театър.
Явор Гърдев - носите-

лят на “Икар 2013” и “Ас-
кеер 2013” за режисура, е
подготвил съвсем разли-
чен от софийския сцени-
чен вариант спектакъл,
специално за варненска-
та публика.

В постановката участ-
ват Леонид Йовчев -  но-
сител на “Аскеер 2013” за
водеща мъжка роля, Ма-
риус Куркински, Констан-
тин Станчев, Светлана
Янчева, Валентин Ганев,
Христо Петков, Весела
Бабинова, Иван Юруков и
др. Освен участващите
артисти, около 80 човека
технически и обслужващ
екип ще пътуват за Варна,
за да покажат най-награж-
давания в последните те-
атрални сезони спектакъл.

Авторите на уникална-
та по своята визия и слож-
ност сценография, каква-
то сцената на Народния
театър “Иван Вазов” не е
виждала досега, Даниела
Олег Ляхова, Никола То-
романов и Венелин Шуре-
лов, също са носители на
“Аскеер 2013”. Само стро-
ежът на декорите на сце-
ната на Летния театър във
Варна ще трае цял ден. И
още един ден ще бъде не-
обходим на художниците
осветители на Народния
театър, за да довършат
невероятната атмосфера
на спектакъла.

Билети може да се
намерят на касите на ФКЦ
Варна, Летния театър и
Двореца на спорта в мор-
ската столица. Цените са
по 20, 15, 10, 8 и 5 лв.

Европейските кинематографисти
трябва да се подкрепят

БАНДЕРАС:

Антонио Бандерас остави отпечатъци за бъдещата Зала на звездите в НДК

нтонио Бандерас откри XX
издание на Седмицата на
испанското и ибероамери-
канското кино в България.
Това стана на специална

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Надежда УШЕВА

А
менти. И тогава да се срещне на живо
с “българските гласове”, които харес-
ва, откакто преди време му подарили
диск с народна музика. Той допълни,
че иска да направи филм с изцяло
български екип в знак на благодар-
ност към българските му фенове.

Звездата издаде, че през октом-
ври започва испано-американски
проект за историята на затрупаните
миньори в Чили, които са прекарали
дълго време под земята. Антонио Бан-
дерас потвърди, че ще снима филм
за Пикасо с режисьора Карлос Сау-
ра, който пристига в България, за да
получи титлата почетен доктор на
НАТФИЗ.

Това е специален филм за мен, за-
щото и аз съм от Малага и ще имам
шанс да работя със Саура - рицар на
киното и достоен представител на Ис-
пания, подчерта Бандерас.

Седмицата на испанското и иберо-
американското кино ще продължи до
16 юни в зала “Люмиер” на НДК. Зри-
телите имат възможност да гледат
общо 15 филма с вход свободен. Сред
тях са “Разминаване” - Аржентина, “Го-
ляма драма е животът ти” - Чили,
“Скритото лице” - Колумбия/Испания,
“Спомени от едно време” - Куба, “Ри-
барят” - Еквадор, “Тялото”, “Мама ста-
на на 100”, “Злото никога не спи” -
Испания.

среща с медиите, която се състоя в
зала “Мати” във вторник.

Той е световноизвестна личност,
посланик на марката Испания и е
добър стимул да започне фестивалът
на испаноезичното кино, каза испан-
ският посланик Хосе Луис Тапиа. Ан-
тонио Бандерас благодари на органи-
заторите, които правят възможен този
форум. По думите му е важно всички,
които работят в киното, да са заедно.
Особено в днешното трудно време -
на загуба на публика, пиратство. Смя-
там, че европейските кинематографи-
сти трябва да се подкрепяме в този
момент, заяви актьорът. Надявам се да
заздравим връзките с българските си
колеги. Те са  професионалисти на
високо равнище и мога да ги сравня с
тези, с които работя в Съединените
щати, допълни известният актьор и ре-
жисьор, който е у нас от април за
снимките на копродукцията “Аутома-
та” - в нея участва и съпругата му
Мелани Грифит. Бандерас сподели, че
иска да се върне отново у нас заедно
с жена си, но без служебни ангажи-

Трупи от 4 континента
идват във Враца
Градът е домакин на мащабния фестивал „Време”, който започва на 14 юни

бъдат Ричард Финч от Англия
- преподавател по драма и му-
зика в Лондон, Кейптаун, РЮА,
д-р Шън Фей от Китай - ученик
на Дън Хай Чуан, преподава-
тел по китайски бойни изкуст-
ва, и Екатерина Казакова - ак-
триса и режисьорка, главна ху-
дожествена ръководителка на
арт студио “Камбана” и вице-
председател на БААТ.

В рамките на фестивала са
предвидени поредица от
съпътстващи прояви, сред кои-
то концерт на “Сентиментал Су-
ингърс” и Михаил Йосифов сек-
стет, пленер на млади худож-
ници от националните средни и
висши училища по изкуствата,
изложба демонстрация “Кубо-
ве” на младия авангарден ху-
дожник Александър Василев-
Василевса, фотоизложба на
кореспонденти на БТА “Фести-
вални силуети”. За първи път ще

бъде създадена пълна фести-
вална колекция от DVD диско-
ве, видео продукт на всички
спектакли и събития, изработе-
на в дните на проявата. Това
ще бъде част от наградния
фонд за участниците при закри-
ването на форума. За гостите
са предвидени атрактивни екс-
курзии до туристически, култур-
ни и исторически забележител-
ности в региона.

Международният младежки
театрален фестивал “Време” е
създаден през 1987 г. от група
“Темп” и Младежки дом - Вра-
ца. Организира се с подкрепа-
та на община Враца и на Евро-
пейския център на AITA/IATA и
Българската асоциация на ама-
тьорските театри (БААТ). От I
до IV си издание фестивалът е
само с българско участие.
През 1991 г. се взема решение
за ежегодно провеждане на
ММТФ “Време”. От V издание
форумът става международен.

градът ще стане домакин за
15-и път на мащабния фестивал
“Време”. В шестте фестивални

дни ще се изявят над 400 участ-
ници от 20 страни, сред които
Англия, Босна и Херцеговина,
Германия, Грузия, Египет, Ита-
лия, Колумбия, Латвия, Литва,
Полша, Румъния, Русия, Сиера
Леоне, Турция, Холандия,
Хърватия, Чехия, РЮА и др.,
както и български формации от
Варна, Враца, Кнежа, Пазард-
жик, Перник, Русе, София и Ста-
ра Загора. Те ще представят 26
спектакъла в различни жанро-
ве на театралното изкуство. В
арт форума ще работи между-
народен екип от режисьори-на-
блюдатели от Англия, България,
Латвия, Русия и Холандия - теа-
трални педагози и експерти,
които ще оценяват участниците.
Няколко театрални работилни-
ци ще предоставят възможност
на участниците да обогатят опи-
та си и да получат нови знания
и умения. Ръководители щеТТеатрални групи от 4 конти-

нента се събират на фестивал
във Враца. От 14 до 19 юни
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- Как да те позная?
- Ще бъда с дънки, висока

съм 165 см и тежа 54 кг.
- Добре, аз ще бъда със

светло яке и ще нося кантар и
метър.

АНТОНИЯ КОВАЧЕВА,
кинокритик
БОЙКО БОРИСОВ,
народен представител
ВЕНЕЛИНА ВЕНЕВА,
лекоатлетка
Проф. д-р ЕМИЛ ЛОЗАНОВ,
географ
ИЛИЯ ЛУКОВ,
народен певец
ПЕТКО КРЪСТЕВ,
главен секретар на БНБ
ХРИСТО ЯВАШЕВ-КРИСТО,
художник, скулптор,
авангардист

ОТВЛЯКОХА ВЯРА ПАНТАЛЕЕВА
ЗА СНИМКИТЕ НА НОВИЯ Й КЛИПОчаквайте

13
Св. мъченица Аки-

лина. Св. Трифилий, епископ на Ни-
козия Кипърска

Св. мъченица Акилина била от па-
лестинския град Вивлос. Родителите
й били християни, но тя рано осиро-
тяла. Езическият управител на града
искал да я принуди да се отрече от
християнската вяра,  като принесе
жертва на боговете. Въпреки мъчени-
ята св.  Акилина не се съгласила.
Загинала мъченически на 13-годиш-
на възраст.
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Най-големият почитател
на президента на Русия,

евразиецът по дух
и радикален геополитически

коментатор

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

От екипа
на ДУМА

навърта днес
още една годи-
на, пълна с
мъдрост, съби-
тия и впечат-
ления. Всеки,
който е чел
статиите на
зам. главния
редактор на
ДУМА, знае за
неговото остро перо, ориги-
нално мнение и световни
политически симпатии. Точ-
но заради това ще го позд-
равим с един цитат от Блез
Сандрар: “Пред мене Кремъл
се възправяше като гигант-
ска татарска торта, с кори-
ца хрупкава от злато, с
огромните бадеми на храмо-
вете белоснежни”.
Георги, желаем ти световна
слава и силен дух! Бъди жив,
здрав и щастлив много дълго
време, за да можеш да видиш
света точно такъв, какъвто
смяташ, че трябва да бъде.
И след голямата криза, всич-
ки го знаем, кока-колата във
Вашингтон ще струва най-
много 3 рубли. Наздраве!

Днес би трябвало да
е празник на духа, точно

какъвто е 24 май, защото
рожден ден празнува

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

С много обич от
екипа на ДУМА

Тя е неспирният
живец на кул-
турната журна-
листика в ДУМА.
Благодарение на
неизчерпаемата
енергия и пози-
тивната мисъл
на Вили вест-
никът ни пише
всекидневна
история на българската култу-
ра. И това е още по-ценно в
сегашните кризисни политиче-
ски времена, когато всички се
заблуждават, че може да има
по-голяма тема от духовната.
Поетите несправедливо са
пренебрегвали досега труда на
журналистките, които правят
творчеството им достояние
на всемира. Заради това наша-
та Вилиана заслужава не само
поздравления, а цяла стихо-
сбирка. Или пък роман. Или
искреното ни възхищение.
Вили, пожелаваме ти да си
останеш все така истинска,
идейна и смислена! И нека
щастието винаги те
съпътства като песен, коя-
то не можеш да изкараш от
ума си.

два на 43 години
мъжете съзряват
напълно, което с 11
лета е по-късно от
жените, показва

Ìúæåòå ñúçðÿâàò
íàïúëíî íà 43
25% от жените смятат, че вземат важните решения в отношенията

оригват се, ядат фаст фуд рано
сутринта и играят на ком-
пютърни игри по всяко време.
А това са най-големите драз-
нители за жените. Мълчание-
то по време на караници, не-
умението да се сготвят най-
обикновени ястия и разказва-
нето на едни и същи вицове и
истории в компанията на при-
ятели също се смятат за при-
знаци за незрялост.

Мъжете са два пъти по-
склонни да се определят като
непораснали от жените, като
40 на сто от представителите
на силния пол се смятат за

незрели. Дамите пък са два
пъти по-склонни от мачовци-
те да се чувстват “пораснали”
във връзката. 25% от жените
смятат, че именно те вземат
важните решения в отноше-
нията. А същият брой е на
мнение, че партньорът им би
говорил по-често за себе си и
за това какво чувства.

Близо 30% от жените при-
знали, че са прекратявали
отношения, защото са изгуби-
ли търпение към прекалено
незрелия си другар. Около 46
на сто от представителките на
нежния пол споделили, че са

имали връзка, в която са се
чувствали като майка на по-
ловинката си. Средностатисти-
ческите британки трябва да
казват на партньорите си да
се държат според възрастта
им поне веднъж на месец или
средно 14 пъти в годината.

Незрялостта има и положи-
телни черти, като 40 на сто от
хората заявили, че тя е важна
за връзката, защото гаранти-
ра забавление и я освежава.
Една трета от участниците в
допитването заявили, че мал-
ко незрялост помага за създа-
ването на връзки с децата.

Стинг, Елвис Костело и Уил Ай
Ем са сред звездите, които записаха
нови версии на известни протестни
песни, за да привлекат вниманието
към глобалната бедност. Прочутите
личности обединяват усилията си с
десетки други изпълнители за кам-
панията agit8, която цели да накара
световните лидери да обърнат по-
глед към проблема преди срещата
на върха на Г-8 в Северна Ирландия
по-късно този месец.

Мисията бе подкрепена от “Уан
кампейн”, създадена от фронтмена на
“U2” Боно, а видеата с протестните
песни бяха качени в интернет, за да
вдъхновяват ново поколение борци
срещу несправедливостта. Шийрън,
който записа нова версия на парчето
на Боб Дилън “Masters Of War”, заяви:
“Музиката е силен инструмент за обе-
диняването на хора около един про-
блем. Няма по-добър начин да раз-
пространиш идеята си от това да я

Надпревара по гладене ще се
проведе днес, 13 юни, от 17,30 ч. в
столичния The Мall. Водещ на състе-
занието ще бъде Александър Кади-
ев, актьор и едно от лицата на bTV,
син на Катето Евро. Донесете доб-
рото си настроение и ще докажем,
че гладенето може да е изключи-
телно приятно и с пълна свобода на
движение, призовават организато-
рите на проявата. Всички, на които
им е омръзнало от вечно усукващия
се кабел на ютията, може да се явят
на състезанието на Tefal и да видят,
че проблемът вече има решение и
то се казва FreeMove.

Концепция за “интели-
гентна чанта”, която може
лесно да се следи къде се
намира и даже сама да
пристигне до притежателя
си, бе представена от
Airbus, T-Mobile и Rimowa.
Продуктът, наречен

Данните от анкета на британската телекому-
никационна компания ЕЕ показват, че бавният
интернет вече е сред водещите причини за се-
мейни скандали. Милиони дават воля на гнева си
срещу скростта на глобалната мрежа, като хвърлят
предмети по компютрите си.

Проучването разкрива също, че хората пре-
карват 13 минути дневно, равняващи се на 11 дни
годишно, в очакване уебсайтовете да заредят. И
тъй като интернет става все по-достъпен благода-
рение на високотехнологичните джаджи, вероят-
ността човек да изгуби търпение и да избухне
срещу мудността му също ще се увеличава.

Близо 10% от анкетираните споделят, че ни-
вата им на стрес се покачват, когато връзките в
глобалната мрежа се разпаднат. Около 14 на сто
от участниците в допитването се тревожат повече
за достъпа си до интернет, отколкото за това дали
ще пропуснат рождения ден на любимия човек.
Най-често хората се нервират, когато връзката се
разпадне, докато пазаруват онлайн или гледат
телевизионни програми и филми в мрежата.

ЗВЕЗДИ ЗАПИСАХА ПРОТЕСТНИ
ПЕСНИ СРЕЩУ БЕДНОСТТА

изразиш в красива песен”.
“Тази седмица си спомняме ду-

мите на великия агитатор Нелсън
Мандела: “Подобно на робството и
апартейда, бедността не е нещо ес-
тествено. Тя е създадена от човека
и може да бъде преодоляна”. Ми-
лиони хора са попаднали в затво-
ра на бедността. Време е да ги ос-
вободим. Понякога на едно поко-
ление се пада да бъде велико. Вие
можете да бъдете това велико по-
коление”, добави Боно.

Бавният интернет
докарва скандали

Състезание по гладене
организират в София

УМНА ЧАНТА СЛАГА КРАЙ
НА ЗАГУБЕНИЯ БАГАЖ

Bag2Go, използва помощ-
та на мобилни приложе-
ния, инсталирани на
iPhone. С вградената
функция “Намери ми чан-
тата” (“Find My Bag”), лес-
но може да разберете
къде е куфарът ви и не е

ли изгубен.
Инстали-

раният RFID
чип улеснява
работата на
системите за
обработка на
багажа на ле-
тищата и да
се идентифи-
цира собстве-
никът. За да
се установи
точното мес-
тоположение
на куфара, се
използва GPS

и клетъчните мрежи. Чан-
тата също позволява на
собственика бързо да оп-
редели теглото на багажа.
Bag2Go има вграден циф-
ров кантар, данните от
който се предават на
смартфон.

Засега проектът
Bag2Go е в ранен етап на
развитие. Новата чанта ще
струва с 20% повече в
сравнение с конвенцио-
налните версии, но ще
може и да се наема. Кли-
ентът също ще има шанса
да се възползва от услуга-
та “от врата до врата”
(door-to-door). Чрез нея се
нарежда на предварител-
но приготвена чанта да се
отправи към летището, а
след като пристигне, кли-
ентът получава багажа си
в хотела.

Е
британско изследване. То ус-
тановило, че и двата пола са
съгласни, че представителите
на силния остават “незрели”
до края на 30-те и началото
на 40-те си години. За сметка
на това жените съзряват
напълно още на 32.

80 на сто от дамите са на
мнение, че мъжете “никога не
престават да се държат като
деца”. Те изпускат газове,

Боно
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Арменският гросмайстор Тигран Л.
Петросян е едноличен победител в
петия международен шахматен турнир
“Гранд Европа Опен Албена 2013” с 8
т. от 9 възможни. Водещият арменски
шахматист постигна 7 победи и 2 реми-
та и изпревари с цяла точка следващи-
те четирима в крайното класиране.
Допълнителният показател ги подреди
в следния ред: 2. Мирчеа-Емилиян Пе-
лиграс (Румъния), 3. Хрант Мелкумян
(Армения), 4. Тамир Набати (Израел), 5.
Виталий Бернандски (Украйна).

От българските участници най-доб-
ре се представи гросмайстор Васил
Спасов, който завърши на 7-о място с
6,5 т. Големите очаквания към вицесве-
товната шампионка Антоанета Стефа-
нова също се оказаха прекалени и
въпреки че беше щ16 по рейтинг в стар-
товия списък, тя завърши на 61-во мяс-
то със скромните за възможностите си
5 точки. Първа в специалната класация
на жените е гросмайстор Ирине Кариз-
ма Сукандар от Индонезия с 5,5 т. Лат-
вийският гросмайстор Евгени Свещни-
ков е първи при сеньорите с 6 т. Давид
Паравян от Русия е най-добре предста-
вил се юноша до 16 г. с 5,5 г., а Виктор
Матвишен от Украйна е първи при де-

Мамедяров е
световен шампион
на ускорен шах

Новият световен шампион
по ускорен шахмат е Шахрияр
Мамедяров от Азербайджан,
който спечели златото в Хан-
тимансийск с 11,5 т. от 15 пар-
тии. Досегашният носител на
титлата Сергей Карякин не
участва в първенството, тъй
като предпочете да играе в
силния кръгов турнир в Киев.
Въпреки че не бе сочен сред
фаворитите, Мамедяров успя
да стигне до крайната победа
със силен финален спринт - 5
точки в последните 5 партии.
На половин точка след него
завърши руснакът Ян Непо-
мняшчи, а след него на почет-
ната стълбичка се качи съна-
родникът му Александър Гриш-
чук, събрал 10,5 т. В шампиона-
та участваха и двама българи,
като поставеният под №21
Иван Чепаринов финишира на
11-о място с 9 т. (6 победи, 6
равенства и 3 поражения), а
Кирил Георгиев е 27-и със 7,5 т.
(+5, -5, =5).

Виетнамец
най-добър на блиц

В световното първенство
по блиц, провело се ден по-
късно, също бе излъчен нов
шампион. Миналогодишният
първенец Гришчук не можа да
повтори успеха си и остана на
половин точка от победителя
Ле Куанг Лием от Виетнам.
Азиатецът със стартов №5
финишира с 20,5 т. от 15 кръга
(по две партии срещу всеки
съперник), като загуби само два
минимача - от Рауф Мамедов и
Иля Смирин. Новият шампион
призна, че футболът е най-по-
пулярният спорт в родината
му, но добави, че се надява
след успеха му в Хантиман-
сийск шахматът също да набе-
ре популярност. За това при-
нос ще има и петото място на
сънародника му Сон Нгуен.
Преди него 2 - 4-то място с по
20 т. разделиха Гришчук, Рус-
лан Пономарьов и Ян Непомняш-
чи. Двамата български участ-
ници завършиха с по 15 т., като
Чепаринов зае 31-вото място,
а Георгиев - следващото. В
първенството по блиц се вклю-
чиха общо 60 състезатели.

Гири засрами Иванчук

Разгромно поражение пре-
търпя Василий Иванчук от
младото холандско дарование
Аниш Гири в първата част на
демонстративния им мач в ис-
панския град Леон. 18-годишни-
ят талант победи с 5:1
четвърт век по-възрастния ук-
раински гросмайстор в парти-
ите по ускорен шах, две от
които се играха при контрола
45 минути + добавяне на 15
секунди на ход, а в останалите
четири времето за обмисляне
беше още по-съкратено - 20
минути + добавяне на 10 секун-
ди на ход. В третия ден на
приятелската среща обаче
Иванчук взе блестящ реванш в
десетте блиц партии (5 мину-
ти + добавяне на 3 секунди на
ход), като надигра младия си
опонент с 7,5:2,5 т.

Петросян
превзе
„Албена”
Представители на 31 страни местят
фигурите в Златни пясъци

цата до 12 години, също с 5,5 точки.

Т. Л. ПЕТРОСЯН - С. МАРЕКО
1.c4 Кf6 2.Кc3 e5 3.Кf3 Кc6 4.g3 Оb4

5.Оg2 0-0 6.0-0 Тe8 7.d3 h6 8.e4 d6 9.h3
a6 10.Оe3 Оd7 11.Тc1 Тb8 12.a3 Оc5
13.d4 ed4 14.Кd4 Кe5 15.Дe2 b5 16.cb5
ab5 17.b4 Оd4 18.Оd4 c6 19.f4 Кc4 20.a4
Тc8 21.ab5 cb5 22.Тfd1 Оc6 23.Тa1 Кh7
24.Тa7 Кf8 25.Дh5 Тe7 26.Тe7 Дe7

27.Оg7 Цg7 28.Дg4+ Кg6 29.Дc8
Дa7+ 30.Цh2 Оd7 31.Дd8 Оc6 32.Тd6
1:0.

Ден след края на турнира сериозна
част от участниците в него начело с
победителя Тигран Л. Петросян старти-
раха в следващото голямо състезание
на родното ни Черноморие - Гранд
Европа Опен в курорта Златни пясъци.
Грандиозното шахматно мероприятие
бе открито от големия ни спортист и
заместник-министър на спорта Йордан
Йовчев в двора на намиращия се в
сърцето на курорта Европейски шахма-
тен дом. Там се събраха 222 шахмати-
сти от 31 страни, сред които 49 грос-
майстори, които в 9 кръга по швейцар-
ската система ще разпределят наград-
ния фонд от 40 хиляди евро. След офи-
циалното откриване половината от
състезателите останаха в Европейския
шахматен дом, където се играят шах-
матните двубои от 56-а до 111-а пар-
тия. Колегите им, които жребият раз-
предели да играят на първите 55 дъски
в първия кръг, ще местят фигурите в
емблематичния за курорта хотел Ин-
тернационал. Най-голямо впечатление
с многобройното си присъствие прави
делегацията на Индия - 39 шахматисти.

Веднага след неубедителното си
представяне в четвъртия турнир от Гран
при веригата на ФИДЕ в Солун Весе-
лин Топалов отлетя за Киев, където взе
участие в надпреварата по ускорен
шах, организирана от руската “Сбер-
банк”. В състезанието, което се игра в
главната арена на Евро 2012 - Нацио-
налния спортен комплекс “Олимпий-
ски”, участваха 10 топ гросмайстори.
Топалов стартира устремно и водеше
еднолично след първите два дни на
турнира с 4,5 т. от 6. В осмия кръг обаче
българинът претърпя поражение от
Павел Елянов и това го лиши от лидер-
ската позиция. В крайна сметка пръв
финишира Сергей Карякин с 6,5 т. от 9
партии. Това е втора важна победа за
младия руски гросмайстор в ускорен
турнир през тази година след москов-
ския “Аерофлот” през февруари. Това
също така е и вторият му пореден ус-
пех след първото място на супертурни-
ра в Норвегия в края на май. Натоваре-

Топалов не устоя на устрема на
Карякин, Карпов предпоследен в Киев

ният график на Карякин продължава с
участие в поредното издание на мемо-
риала “Михаил Тал”, което започва след
броени дни.

Като доста разочароващо може да
се оцени представянето на 12-ия све-
товен шампион Анатолий Карпов, кой-
то независимо от годините си - наскоро
навърши 62, е сред най-силните игра-
чи на съкратени контроли. В Киев оба-
че ветеранът завърши с разочарова-
щите 3 точки, които го оставиха на
предпоследното място.

Крайно класиране: 1. Карякин (Рус)
6,5 от 9; 2. В.Топалов (Бъл) 6; 3-4. С.
Жигалко (Блрс), П. Леко (Унг) - по 5; 5-
7. Е. Томашевски (Рус), А. Коробов и П.
Елянов (Укр) - по 4,5; 8. А. Арешченко
(Укр) 4, 9. А. Карпов (Рус) 3;  10. А.
Найдич (Гер) 2.

В. ТОПАЛОВ - Е. ТОМАШЕВСКИ
1.e4 e5 2.Кf3 Кc6 3.Оb5 a6 4.Оa4 Кf6

5.0-0 Оe7 6.d3 b5 7.Оb3 d6 8.a3 0-0 9.Кc3
Оb7 10.Тe1 Дd7 11.Кe2 Тae8 12.Кg3 Оd8

13.Тf1 Оe7 14.Тe1 Оd8 15.a4 Кe7 16.ab5
ab5 17.Оg5 Кc8 18.Дd2 Цh8 19.h3 Кg8
20.Оd8 Тd8 21.c3 c5 22.d4 Дc7 23.Дe3
Кb6 24.Цh2 f6 25.Оe6 Оc8 26.Оc8 Тc8
27.Дe2 c4 28.Дe3 Тa8 29.Тad1 g6 30.Тd2
Тad8 31.Тed1 Кa4 32.Кh4 Дb6 33.Кf3 Тc8
34.Тa1 Кe7 35.h4 Тc7 36.h5 g5 37.Цg1 h6
38.Кh2 ed4 39.cd4 c3 40.bc3 Тc3 41.Дe1
Тc4 42.Кg4 Тd4 43.Кh6 Кc3 44.Дe3 1:0.

Задача

МАДСЕН - НАПОЛИТАНО, 1953 г.
ЧЕРНИТЕ НА ХОД ПЕЧЕЛЯТ

Отговор:

1ЕТе1 2.Те1 Дd4!
3.Дd4 de4x.

Хурцидзе със 7-а титла в Грузия
Г р у з и н к а т а

Нино Хурцидзе
спечели поредна
шампионска тит-
ла на страната си
и така постави
рекорд в истори-
ята на грузинския
женски шахмат.
3 8 - г о д и ш н а т а
ш а х м а т и с т к а
единствена пре-
мина без пора-
жение през 11-
кръговата дис-
танция на 70-ия
юбилеен шампи-
онат и взе злато-
то с 8,5 т. Това е
шеста национал-
на титла за Хур-
цидзе, като в
сметката си тя
има и първо мяс-
то от мъжкото
първенство -
през 1998 г. Рекордьорката Нино Хурцидзе
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ФУТБОЛ

кратки

ПО НОВА СПОРТ
15.00 Фулъм - Стоук

Сити (п)
ПО РИНГ

18.10 Шампионска лига
(обзор)

по Евроспорт
10.00 Световни квалификации

(обзор)

УЕФА може да изхвърли ЦСКА от евротурнирите за след-
ващите 5 години, ако “червените” се слеят с Литекс. Вице-
президентът на БФС Атанас Фурнаджиев разкри, че това не
е прецедент и досега няколко клуба са санкционирани по
този начин. Гриша Ганчев и “Титан” искат да обединят 2-та
клуба, а официално ЦСКА да обяви фалит, за да не се пла-
щат дълговете на “червените”, които са към 35 млн. лв.

“Има 2 такива случая в Ирландия, където отбори се обе-
диняваха, за да бъдат избегнати разплащаня на големите
дългове. Практиката на УЕФА е да бъдат наложени сериоз-
ни глоби. Една от тях е новосформираният клуб да не играе
в Европа 5 г. Това решение го взима Дисциплинараната
комисия на централата. Прави се при неспазване на финан-
совия феърплей, защото треньори, играчи, мениджъри не
могат да си получат парите. ЦСКА трябва да играе в Ловеч,
защото ще вземе лиценза именно на Литекс. Казусът не е
толкова прост”, заяви Фурнаджиев за ТВ 7.

В Ботев Пд се стягат за участие в Лига Европа. От клуба
следят с интерес събитията около евентуалното сливане на
ЦСКА и Литекс и са готови да се включат в евротурнирите,
ако се стигне до вариант “червените” да не участват, ако
придобият лиценз за “А” група от ловчанлии. “Канарчетата”
завършиха 4-ти в “А” група, точно под чертата за участие в
Лига Европа. От клуба обаче са категорични, че имат до-
статъчен потенциал да се представят добре, ако получат
право да играят в евротурнирите.

“Наблюдаваме спокойно събитията около ЦСКА и Литекс
и сме готови да участваме в Лига Европа, ако получим това
право. Няма да правим трагедии, ако обаче останем извън
евротурнирите, защото с класирането си не показахме, че
сме готови за Европа. Важното е да подсилим отбора и да
се представим по-добре в “А” група, а евентуално участие в
международните турнири, ще ни е като бонус”, заяви
изпълнителният директор на пловдивчани Ангел Палийски.

УЕФА МОЖЕ ДА ИЗХВЪРЛИ
„ЧЕРВЕНИТЕ” ОТ ЕВРОПА ЗА 5 Г.

БОТЕВ ПД СЕ ГЛАСИ
ЗА ЛИГА ЕВРОПА

1000 посрещат
Стоичков в ЦСКА
Камата изведе 15 „армейци” на първа тренировка

Мони ГЕОРГИЕВ „Щастлив съм, че се
върнах в ЦСКА. Днес по-
чувствах това, което и през
1989 г. на “Васил Левски”.
Обещавам, че ще има дис-
циплина и отговорност. Ис-
кам играчите да са щаст-
ливи, да си получават за-
платите навреме. Състеза-
телите трябва да бъдат
напълно обезпечени и да
мислят само за футбол”,
каза Стоичков, като допъл-
ни в шеговит стил, че него-
вите договори са “безсроч-
ни”. Не му отивало да бъде
президент на клуба, а дали
такъв щял да бъде Димитър
Борисов или Гриша Ганчев
нямало значение, тъй като
президентите не излизали
на терена. Камата отказа
да внесе яснота кои футбо-
листи от Литекс ще дойдат
на “Армията”.

1000 фенове на
ЦСКА

организираха
хореография с

фойерверки и
факли за

пристигането на
Христо(с)

Спасителя

Символичен традиционен водосвет за късмет посрещна
Христо Стоичков на стадион “Българска армия”

Л
егендата Христо
Стоичков се върна
в ЦСКА и в каче-
ството си на стар-
ши треньор изве-

де 15 футболисти на първа
тренировка за новия сезон.
Заниманието бе открито, а
близо 1000 “червени” фено-
ве приветстваха знамена-
телното му завръщане на
“Армията”. С него излязоха
и помощниците му Стефан
Генов, Петко Петков, Стоян
Йорданов и кондинционни-
ят треньор Роко Перота.
Новите имена в тима засе-
га са защитникът на Минь-
ор Камен Хаджиев и халфът
на Лудогорец Николай
Дюлгеров, който е юноша
на Левски, но има и 12 мача
с червената фланелка. На
терена се появиха още Бо-
жидар Стойчев, Михаил
Венков, Антон Карачанаков,
Станко Йовчев, Венци Ва-
силев, Иван Бандаловски,
Лукас Саша, Пламен Кра-
чунов, Ангел Грънчов,
Нджонго Присо, Марсиньо,
Анисе, Мишел Платини. От
преминалите медицински
прегледи липсваха Благой
Макенджиев и Александър
Якимов. Чешкият вратар
Томаш Черни пък се жени в
неделя и ще се присъедини
към отбора по-късно. Бра-
зилецът Сержиньо пък пре-
крати договора си по вза-
имно съгласие, а Апостол
Попов, Мартин Камбуров и
Костадин Стоянов също са
освободени. Засега единст-
вено съдбата на Серж Ню-
яджи остава неясна.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

око Динев може
да се върне в
Локо Пд. Той се
оттегли минала-
та година от
президентския
пост, а “смърфо-
вете” бяха поети
от Веселин Ма-
решки. Оказа
се, че варне-
нецът е влязъл
на “Лаута” под
натиска на бив-
шия премиер
Бойко Борисов и
за да си прави
реклама за пар-
ламентарните
избори, но обя-
ви напускането
си още преди
края на сезона.

К

Коко Динев пред
завръщане в Локо Пд

В момента ръководст-
вото на Локо в лицето
на Христо Бонев и
Атанас Узунов търсят
благодетел и молят
Динев да се върне.

“Запознат съм със
състоянието на клуба.
Не искам и да си по-
мисля, че Локо може
и да не е в “А” група.
Още не съм съобщил
намеренията си, за-
щото чета, че част от
феновете търсят друга
възможност за собст-
веник и “ако не наме-
рим друг, тогава може
да приемем Коко да
се върне”. Искам и
уважение към мен,
ако отново поема
издръжката на клуба.

Знам, че ако се върна,
няма да ми е лесно.
Знам за сравненията
с Ботев, но няма как
сам да осигурявам та-
кива финанси, каквито
ще имат градските
съперници. Знам, че
ще е трудно, но съм
готов да опитам. В
близките дни ще обя-
вя решението си. И да
не се върна, пак ще
милея за Локо”, каза
Динев. Според запоз-
нати под тепетата Ди-
нев  притежавал ак-
циите за собственост
на Локо Пд чрез
подставено лице, а
Марешки само нали-
вал пари за издръжка-
та на тима от “Лаута”.

еновете на Литекс поискаха Гриша
Ганчев да остане в отбора. Те из-
лязоха с декларация, в която на-
стояват благодетелят да не ги изо-
ставя. Привържениците на “оран-

В ЛОВЕЧ:

Ф
Г-н Ганчев, не ни оставяйте

жевите” определиха феновете на “червени-
те” като “жалки”.

“Гордост е да си от Литекс, лесно е да си
от Левски, напоследък срамно е да си от
ЦСКА. В последно време много се говори за
история. Господа, историята винаги се помни
и няма как да я изтриете! Винаги ще помните
как се брои от 0 до 8. Спомняте ли си по
какъв начин обиждахте човека, пред когото
сте паднали на колене и умолявате от някол-
ко дни? Наясно ли сте, че каквото и да се
случи, ще продължим да сме с гордо вдигна-
та глава, а вие за пореден път ще сте жалки.
Бъдете сигурни, ние ще се погрижим това да
не бъде забравено никога. Господин Ганчев,
знайте, че тук в нашия Ловеч, всички стоят
плътно зад отбора. Бъдете сигурен, че любо-
вта и пламъкът в очите на дори само 3-ма от

нас, е много по-силен
от всички онези псев-
дофенове на ЦСКА,
които са виждали “Ар-
мията” само на снимка.
Вие по-добре от всич-
ки знаете, че е гордост
и привилегия да си от
Литекс. Не ни преда-
вайте! Не изпускайте и
онези млади момчета,
които са готови да ос-
тавят сърцето си на

Гриша Ганчев

терена за Литекс! Те го доказаха и ние знаем,
че Георги Миланов никога не би сложил фал-
шива червена звезда до сърцето си. Не пре-
давайте вашите деца! Не се подвеждайте по
милите думи на собственици и фенове. Исто-
рията помни, че никой не си е тръгнал с до-
бро от техния отбор. Историята помни велики-
те. Велики са тези, които повеждат малцинст-
вото и подчиняват мнозинството”, написаха
феновете на Литекс в специална декларация.

Защитник подписа
нов договор с Берое

Централният защитник
Владимир Зафиров подписа нов
2-годишен  договор с носителя
на Купата на България по фут-
бол Берое, съобщиха от клуба.
30-годишният Зафиров обвърза
бъдещето си с клуба до 30 юни
2015 г.

Италия и Норвегия
на полуфинал
на Евро 2013

Италия и Норвегия направи-
ха драматичен мач в последния
кръг от група А на Евро 2013 за
младежи и завършиха 1:1. Така
съперниците продължават на
полуфиналите, най-вече за
сметка на домакините от Изра-
ел, които надвиха с 1:0 Англия.
Водените от Стюърт Пиърс-
Психото английски надежди пък
са разочарованието на турни-
ра, след като инкасираха трета
поредна загуба пред над 22 000
зрители на “Теди Стейдиъм” в
Йерусалим в най-гледания до-
сега мач в шампионата. Офир
Криеф (80) донесе успеха на Из-
раел с топовен шут от 18 м.
Норвегия пък поведе на Ита-
лия в 90-ата мин. от дузпа,
реализирана от защитника
Стефан Страндберг. Халфът на
Дженоа Андреа Бертолачи (90+4)
изравни и класира “адзурите” на-
пред. От група В на полуфинал
са Испания и Холандия.

Обвиниха Меси в
укриване на данъци

Властите в Испания обвини-
ха 4-кратния носител на Злат-
ната топка Лионел Меси и него-
вия баща, че са укрили 4 млн.
евро данъци в периода между
2007 и 2009 година. Следователи
от икономическа полиция са про-
вели разследване и са повдигна-
ли обвинение срещу аржентин-
ския национал, който е считан
за най-добрия футболист в све-
та и един от най-великите в
историята на играта.
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ПО НОВА СПОРТ
ЛЕКА АТЛЕТИКА

21.00 Диамантена
лига в Осло

ТЕНИС
ПО ЕВРОСПОРТ

14.30 Турнир
в Лондон (мъже)

Стр. 31

Феновете
на Литекс:
Г�н Ганчев, не
ни напускайте!

резултати

ПО ЕВРОСПОРТ 2
ТЕНИС

13.00 Турнир в Нюрнберг (жени)

Световни
квалификации, VI кръг

ГРУПА B
Дания - Армения 0:4 0:1 Мовсисян (1),
0:2 Йозбилис (19), 0:3 Мовсисян (59),
0:4 Мхитарян (82)
1. Италия 6 4 2 0 12:4 14
2. България 6 2 4 0 11:4 10
3. Чехия 6 2 3 1 6:4  9
4. Aрмения 6 2 0 4 6:8  6
5. Дания 6 1 3 2 6:9  6
6. Maлта 6 1 0 5 2:14  3
VII кръг, 6.09: ИТАЛИЯ - БЪЛГАРИЯ;
Малта - Дания; Чехия - Армения; VIII
кръг, 10.09: Армения - Дания; Италия
- Чехия; МАЛТА - БЪЛГАРИЯ; IX кръг,
11.10: Армения - България; Дания -
Италия; Малта - Чехия; X кръг, 15.10:
България - Чехия; Дания - Малта;
Италия - Армения

ГРУПА C
Швеция - Фарьорски острови 2:0
1. Германия 6 5 1 0 22:7 16
2. Австрия 6 3 2 1 15:5 11
3. Швеция 6 3 2 1 11:7 11
4. Ейре 6 3 2 1 12:10 11
5. Kaзахстан 6 0 1 5 2:15  1
6. Фар. о-ви 6 0 0 6 2:20  0
VII кръг, 6.09: Ейре - Швеция; Германия
- Австрия; Казахстан - Фарьорски
острови

ГРУПА I
Беларус - Финландия 0:1 Пуки (22), 1:1
Верховцов (85)
1. Испания 5 3 2 0 8:2 11
2. Франция 5 3 1 1 8:4 10
3. Финландия 5 1 3 1 4:4  6
4. Грузия 5 1 1 3 3:7  4
5. Беларус 6 1 1 4 4:10  4
VII кръг, 6.09: Грузия - Франция; Фин-
ландия - Испания

ЗОНА ЮЖНА АМЕРИКА
XIII КРЪГ

Колумбия - Перу 2:0; Чили - Боливия
3:1; Eквадор - Aржентина 1:1; Венецу-
ела - Уругвай 0:1; Парагвай почива
1. Aржентина 13 7 5 1 25:9 26
2. Колумбия 12 7 2 3 21:7 23
3. Eквадор 12 6 3 3 17:12 21
4. Чили 13 7 0 6 21:21 21
5. Уругвай 12 4 4 4 18:21 16
6. Венецуела 13 4 4 5 10:14 16
7. Перу 12 4 2 6 12:17 14
8. Боливия 13 2 4 7 15:24 10
9. Парагвай 12 2 2 8 9:23  8

ЗОНА АЗИЯ
ГРУПА А

Република Корея - Узбекистан 1:0;
Иран - Ливан 4:0; 18 юни: Узбекистан
- Катар; Република Корея - Иран
1. РКорея 7 4 2 1 13:6 14
2. Иран 7 4 1 2 7:2 13
3. Узбекистан 7 3 2 2 6:5 11
4. Катар 7 2 1 4 4:8 7
5. Ливан 8 1 2 5 3:12 5

ГРУПА В
Австралия - Йордания 4:0; Ирак -
Япония 0:1
18 юни: Австралия - Ирак; Йордания -
Оман
1. Япония 8 5 2 1 16:5 17
2. Австралия 7 2 4 1 13:7 9
3. Оман 7 2 3 2 7:9 7
4. Йордания 7 2 1 4 6:16 6
5. Ирак 7 1 2 4 4:7 5

КОНТРОЛНИ МАЧОВЕ
Хаити - Италия 2:2; Китай - Холандия
0:2; Катар - КНДР 0:0; Норвегия -
Македония 2:0; Естония - Киргизстан
1:1; Испания - Ейре 2:0; Гватемала -
Белиз 0:0

Гришо губи
от Хюит
Цвети също отпада
на трева в Англия

Цветана Пиронкова (№66 в света) също отпадна
във II кръг, но в Бирмингам ($235 000). 25-годиш-
ната българка загуби от поставената под №3
Сорана Кирстя (Рум) с 4:6, 4:6 за 71 мин. Първата
ракета на Румъния, 30-а в света, реализира един-
ствения пробив в първия сет в 7-ия гейм и спечели
(астта. Във втората Цвети навакса ранен пробив, но
при 4:4 отново загуби подаването си и това се
оказа решаващо. Българката заслужи 15 т. за
световната ранглиста и $1420. За румънката това
бе реванш за загубата в единствената им среща
досега, играна на клей в Палермо през 2011 г. и
спечелена с 2:6, 6:1, 6:1 от пловдивчанката.
Преди “Уимбълдън” Цвети е заявила участие
на турнира на трева в Хертогенбош, Холандия
($235 000), който започва в неделя.

възможност за пробив на ха-
сковлията. 32-годишният авст-
ралиец превзе подаването на
българина още в 3-тия гейм и

запази аванса си до края на
първия сет. Във 2-рата част
Хюит отново реализира ранен
пробив и дръпна с 2:0, а след
това го проби и в 9-ия гейм,
за да триумфира. За място на
1/4-финал той ще играе със
Сам Куери (САЩ), който би
Аляз Бедене (Слвн) със 7:6

(11), 5:7, 7:6 (5).
Гришо заслужи 10 т. за

световната ранглиста и 5910
евро от наградния фонд, но

не успя да защити позициите
си от миналия сезон, когато
достигна  1/2-финал. Така той
ще загуби 80 т. и ще отстъпи
с 2 позиции до №30, но отно-
во се очертава да бъде по-
ставен и на третия и най-пре-
стижен турнир от Големия
шлем “Уимбълдън”, който за-
почва на 24 юни. Другата сед-
мица Димитров ще играе на
демонстративния турнир “Бу-
удълс” в Стоук Парк, Лондон.

“Знаех, че ще бъде трудно
срещу Димитров. Не съм иг-
рал с него, но съм го гледал
много. Той е талантлив играч,
притежава всички удари и се
движи добре по корта. Играта
ми се получи този път. Опитът
също помогна. Обичам трев-
ната настилка и този турнир.
Толкова много пъти съм участ-
вал тук. Не знам дали ще мога
да стигна до 5-а титла. За мен
най-важният мач е следващи-
ят срещу Сам Куери”, каза
Хюит. Гришо и партньорът му
на Фредерик Нилсен (Дан) иг-
раха снощи с Джон Пиърс
(Авл) и Джейми Мъри (Шот) в
мач от I кръг на двойки.
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ГГригор Димитров (№28)
отпадна от турнира на трева
в лондонския квартал Куинс
(779 665 евро), след като за-
губи от 4-кратния шампион и
бивш №1 в света Лейтън Хюит
(Авл, №82 в момента) с 4:6,
3:6. Най-добрият ни тенисист,
който бе поставен под №10,
си събра багажа само след
67 мин. на централния корт.
Хюит, шампион на
“Уимбълдън” през 2002 г.,
беше стабилен при подаване-
то си и не даде нито една

Армения разби Дания с 4:0 в Копен-
хаген и така косвено помогна на Бълга-
рия в борбата за 2-рото място в Група В
в световните квалификации. Така след
VI кръг считаният от мнозина за скрит
фаворит за участие в баражите Дания
остана с 6 т. - на 4 зад нашите. Армен-
ците пък записаха 2-ра победа, с която
изпревариха тима на Мортен Олсен за
4-тото място. Нападателят на Спартак
Москва Юра Мовсесян (1 и 59) наниза 2
гола, а по един добавиха Арас Йозби-
лис (19) от Кубан и Хенрих Мхитарян
(82) от Шахтьор Донецк.

С гола си в 27-ата секунда Мовсесян
стана автор на най-бързия гол в истори-
ята на арменския национален отбор.
Мхитарян пък вкара 11-ия си гол и се
изравни с най-добрия голмайстор в ис-
торията Артур Петросян. Вратарят Ро-
ман Березовски пък за 19-и път запази
вратата си суха. Армения за трети път и
за втори като гост побеждава с 4:0 (сре-
щу Словакия и в Андора), което е най-
големият резултат в историята на отбо-
ра. Дания пък записа най-тежката загу-
ба на собствен терен в официален мач.
В приятелски мач Дания губи от Швеция
с 0:6 през 1959 г.

Това е вторият пореден исторически
и изненадващ мач за отбора на Вардан
Минасян. Само преди 5 дни Армения
загуби с 0:1 от аутсайдера Малта в Ере-
ван, но селекционерът отказа да подаде
оставка и футболистите му го защитиха
по най-добрия начин. За датчаните това
е първата загуба у дома в световни ква-
лификации с 2 и повече гола разлика
след 36 г. През 1977 г. Португалия пече-
ли с 4:2 на датска земя. На Мондиал
1986 Дания падна с 1:5 от Испания.

Италия пък завърши 2:2 с Хаити в
контрола в Рио де Жанейро. “Адзурите”
откриха още в 19-ата секунда чрез Ема-
нуеле Джакерини. През втората част се-
лекционерът им Чезаре Прандели напра-
ви шест промени, като на терена се по-
явиха Стефан Ел  Шаарауи, Марио Бало-
тели и Рикардо Монтоливо. Кладуио Мар-
кизио (72) удвои, но в края Давиде Асто-
ри събори в наказателното поле Жан-Юд
Морис, а Олриш Саруел (86) матира от
дузпата вратаря Федерико Маркети и
намали. Жан-Филип Пежеро (90) израв-
ни след самостоятелен пробив.

Александър Алексиев от националния
отбор на България спечели първия етап
от 53-тата международна колоездачна
обиколка на Сърбия и облече жълтата
фланелка. Първият от 6-те етапа трябва-
ше да бъде с дължина 98,7 км, включва-
щи 7 обиколки около Ниш. Но след 22 км
(обиколка и половина) заради изключи-
телно лоши условия - проливен дъжд и
наводнени пътища, главният комисар на
ЮСИ прекъсна състезанието и върна
колоездачите на старта. Впоследствие те
направиха 2 обиколки, в които Алек-
сандър Алексиев спечели спринта, но за
съжаление заради лошите условия всич-
ки състезатели получиха времето на по-

Армения разби
Дания, помага
на България

Заместник-
министърът на

младежта и
спорта Йордан

Йовчев изпрати
на летище

“София”
15-членна

делегация,
която ще

отпътува за
Москва. В нея 6

българчета,
преборили

болестта рак,
ще представят
страната ни в

Четвъртите
международни

игри на
победителите

Валери Божинов е при-
стигнал в Барселона, за да
преговаря за трансфер в
Еспаньол, твърди в. “Мун-
до Депортиво”. Заедно с
него е бил мениджърът му
Джери Паломба. Българ-
ският национал е препоръ-
чан от Мартин Петров, кой-
то тази пролет игра в ката-
лунския тим, но е под
въпрос за новия сезон,
след като още не му е
предложен нов договор.

Божинов преговаря с Еспаньол

НАШ КОЛОЕЗДАЧ ВОДИ В
ОБИКОЛКАТА НА СЪРБИЯ

бедителя от България. Иначе втори фини-
шира Харум Сондре Ман от норвежкия
Онеко, а трети линията пресече Артьом
Якхаров от Астана (Казахстан).

Александър Алексиев ще носи
жълтата фланелка във втория етап Ниш
- Бор (137 км).

В 53-тата международна колоездач-
на обиколка на Сърбия участват 119
състезатели от 24 отбора от 24 страни. В
националния отбор на България са още
Николай Михайлов, Стефан Христов, Ев-
гени Балев и Момчил Робев. За турския
Брисаспор кара Георги Георгиев. Българ-
ското участие е засилено и с присъстви-
ето на отбора на Хемус Вивело (Троян).

Марто се е изказал ласка-
во за Божинов пред стар-
ши треньора Хавиер Аги-
ре. Преди време Петров и
Валери бяха съотборници
в Манчестър Сити, като
врачанинът отиде при
“гражданите” от  Атлетико
М, където треньор му беше
Агире. В последните месе-
ци 27-годишният напада-
тел беше преотстъпен от
Спортинг Лисабон във Ви-
ченца, който обаче изпад-

на от италианската Серия
В. Лисабонският клуб още
му държи правата, но го
продава срещу 2 млн. евро.
Божинов може да бъде
първото ново попълнение
на Еспаньол през лятната
пауза. Все още не е ясно
дали Мартин Петров ще
продължи да носи екипа
на тима от Барселона и
следващия шампионат,
като шансовете му да ос-
тане са 50%.


